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KeréKgyártó györgy  

– A cél nemcsak az, hogy meg 
tudjuk őrizni az oktatás ha-
gyományosan jó színvonalát a 
kerületben, hanem az is, hogy 
a következő tanévben megtalál-
junk minden lehetséges eszközt 
a diákok tehetségének kibon-
takoztatására. Nem lesz köny-
nyű dolgunk, hiszen a 2011-es 
költségvetés ismerten szűkös, de 
idén is igyekeztünk jól gazdál-
kodni, és már keressük a jövő 
évi támogatásokhoz szükséges 
pályázati és egyéb forrásokat – 
fogalmazott Kucsák László al-
polgármester.

Az oktatási ágazat kerületi 
sikerét egyfelől éppen a diákok 
bizonyították azzal, hogy szá-
mos tanulmányi verseny fővá-
rosi vagy országos fordulójában 
is jó eredményt tudtak elérni. 
Emellett a sportban is jók vol-
tak, amit a diákolimpián elért 
eredmények is mutatnak. A mu-
tatott sikerek a pedagógusok, a 
pedagógiai munkát segítők, a 
szülők és a diákok közös ered-
ménye.

– Sikernek könyvelhetjük el, 
hogy idén is minden kategóriá-
ban adhattunk át kerületi kitün-
tetéseket – mondta az alpolgár-
mester.

A kerületi intézmények veze-
tői közül kilencnek járt le ebben 
a tanévben a mandátuma. Az 
önkormányzat ezekre a pozíci-
ókra a törvénynek megfelelően 
pályázatot írt ki. Négy intéz-
mény élére került új vezető.

– Köszönettel tartozunk a 

korábbi vezetőknek az eddi-
gi munkájukért, ugyanakkor 
örömmel üdvözöljük az új ve-

zetőket. Bízom benne, hogy a 
változások egyszerre jelentik 
majd a kerületi oktatás fris-
sülését, élénkülését és a leg-
jobb hagyományok megőrzé-
sét – vélekedett Kucsák László. 
Az új tanév egyetlen komolyabb 
szerkezeti átalakítással kezdő-
dik majd: az önkormányzati 
fenntartású Hunyadi Mátyás 
Gimnázium és Pitagorasz Álta-
lános Iskola az Evangélikus Egy-
ház irányításával, összevontan, 
Sztehlo Gábor 12 Évfolyamos 
Iskolaként működik tovább, a 
későbbiekben pedig óvodával is 
kiegészül.

– Szeptemberben az eddigi-

eknél több első osztályos kezdi 
meg a tanulmányait a kerület 
iskoláiban. A feladatunk ugyan 
több lesz, de ez örvendetes tény. 

Mindent meg kell tennünk 
azért, hogy ők is az oktatás leg-
javát kapják intézményeinkben 
– szögezte le az alpolgármester.

lesz fesztivál!

Szeptemberi Kóstoló néven indul út-
jára a kerület hagyományos, mégis új 
nemzetközi gasztronómiai és kulturális 
fesztiválja. Az egykori Szeptember 
Fesztivál romjain szerveződő ese-
ménysorozat azt mutatja: az önkor-
mányzatnak fontos, hogy a szigorúbb 
anyagi körülmények között is magas 
színvonalú, igényes és nagy tömege-
ket vonzó szórakozást kínáljon. 

Jönnek a mezőőrök

A Rákosmenti Mezei Őrszolgálatot 
azért hozták létre, hogy a termőfölde-
ket megvédjék a tolvajoktól. A leg-
gyakoribb bűncselekmények, melyek 
ellen fellépnek: az illegális hulladékle-
rakás, engedély nélküli fakitermelés, 
terménylopás, kábelégetés. A június 
15-én aláírt megállapodás szerint 
most már a XVIII. kerület zöldterületeit 
is védik a mezőrök. 

a mártírok napJa

Az 1956-os forradalom és szabad-
ságharc mártírjaira emlékezett a kerü-
let június 16-án, Nagy Imre és társai 
kivégzésének a napján. Kucsák László 
alpolgármester azt hangsúlyozta 
a megemlékezésen, hogy a szabad-
ság és függetlenség viszonyára mindig 
az élőknek kell választ adni, és ahogy 
1989-ben, most is csak közösen 
tehetjük meg.

művész házaspár

A művész házaspárok élete mindig 
különleges érdeklődést vonz. Mai 
szemmel is igazán izgalmas életet 
élt a Bertha István és Szirmay-Kalos 
Margit alkotta házaspár is a XX. század 
közepén, akikről a Rózsa Művelődési 
Házban nyílik kiállítás június 30-án. 
Bertha karnagyként dolgozott, Szirmay-
Kalos Margit íróként, újságíróként és 
rádiós személyiségként volt ismert.

strandröplabda

A Bókay Kertben strandröplabda-pá-
lyát adtak át hétfőn, s ezzel tizenket-
tőre emelkedett azon a sportágak 
száma, amelyet kipróbálhatnak 
a gyerekek ezen a sportolásra csábító 
területen. Az új pályát mindössze 
10 nap alatt alakították ki 180 tonna 
homok felhasználásával. A teljes 
fejlesztés mindössze 300 ezer forintba 
került a kerületnek.

2. oldal 3. oldal 4. oldal 15. oldal 17. oldal

Az előző éveknél jóval több első osztályos kezdi meg a tanulmányait ősszel

 SiKereSen 
zárult A tAnév

� Befejeződött az 
idei tanév, s a di-
ákok javában 

vakációznak, de a ke-
rület vezetőinek már 
az őszi új tanévre is 
kell gondolni. Az előző 
éveknél jóval több első 
osztályos kezdi meg 
a tanulmányait ősszel 
a kerületben. Ez örven-
detes hír, még ha több 
feladatot is ró az oktatá-
si ágazatban dolgozókra 
és az önkormányzatra. 
Kucsák László alpolgár-
mester szerint már idén 
is büszke lehet a kerü-
let, hogy a szűkösebb 
anyagi lehetőségek 
mellett sikerült megőrizni 
a színvonalat. 

A Szent lőrincz Katolikus általános iskolában emlékezetes ballagást tartottak a diákoknak

sikerek az országos versenyeken
A kerületi tanulók számos országos versenyen értek 
el jó eredményeket: Herman Ottó Biológia Tanulmányi 
Verseny, Szent László Történelem Tanulmányi Verseny, 
Kozma László IX. Országos Informatika Alkalmazói 
Verseny, Weöres Sándor Színjátszó Találkozó, Curie 
kémiaverseny, Simonyi Zsigmond helyesírási verseny, 
Komplex Vizuális verseny, Szorobán verseny (alsós), 
XIII. Országos Környezetismeret-környezetvédelem 
verseny, Német vers- és prózamondó verseny.

tanulói létszám 
a kerületben
a kerület oktatási és 
nevelési intézményeibe 
összesen 3288 óvodás, 
7034 általános iskolás 
és 1894 gimnazista jár. 
az idei tanévben 810-
en végeztek az általá-
nos iskolákban, 302-en 
a középiskolákban 
és 107-en a felnőttek 
gimnáziumában.



Örömök 
és gondok
a megszokottól eltérő 
újságot tart most kezé-
ben az olvasó, hiszen az 
új képviselő-testület túl-
van az első fél évén, így 
érdemes megnézni mit is 
értünk el közösen. a si-
kereket és a gondokat 
leginkább azok a képvi-
selők látják tisztán, akik 
napi kapcsolatot tartanak 
a polgárokkal.

azzal mindenki tisztában 
van, hogy néhány hónap 
alatt nem lehet minden 
kérdést megoldani, ám 
a felmérést követően meg-
kezdődtek az első lépé-
sek. a korábbi esztendők 
pazarló költekezése után 
a szigorú takarékosság 
mellett is sok területen 
tapasztalható előrelépés, 
s mint többen megmutat-
ták, nem minden a pénzen 
múlik, összefogással is 
javíthatunk környezetünk 
állapotán.
összeállításunkban vala-
mennyi körzet képviselőjét 
megkérdeztük, hogyan 
látják városrészük helyze-
tét, melyek a megoldandó 
feladatok, milyen sikerekről 
tudnak beszámolni. mindez 
azért is fontos, mert a ha-
talmas területű kerületben 
gyakran nem is vesszük 
észre a kedvező változáso-
kat, ha azok nem a szom-
szédságunkban történnek. 
ebből a számból azonban 
az is kiderül, a szomszéd 
fűje csak akkor zöldebb, 
ha jobban ápolja, mint mi.

(Bővebben a 4–17. oldalon)

Július 1-Jén  
zárva lesznek
A köztisztviselők 
napja július 1., ezért 
a polgármesteri hiva-
tal zárva lesz. Aznap 
nincs ügyfélfogadás. 
A Semmelweis-nap, 
azaz július 1. mun-
kaszüneti nap az 
egészségügyi dolgo-
zók számára. Ezen 
a napon a kerületi 
szakrendelőkben 
egészségügyi szakel-
látás nem lesz. A be-
tegellátást az ügyeleti 
szolgálat látja el.
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Segítünk
Közérdekű

információk
és címek

Pestszentlőrinc-
Pestszentimre 

Polgármesteri Hivatal
Üllői út 400.
Tel.: 296-1300

Városháza u. 16.
Tel.: 296-1400
H.: 13.30–18, 

Sz.: 8–16, P.: 8–12
 ...............................................................................

Ügyfélszolgálati irodák
Üllői út 400.
Tel.: 296-1440
Ady E. u. 100.
Tel.: 297-5619

H.: 10–18, P.: 8–12
 ...............................................................................

okmányirodák
Városháza u. 16.  

Tel.: 296-1450
Batthyány u. 80.  

Tel.: 296-1453
Ady E. u. 100.

Tel.: 297-5640, 297-5641
H.: 13.30–18, K., Sze.: 8–16, 

Cs.: nincs, P.: 8–14
12–13-ig ebédszünet

 ...............................................................................

Észrevételével  
keresse az irodát!

296-13-00
Gyámhivatal:

dr. ternyák Péter lajos
hivatalvezető

Okmányiroda:
Baier tiBor
irodavezető

Közigazgatási  
és Hatósági Iroda:

dr. HunyadkÜrti szilvia
irodavezető

 ...............................................................................

városÜzemeltető kft.
Zöldszám: 06-80-202-471

 ...............................................................................

közjegyzők
Üllői út 423. I. em.

Tel.: 296-0809
Bartók L. u. 5. III. 6.

Tel.: 297-4110
Üllői út 365. I/1
Tel.: 290-0809

 ...............................................................................

zseBők zoltán  
szakrendelő
Thököly út 3.
Tel.: 297-1252

Pintér kálmán  
szakrendelő
Nemes u. 18

www.18euszolg.hu
Tel.: 297-1210

 ...............................................................................

rendőrkaPitányság
Üllői út 438.  

Tel.: 292-9212
 ...............................................................................

tűzoltó-Parancsnokság
Üllői út 235. Tel.: 459-2319

 ...............................................................................

közBiztonsági centrum
Kondor B. sétány. 1.

Tel.: 294-1011
 ...............................................................................

diszPécserszolgálat
Tel.: 06-30-581-7310

 ...............................................
imre-Pont

Kisfaludy u. 68/B
Tel.: 291-4617

imrepont@pikhaz.hu

Képviselői fogadóórák:
Ughy AttilA
polgármester
Fidesz, 06-1-296-1320, 
polgtit@bp18.hu, előzetes 
egyeztetés alapján: 06-1-296-1320

Csomó tAmás
alpolgármester
KDNP, 06-1-296-1315, 
csomo.tamas@bp18.hu, minden 
hónap 2. hétfőjén 13.30–17.00 
között a Hivatalban

KUCsáK lászló
alpolgármester
Fidesz, 06-1-296-1318
kucsak bp18.hu, minden  
3. pénteken, 13.30–16.30-ig, 
előzetes egyeztetés alapján.

dr. lévAi istván zoltán  
alpolgármester
Fidesz, 06-1-296-1313
levai@bp18.hu, előzetes egyeztetés 
alapján: 06-1-296-1313

BAUer FerenC
tanácsnok
Fidesz, 06-20-574-0678, 
bauerferenc@fidesz.hu, minden 
hónap 1. szerdáján 18 órától 
a PIK-ben.

CsABAFi róBert
Pvö-elnök 
Fidesz, 06-20-975-2749, 
csabafir@citromail.hu, minden 
hónap 1. csütörtökjén 18–20 óra 
között a Kastélydombi Iskolában

dámsA JózseF lAJos
Fidesz, 06-20-412-2850, 
jozsef.damsa@gmail.com, minden 
hónap 1. péntekén 18–19 óra 
között a Kandó téri iskolában

dömötör istván
Fidesz, 06-20-979-4554, 
keruletszel@freemail.hu, minden 
hónap 2. szerdáján 17–18 óra 
között a Vajk-sziget iskolában

Fehér gáBor
MSZP, minden hónap 1. keddjén
18–19 óra között az Etalonsport 
iskolában és 19–20 óra között 
Brassó iskolában

gAlgóCzy zoltán
Fidesz, 06-30-851-9059,  
gz777@freemail.hu, minden hónap 
1. hétfőjén 17–18 óra között a 
Darus iskolában és 18–19 óra 
között az Etalonsport iskolában

gönCzöl András
Jobbik, 06-70-379-9022, gonczol.
andras@mailbox.hu, előzetes 
egyeztetés alapján: 
06-70-379-9022

KArdos gáBor
Fidesz, 06-30-575-3568, 
kardosgz@t-online.hu, minden 
hónap 1. szerdáján 18–19 óra 
között a Bókay Árpád iskolában 
vagy 06-30-575-3568

Kádár tiBor
Fidesz, kadar.tibor@fidesz.hu, 
minden hónap 1. péntekjén 17–19 
óra között a Vörösmarty-iskolában. 
Minden hónap második péntekén 
délután 17-19-ig a piros iskolában 
vagy 06-20-475-3869.

Kiss róBert
KDNP, 06-20-572-6681,  
kisrob@freemail.hu, minden hónap 
2. szombatján 9–11 óra között 
a Kondor Béla Közösségi Házban

KoCzKA JózseFné
MSZP, 06-20-466-8363,  
aniko.koczka@mszp.hu, minden 
hónap utolsó szerdáján az MSZP 
székházban (1181 Budapest, Üllői 
út 337.) 16–18 óra között

Kőrös Péter
MSZP, havannakepviselo@
gmail.com, minden hónap utolsó 
szombatján 9–11 óra között a 
Kondor Béla Közösségi Házban

Kőszegi János
Fidesz, 06-30-989-4259, 
janoskoszegi@t-online.hu, 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-30-989-4259

mAitz lászló
tanácsnok
Fidesz, 06-20-562-2152,  
laszlo.maitz@gmail.com, előzetes 
egyeztetés alapján:  
06-20-562-2152

Pásztor János
Fidesz, 06-20-496-8044 
pasztorjanos@fidesz.hu

PetrovAi lászló
LMP, 06-30-933-5025, 
petrovai.laszlo@lehetmas.hu, 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-30-933-5025

szArvAs AttilA sándor
KDNP, 06-20-560-0650, 
szarvas.attila@freemail.hu 
előzetes egyeztetés alapján: 
06-20-560-0650 

ternyáK András
MSZP, minden hónap 1. szerdáján 
17–18.30 között a piros iskolában

vilmányi gáBor
MSZP, 06-70-567-1976, 
minden hónap utolsó szombatján 
9–11 óra között a Kondor Béla 
Közösségi Házban

A kerületiek és vendégeik egy 
megújult városrész megújult, 
minden elemében igényes szó-
rakoztatást és minőségi szol-
gáltatást nyújtó fesztiváljára 
látogathatnak ki szeptember 9. 
és 11. között a Bókay Kertbe. 

A Szeptemberi Kóstoló – 
Nemzetközi Gasztronómiai és 
Kulturális Fesztivál a családi 
programkavalkád lehetőségei 
mellett egyaránt garantálja a 
kulturális kalandozást, a nem-
zetközi barangolást, valamint 
a magyar konyhaművészet 
tradicionális, de megújulásra 
képes törekvéseinek megisme-
rését. A fesztivál a lőrinci és 
imrei lakóközösségek egymás-
ra találását is szeretné erősí-
teni; minden korosztálynak 
minden területen színes prog-
ramcsomagot kínál. 

És ami a legfontosabb: ol-
csón és megbízhatóan.  

Itt az árak nem 
szállnak el!
– Nem kisebb célt tűztünk ki 
magunk elé, mint hogy már 
az első megújult fesztiválon 
rekordot állítunk fel. Eddig 
ugyanis csak hetven-nyolcvan 
bográcsban főztek,  mi viszont 
szeretnénk elérni, hogy idén 
legalább száz bográcsot állít-
sunk fel – avatott be a tervekbe 
Bauer Ferenc fesztiváligazgató. 
– Várjuk a csapatok jelentke-
zését! Fontos hozzátenni: idén 
újból, vasárnap délelőtt kerü-
leti gyerekcsapatok is főznek 
majd. Reméljük, ezzel meg-
alapozzuk, hogy a pörköltfőző 

verseny hagyománya még sok-
sok évig tovább éljen.

A „,Minden lében sok ka-
nál” szlogennel meghirdetett 
fesztivál középpontjában tehát 
továbbra is a bográcsos főzés 
áll, ám ezt idén már rengeteg 
új és izgalamas érdekesség is 
kiegészíti.

– A fesztiválon a vendég-
látás is a szórakoztatás része 
lesz. Az egykori Bográcsszín-
pad – mostantól Nemzetek 
Színpada – közelében épül 
majd fel a Nemzetek Faluja, 
ahol a testvérvárosok cso-

portjai kínálnak majd egy-egy 
jellegzetes nemzeti ételt saját 
népviseletükben. Különleges-
ségeket kínál majd a Nemze-
tek Konyhája, de lesz Magyar 
Ízek Utcája is jellegzetes és 
hagyományos magyar termé-
kekkel, illetve felépítjük a Ma-
gyar Borok Utcáját, ahol a tíz 
legismertebb hazai borvidék 
egy-egy képviselője mutatko-
zik be – magyarázta a feszti-
váligazgató.

Akik a fesztiválra érkez-
nek, új megjelenésre is számít-
hatnak: a vendéglátó sátrakat 
esztétikus faházak váltják fel. 
És ami a legfontosabb: az éte-
leknél drasztikus árzuhanás 
várható.

– Sok visszajelzés érkezett, 
hogy a fesztivál nagyon drága 
volt a családoknak, és ezek az 
árak évről-évre emelkedtek. 
Mi ezt nem engedjük! A cél 
az, hogy a kerületi polgárok 
tisztességes, mindenki részére 
elérhető áron kapjanak finom 
ételeket és színvonalas mű-
sorokat – jelentette ki Bauer 
Ferenc.

mutasd meg 
magad!
Átalakul a programszerke-
zet is. A profi előadók mellett 
színpadot kapnak a kerület 
iskolai művészeti csoportjai 
is, a táncosok, az együttesek, 
a színi csoportok és a sport-
egyesületek.

– A kerületiek eddig csak 
nézők voltak a fesztiválon, 
mostantól meg is mutathatják 
magukat egymásnak. Ez egy 
kicsit több szervezést igényel, 
de a visszajelzésekből már 
most tudjuk: a lehetőség sokat 
jelent a fiataloknak – árulta el 
a fesztiváligazgató.

 Természetesen nem ma-
radnak el a megszokott prog-
ramok sem. A színpadokon 
népszerű zenekarok, énekesek, 
váltják egymást, és a közönség 
a jól ismert rekreációs játékok-
ra is számíthat. Újdonság lesz 
azonban a Kézművesek Terén 
felállított jurta, amely körül 
hat népi kismesterség titkaiba 
avatják majd be az érdeklődő-
ket. 

a gyerekek 
kedvében
Látatlanban megjósolhatjuk: 
a családok kedvence a „Le-
gendák és mesék városa” lesz, 
ahol kosztümös vendéglátók 
eredeti környezetben, eredeti 
eszközökkel mutatnak be régi 
mesterségeket. Sőt a közönség 
is beszállhat a játékba, kala-
pálhat, kovácsolhat, fúrhat-fa-
raghat tetszése szerint.

– Az egész fesztivál cél-
ja, hogy a látogató játékosan, 
szórakozva kapjon ízelítőt 
kultúránkból, ízeinkből, a 
testvérvárosok vendéglátóin 
keresztül pedig más országok 
gasztronómiájából és kultú-
rájából. Ezekből kínálunk mi 
kóstolót egy helyen, három 
nap alatt, remélhetőleg sok-
sok érdeklődőnek – mondta 
zárásként Bauer Ferenc.

A fesztivál program-
ja hamarosan a www.
bp18.hu-n részlete-
sen is olvasható lesz. 
emellett a kerületiek 
azt is megszavaz-
hatják a hivatalos 
honlapon, hogy a pol-
gármester mit főzzön 
majd a kerületnek? 
Az ételjavaslatokat 
már most várják a 
szerkesztők... 



� „szeptemberi kóstoló” néven születik újjá 
a kerület hagyományos, őszeleji fesztiválja. 
az egykori szeptember Fesztivál romjain 

szerveződő nagyszabású nemzetközi gasztro-
nómiai és kulturális rendezvény szűkös anyagi 
forrásokkal is magasabb színvonalú és sokkal 
igényesebb szórakozási lehetőséget kínál a 
kerületben élőknek, mint az eddigiek. Újdonsá-
gok, érdekességek, minőségjavulás, és mindez 
kedvezőbb árakon... – a rendezvény vendégei 
minden területen belekóstolhatnak a jóba.

a mesék városa izgalmas időutazásra ad majd lehetőséget
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A Fesztivál a kerületi polgárőrök 1999-től datálható pörköltfőző versenyé-
ből nőtte ki magát. a 2009-es év azonban nagy törést jelentett az addigra már 
szeptember Fesztivál néven ismert eseménysorozat történetében: a szervezés 
jogát szeptember Fesztivál néven ugyanis átvette az önkormányzat, ezért az 
eredeti csapat a bókay kertből a népligetbe vitte át az eseményt. ettől kezdve 
két fesztivál létezett két helyszínen, ami a közönséget, sőt gyakran a fellépőket is 
megzavarta... a szeptemberi kóstoló azonban új márkanév, ami alatt új koncep-
ció és új minőség születik. 
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� Kerületünk is csat-
lakozott a három 
kerület (X., XVI., 

XVII. ) által már hatéko-
nyan működtetett me-
zőőri társuláshoz. Erről 
írt alá társulási megál-
lapodást június 15-én 
dr. Lévai István Zoltán 
alpolgármester a kerületi 
polgármesteri hivatalban. 
Így már kibővített létszá-
mú mezőőri szolgálat 
munkatársai járőröznek 
kerületünkben is a külte-
rületek védelmére, azaz 
a tulajdon megóvására, 
az illegális szemétle-
rakás, kábelégetés és 
fakivágás megakadályo-
zására.

Fülep erzsébet   

A mezőőri szolgálat bevetésé-
ről április 28-i ülésén döntött a 
képviselő-testület. Lévai István 
Zoltán alpolgármester elmondta, 
hogy a kerület a közterületeket, 
elsősorban a parkokat, ligeteket, 
erdőket sújtó rongálások, szeme-
telések és más támadások miatt 
szorgalmazta a szolgálat beveze-
tését. A kerület a megállapodás-
sal csatlakozott a Rákosmenti 
Mezei Őrszolgálatot Fenntartó 
Társuláshoz, amelynek eddig a 

XVII. és a XVI. kerület volt tagja, 
és amelybe a X. kerület nemrég 
lépett be, míg a XV. kerület is 
csatlakozna. A társulási megál-
lapodásról szóló dokumentumo-
kat Kovács Róbert, a X. kerület 
polgármestere, Horváth Tamás, 
a XVII. kerület alpolgármestere, 
Kovács Péter, a XVI. kerület pol-
gármestere és kerületünk részéről 
dr. Lévai István Zoltán alpolgár-
mester látta el kézjegyével.

– A Rákosmenti Mezei Őrszol-
gálatot eredetileg azért hozták 
létre, hogy a kerület határában 
levő termőföldeket megvédjék a 
tolvajoktól – mondta Oláh Csaba 
a Rákosmenti Mezei Őrszolgálat 
intézményvezetője. – A leggya-
koribb bűncselekmények, melyek 
ellen fellépünk: az illegális hul-
ladéklerakás, engedély nélküli 
fakitermelés, terménylopás, ká-
belégetés.

A társulás előnye a hatéko-
nyabb munka mellett az, hogy 
a rezsiköltségek megoszlanak. 

A kerületek azért csatlakoznak 
szívesen, mert a legtöbb baj az 
erdőkben van. A társulás nélkül 
az intézkedés rendkívül körül-
ményes, nehézkes.

A mezőőrök feladataikat 
közalkalmazottként, sötétzöld; 
„Rákosmenti Mezei Őrszolgálat” 
feliratú formaruhában, sörétes 
vadászlőfegyverrel és a rendőr-
ségnél rendszeresített könnygáz-
szóró palackkal felszerelve látják 
el. A szakmai felügyeletet a me-
zőgazdasági igazgatási szerv és az 
illetékes rendőrkapitányság gya-
korolja. A mezőőr tevékenysége 
során együttműködik a polgár-
őrséggel, a külterületeken műkö-
dő sport-, és civil szervezetekkel, 
a területileg illetékes vadásztár-
sasággal és a rendőrséggel.

GyorsszolGálat
a rákosmenti Mezei 
Őrszolgálat ügyeleti 
telefonja (+36-20-
331-8001) bármikor 
hívható. Ha olyan 
esettel találkoznak 
a polgárok, amely 
szakszerű fellépést 
igényel, az őrszolgálat 
munkatársai azonnal 
a megadott helyszínre 
mennek. az illegális 
szemétlerakók ellen 
ugyanis csak akkor 
tudnak hatékonyan 
fellépni, ha tetten érik 
őket.



Mezőőri szolgálat 
a kerületben
Összefogás a parkok, ligetek, erdők védelme érdekében 

A mezőőrök már fel is térképezték a kerület problémás részeit

szívet-lelket melengető han-
gulatú volt a tartozunk – 
Összetartozunk Kárpátalja-
est június 18-án a kerületi 
Polgárok Házában. 

– Amikor az Üde Színfolt Kul-
turális Egyesülettől meghívást 
kaptam a rendezvényre, azonnal 
éreztem, hogy ide el kell jönni 
– mondta Vári Fábián László, 
József Attila-díjas kárpátaljai 
költő. – Egyre többen úgy gon-
doljuk, hogy egy nagyot kell 
lépnünk egymás felé, s azok felé 
is, akiket a történelem elszakí-
tott az anyaországtól. Nekünk 
pedig nem szabad magunkban 
hordozni a 2004. december 5-én 
kapott tüskét. 

A kis létszám olyan problé-
mákat rejt magában, amelyek-
kel a múltban és most is nehéz 
megküzdeni. Fent kell tartani az 
anyanyelvi kultúrát védő intéz-
ményeket, az iskolákat az óvo-
dától a főiskoláig, meg kell tar-
tani a kárpátaljai könyvkiadást, 
a kárpátaljai magyar irodalmat, 
mert a kultúra csak úgy lehet 
teljes, ha annak minden ága 
képviselve van. 

Aki a szép szó mesterének 
vallja magát, arra kell töreked-
nie, hogy minél több ember 

lelkéhez szóljon. Ha sokan ér-
zik egy vers vagy prózai mű 
kapcsán, hogy helyettük beszél 
az író, a költő, akkor közelebb 
kerülnek az irodalomhoz, és 
jobban megtanulják szeretni, 
tisztelni. 

Vári Fábián László több mint 
tíz éve dolgozik a pedagógiai 
főiskolán. A leendő pedagógu-
sokat arra neveli, a múlt tuda-
tosítása elsősorban nem azért 
fontos, hogy sérelmeinket fel-
emlegessük, hanem azért, hogy 
tudatosítsuk utódainkban, mi 
minden történt velünk. 

„Meg kell tanul-
nunk megbocsá-
tani azoknak, 
akik sérelmeket 
okoztak nekünk, 
de elfelejtenünk 
nem szabad!” 
– hangsúlyozta 
a költő. 

Ê F. e.

a felújított péterhalmi-
erdei tornapályát június 
21-én adta át ünnepélye-
sen a Pilisi Parkerdő zrt. a 
kerületi lakosoknak. a kö-
zel két kilométer hosszú, 
19 állomásból álló pálya ki-
csiknek és nagyoknak egy-
aránt kellemes kikapcso-
lódásra, mozgásra nyújt 
lehetőséget.

A lakossági igényeket felmér-
ve a Péterhalmi-erdőben 2003-
ban a Pilisi Parkerdő Zrt. és 
Pestszentlőrinc-Pestszentimre 
önkormányzata közösen egy 19 
állomásból álló tornapályát ho-
zott létre, ami mára megérett a 
felújításra. 

Lévai István Zoltán alpol-
gármester köszöntötte a XIX., 
XXI., XV. kerületből és Törökbá-
lintról érkezett tisztségviselőket 
valamint a Pilisi Parkerdő Zrt. 
szakembereit. Az alpolgármester 
hangsúlyozta a jó együttműkö-

dés fontosságát a parkerdő mun-
katársaival. 

– A Pilisi Parkerdő Zrt. Bu-
dapesti Erdészete 451,5 hektár 
erdőterületet kezel a XVIII. ke-
rületben. Ezzel Pestszentlőrinc-
Pestszentimre a 3. legnagyobb 
erdőterületű kerület Budapes-
ten – tette hozzá az alpolgármes-
ter. 

Lomniczi Gergely, a Pilisi 
Parkerdő Zrt. szóvivője szintén 
arról beszélt, hogy a kerület ön-
kormányzata és a Pilisi Parkerdő 
Zrt. hosszú évek óta tartó együtt-
működésének egyik kiemelkedő 
állomása a Péterhalmi-erdő tor-
napályájának felújítása. A köz ér-
dekében hasznos és előremutató 
közjóléti beruházásokat hoztak 
együtt létre, és ennek a fenntar-
tása nem mindig egyszerű. Ez 
az út az, ami a jövőben is egy jól 
karbantartott, a polgárok által is 
használt közjóléti parkerdő felé 
mutat. 

– Reméljük, hogy a jó példa 

„ragadós” lesz és a környező ön-
kormányzatok is kedvet kapnak 
a kerületi erdők hasonló fejlesz-
tésre – mondta a szóvivő.

Kirrné Feicht Ágnes, az ön-
kormányzat környezetvédelmi 
csoportvezetője elmondta, hogy 
kerületünkben két tornapálya 
található. Az egyik a Flór Ferenc 
utcai, és a második péterhalmi-
erdei tornapálya. Mindkettő 
kicsiket és nagyokat egyaránt 
mozgásra csábít. A most felújított 
1,8 kilométer hosszú tornapályá-
nak 19 állomása van. Minden 
állomáson háromszintű feladat 
közül választhatnak a sportolók. 
Mindenki kora, egészségi álla-
pota és fizikai adottságai szerint 
eldöntheti, hogy a tornapálya 
gyakorlatai közül melyiket tudja, 
vagy akarja elvégezni.

Ê F. e.

Ingyenes szakmai tanács-
adással segíti az önkor-
mányzat július 1-jétől a tár-
sasházban élő kerületieket.

A társasházban élők gyakran 
kerülhetnek olyan helyzetbe, 
amikor alapvető jogi ismeretek-
re lehet szükségük. A társasház 
működését, a pályázati lehető-
ségeket, a gazdálkodást és sok 
egyebet külön jogi háttér szabá-
lyoz, aminek ismerete manapság 
nagyon hasznos.

A kerület lakásállományának 
jelentős része működik társas-
házként, ezért tartja fontosnak 

az önkormányzat, hogy infor-
mációkkal segítse az azokban 
élőket.

– Sokan jelezték, hogy szíve-
sen vennének részt egy olyan fó-
rumon, ahol választ kaphatnak a 
legfontosabb kérdéseikre. A leg-
gyakrabban jogi és gyakorlati 
kérdésekről van szó – mondta 
Lévai István Zoltán alpolgármes-
ter. Ezért szervez a hivatal július 
1-jétől – egyelőre próba jelleggel, 
de a hosszabbítás szándékával – 
ingyenes társasházi jogi és szak-
mai tanácsadást a lakók részére.

– A fórumon, amelyet kéthe-
tente hétfőnként 13 és 17 óra kö-

zött az ügyfélszolgálati irodában 
(Üllői út 400.) tartunk, bárme-
lyik kerületi lakos térítésmente-
sen részt vehet. Az előadás-soro-
zatot a Vagyonkezelő egyik cége, 
a TH18 tartja. Amennyiben a 
kezdeményezés sikert arat, hosz-
szú távú megállapodást kötünk a 
céggel – tájékoztatott Lévai Ist-
ván Zoltán.

Ê K. Gy.

Felejteni nem szabad, 
de megbocsátani tudni kell
Folytatódott a határon túli területeket bemutató sorozat

Megújult az erdei tornapálya Segítség a lakóknak

az IsMeretlen 
KárPátalja
A Kárpátalja-est al-
kalmával beregi szőt-
teseket, kárpátaljai 
festőművészek alkotá-
sait, a Szentendrén élő 
kárpátaljai származású 
Kutlán András képeit, 
grafikáit, bőrdíszműves 
munkáit tekinthették 
meg az érdeklődők. 
Kovács Sándor, kár-
pátaljai szakíró „Az 
ismeretlen Kárpátalja” 
címmel tartott előadást, 
Kutlán András a képek-
ről beszélt, köszöntőt 
mondott Csomó Tamás 
alpolgármester. 
Az est vendége volt Vári 
Fábián László József 
Attila-díjas kárpátal-
jai költő, fellépett az 
ungvári Credo együttes. 
A rendezvény kárpátaljai 
ízek kóstolójával és az 
Alapfokú Tébláb Művé-
szeti Iskola táncházával 
ért véget. 

DélutánI renDelés
Tájékoztatjuk a kerületi lakosságot, hogy 2011. július 14-én, csütörtökön 8 és 13 
óra között NEM LESZ SZAKRENDELÉS a Zsebők Zoltán Szakrendelőben (1183 
Thököly u. 3.) az Elmű-Émász Kft. karbantartási munkálatai miatt. Azon a napon 
a szakrendelések 13 órakor kezdődnek.
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4 Egyenletes terhelés mellett kell használni a pályairányokat1. választókerület, Dömötör István

Az oldalt összeállította: Fülep Erzsébet 

� Az éjszakai rep-
téri vagy közúti 
zaj növeli a vér-

nyomást, még akkor 
is, ha az ember alszik 
– mutatta ki egy eu-
rópai kutatócsoport. 
A repülőterek köze-
lében, a légifolyosók 
alatt élőknél nagyobb 
a magas vérnyomás 
kialakulásának kocká-
zata, mint a nyugod-
tabb helyeken élők 
esetében. 

A repülőtér szomszédságában 
élők mindennapjait igencsak 
megnehezíti a magas zajterhe-
lés, ezért annak szabályozása 
érdekében szükség van a la-
kosság képviseletére. Miután 
a 2004 óta működő Zaj- és 
Környezetvédelmi Tanácsot 
– annak magas költségei és 
eredménytelen munkája miatt 
– a képviselő-testület tavaly de-
cemberben feloszlatta, szükség 
volt egy tiszteletdíj nélkül mű-
ködő Zaj- és Környezetvédel-
mi Munkacsoport felállítására. 
A munkacsoport idén tavasszal 
alakult meg, aminek vezetője 
Dömötör István.

– A Városkép újság meg-
jelenését követő testületi ülé-
sen várhatóak olyan stratégiai 
döntések, amelyeket jelenleg 
a zajmunkacsoport dolgoz 
ki – mondta Dömötör István. 
– A tervek szerint a kerület új 
szemlélettel kíván fellépni a 
kérdéskörben. Kimondhatjuk, 
hogy meg kell szüntetni a fő-
város feletti éjszakai repülést, 
egyenletes terhelés mellett kell 

használni a pályairányokat, a 
repülőtér által szedett zajvé-
delmi díj felhasználásáról az 
érintett önkormányzatoknak 
kell dönteniük, egyedi zajérték 
alapján kell meghatározni a 
zajövezeteket, ami végre legá-
lissá tenné a Liszt Ferenc Nem-
zetközi Repülőtér működését. 
Jelenleg zajövezet kijelölése 
nélkül elvileg nem működhet-
ne a repülőtér. Célunk, hogy a 
korábbi gyakorlattól eltérően 
mi jelezzük a repülésben részt 
vevő szervezetek felé az igénye-
inket, és ne kizárólag az általuk 
felvázolt tervek, elképzelések 
véleményezésére korlátozód-
jon a munkánk – tette hozzá a 
képviselő. – Ebben szeretnénk 
előrelépni.

A repülőgépek zajkibocsá-
tási kategóriákba történő be-
sorolásához az egyedi zajkibo-
csátási adatokat használnak. 
Ez alapján döntik el, hogy mely 

repülőgépek használhatják re-
pülőteret, és határozhatuk arról 
például, hogy egyes gépek mi-
kor szállhatnak le és fel. A zaj-
egyenértékeket annak mérésére 
használják, hogy egy bizonyos 
időszakban átlagosan mennyire 
vannak a lakosok kitéve a zaj-
hatásoknak. 

Számos repülőtéren azon-
ban az egyenértékek mellett a 
zajhatások csökkentése céljából 
egyéb konkrét zajkorlátozáso-
kat is meghatároznak. Magyar-
országon nincsenek érvényben 
effajta korlátozások, ezért kez-
deményezte Dömötör István, 
hogy az eddigi átlagzaj mérése 
helyett az egyedi zajértéket ve-
gyék alapul. Egy-egy repülőgép 
által kibocsátott zaj alapján ha-
tározzák meg a zajszintet, hi-
szen a lakosokat a hirtelen ma-
gas zajhatás zavarja, hiába van 
tíz percig csend. 

Zaj- és környezetvédelmi 

munkacsoport várja a lakossá-
gi észrevételeket, javaslatokat, 
amelyeket szakmailag megvizs-
gál és kidolgoz.

A munkAcsoport  
A kApocs 
A Zaj- és környezetvé-
delmi munkacsoport fő 
feladata a közlekedési 
zajból, elsősorban a re-
pülőtéri zajterhelésből 
adódó hátrányok mér-
séklése. A munkacso-
port figyelemmel kíséri 
a repülőtér működését 
és véleményezi a la-
kosság szempontjai 
alapján. Feladata 
továbbá, hogy össze-
kötő szerepet játsszon 
a repülőtér, az önkor-
mányzat, a lakosság és 
a szakmai szervezetek 
között. 



Nem várhat tovább a 
zajövezetek kijelölése
Meg kell szüntetni a főváros feletti éjszakai repülést
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Erzsébet-Bélatelep lakói korsze-
rű, szép rendelőt kaptak vissza 
néhány hónapos felújítási mun-
kálatok után. Dömötör István, 
a körzet képviselője sokat tett 
azért, hogy az önkormányzat a 
szűkös anyagi lehetőségek mel-
lett is előteremtse a felújításhoz 
szükséges keretet. 

– Évek óta igyekeztem, hogy 
a költségvetésbe bekerüljön a 
rendelő felújítási beruházása, 
de a korábbi önkormányzati 
ciklusban sikertelenül próbál-
koztam. A 2010-es költségvetés 
már tartalmazta a beruházás 
összegét, amiből mára teljesen 

megújult a rendelő. Korábban 
a tervezési költségekkel voltak 
fenntartásaim, ugyanis a ki-
vitelezés összegét 37-38 millió 
forintra becsülték. Első hallás-
ra soknak tűnt az összeg, de 
a vállalkozót kértem, hogy a 
korábbi gyakorlattól eltérően 
a teljes összeg legyen beépítve. 
Sok olyan dolgot sikerült el-
érni, ami az eredeti tervekben 
nem szerepelt. Ilyen például a 
kerítéscsere, kerti földmunkák, 
viacolor kőburkolat, légkondi-
cionáló berendezés. Ezenkívül 
jobb minőségű burkolóanya-
gokat építettek be, mint ami a 
tervekben szerepelt. 

Hatásosabban kell szabályozni a repülőgépek le- és felszállását

A felújításért régóta küzdött a képviselő

Rendelőátadás

Jövőre csatorna
A kerület csatornázása fővárosi feladat. A Fővárosi köz-
gyűlés döntései értelmében a főváros az Eu kohéziós Alap 
támogatása és állami társfinanszírozási háttér igénybevé-
telével kívánja a csatornahálózatot kiépíteni. 

A főváros a „Budapest komplex integrált szennyvízelvezetése” pá-
lyázati projekthez kapcsolódóan a terveket, fejlesztési ütemtervet 
elkészítette. 

– A szennyvízcsatorna-építéssel kapcsolatban a főpolgármesteri 
hivatalnál folyamatos egyeztetéseket folytatok, hogy eljárjak a fej-
lesztés mielőbbi megvalósítása érdekében – mondta Dömötör István, 
a Településfejlesztési és Fenntartható Fejlődési Bizottság elnöke.

– Jó hír, hogy 2012-ben el tudjuk indítani a csatornaberuházást 
Bélatelepen. Az Európai Unió biztosítja a forrást, jelenleg a pályá-
zatokat készítik elő. Bélatelep a csatornázási beruházás során elsők 
között szerepel. Ferihegy településrész kicsit hátrébb van az ütem-
tervben, azonban a ciklus végéig itt is látványos fejlődést szeretnénk 
elérni – mondta a képviselő. 

Erzsébettelepen eddig több utcát nem kötöttek rá a szennyvíz-
csatorna-hálózatra, amelyeket ekkor pótolnak. 

A kerületünkben jelentős 
problémát okoz a felszíni 
vizek, illetve a csapadékos 
időjárás miatt a talajvíz-
elvezetés. Erre az elmúlt 
években csupán helyi meg-
oldások születtek, azonban 
a kerület egészére vonatko-
zó átfogó terv nem készült. 

Ebben az évben létrejött a csapa-
dék- és talajvíz-elvezetés problé-
májával foglalkozó munkacso-
port, melynek a feladata, hogy 

széles körű szakmai és lakossági 
konszenzuson alapuló, hatásos, 
és költséghatékony megoldáso-
kat javasoljon az önkormányzat 
számára a kerületben észlelhető 
csapadékvíz-elvezetési és talaj-
vízproblémák megszüntetése 
érdekében. Bélatelepen részben 
kialakították már a csapadékel-
vezető rendszert, ezt folyamato-
san karban kell tartani és felül-
vizsgálni, hogy az erdőben lévő 
főszikkasztóhoz el tud-e jutni a 
telepről levezetett vízmennyiség. 

Valószínű, hogy vannak kivite-
lezési problémák. Ha a csatorna 
megépül, akkor az a tapasztalat, 
hogy a talajvízszint 1-2 méterrel 
csökken, hiszen ekkor már nem 
a szikkasztóba eresztik majd a 
szennyvizet az érintett mintegy 
500 háztartásból. Bélatelepnek 
van olyan része, ahol nagyobb 
esőzés után a kertekben áll a 
szennyvízzel keveredett talajvíz. 
Ha a talajvízszintet tudjuk csök-
kenteni, akkor ez a probléma is 
megoldódik. 

Az önkormányzat pályázatot 
hirdetett ingatlanfelújításra a 
2011. évi Elkülönített Egyházi 
Alap terhére. Erzsébet-Bélatele-
pen két egyházközség kapott tá-
mogatást. Az Erzsébet-Bélatelepi 
Református Egyházközség erede-
tileg javasolt támogatása – teljes 
tetőszerkezet-csere – 1,2 millió 
forint volt. Dömötör István ja-

vasolta a polgármesternek, hogy 
a támogatást emeljék meg 1,5 
millió forintra. Az Erzsébettelepi 
Árpád-házi Szent Erzsébet-plé-
bánia 500 ezer forint támoga-
tásra pályázott – tetőszerkezet-
felújításra –, amire 450 ezer volt 
a költségvetésbe betervezve. Ez 
esetben az eredetileg kért összeg 
odaítélését kérte a képviselő.

pestszentlőrinc-pestszent-
imre Önkormányzata a 
mártírok napjára emlékez-
ve koszorúzási ünnepséget 
rendezett június 16-án, a 
pestszentlőrinci temetőben.
Az 1956. évi forradalom és sza-
badságharc vértanúinak emlé-
kére felcsendült a Himnusz. Ezt 

követően Nagy Gáspár „Ők már 
kivárják” című versét Császár 
Bíró Lilla mondta el, majd ün-
nepi beszédet mondott Kucsák 
László alpolgármester, ország-
gyűlési képviselő. 

„Bármennyit kellett is vár-
ni az igazság felülkerekedésére 
és a szabadság kivívására, az 

1956-os forradalom harca nem 
volt hiábavaló. Hogy a szabad-
ság és függetlenség viszonyai 
között milyen rendet alakítunk 
ki nemzetünk számára, mindig 
megújuló kérdés; és ahogy 1989-
ben, most is csak közösen adha-
tunk rá választ” – hangsúlyozta 
Kucsák László.

A kerületi önkormányzat ne-
vében Kucsák László és Csomó 
Tamás alpolgármester helyezte 
el az emlékezés virágait. A ki-
sebbségi önkormányzatok, az 
56-os Szövetség, a Magyar Poli-

tikai Foglyok Szövetsége (Pofosz) 
XVIII. kerületi szervezete, vala-
mint a pártok, társadalmi és civil 
szervezetek képviselői koszorúz-
tak. Az ünnepség záróakkordja-
ként felcsendült a Szózat.

Csapadékvíz-elvezetés 
Egyházak támogatása

Az 1956-os Mártírok napja

Egy AbErrált korsZAk
nagy Imrét és a perében halálra ítélt társait – 
gimes miklóst és maléter pált – 1958. június 
16-án végezték ki. E per áldozata volt még 
szilágyi József és losonczy géza. A kozma 
utcai gyűjtőfogházban végezték ki a halálra 
ítélteket, majd holttestüket kátránypapírba 
drótozva a börtön udvarán temették el. két és 
fél évvel később, 1961-ben titokban hantolták 
ki az éj leple alatt nagy, maléter és gimes földi 
maradványait, majd átvitték a rákoskeresztúri 
Új köztemető főbejáratától legtávolabb eső 
301-es parcellába, és a kor aberráltságát jelez-
ve, arccal a föld felé helyezték őket. A temetői 
nyilvántartásba hamis neveket jegyeztek be. 
1989-ben több százezer résztvevő tisztelgése 
mellett június 16-án a Hősök terén tartották 
meg a mártírok méltó búcsúztatását.



Hírek
 Kisebb, nagyobb 
Levélben kereste meg Dömö-
tör István a Budapest Airport 
Zrt.-t, az Igló utca közútkeze-
lőjét, hogy az önkormányzat-
tal kötött szerződés alapján 
újítsa fel az érintett járda-
szakaszt. Sikernek könyvel-
hető el, hogy a járdafelújítás 
idén tavasszal megtörtént. 
A Búvár Kund téren lakossági 
kezdeményezésre két új pi-
henőpad került ki. 

Felújítások lesznek
Ebben az évben az önkor-
mányzat anyagi helyzete nem 
teszi lehetővé járdák építé-
sét, csak javítását, egy-egy 
szakasz felújítását. Azonban 
remélhetőleg jövőre már az 
elmaradt építésekre is lesz 
lehetőség. 

Kapcsolat
Bárkinek, bármilyen észrevé-
tele, javaslata van, keresse 
Dömötör István önkor-
mányzati képviselőt a 06-
20/9794554-es telefonon 
vagy az alábbi e-mail címen: 
keruletszel@freemail.hu

kErülEtI HírEk
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52. választókerület, Pásztor JánosSzeretné, ha a körzetben élők is megosztanák vele gondjaikat és tapasztalataikat

� Az elmúlt 
kilenc-tíz hó-
nap az összes 

megválasztott kerü-
leti képviselőnek az 
ismerkedéssel telt. 
Szembesülhettek 
azzal, mi maradt rájuk 
az elmúlt évtizedből, 
s találkoztak azok-
kal a feladatokkal, 
amelyeket meg kell 
oldaniuk – pontosan 
azok miatt, akik a bi-
zalmukkal tisztelték 
meg őket. Pásztor 
Jánost az elmúlt idő-
szak tapasztalatairól 
kérdeztük.

 
– Hogyan értékeli a tavaly 

novembere óta eltelt bő fél 
évet?

– Jelentős változások indul-
tak el. Az önkormányzat ko-
rábbi gazdaságtalan működését 
felülvizsgáltuk, amely során 
átfedéseket tapasztaltunk. Az 
önkormányzati tulajdonú cé-
gek működését racionalizáltuk, 
átláthatóvá, egyszerűbbé tet-
tük. Bár ezek az intézkedések 
„kívülről” nem érzékelhetőek, 
de jelentősen csökkentettük a 
felesleges kiadásokat. Fontos 
szempont, hogy a kerületünk-
ben élők pénzét nem szabad 
szórni. Az intézkedésterveze-
teket megvizsgáltuk, hogy a 
legjobb döntést szülessen. Egy 
város, akár városrész életében 
nem rövid távon kell gondol-
kodni, így az alapok rendkívül 
fontosak. Csak így képzelhető 
el egy élhető kerület jövőképe.

– Mit tudott tenni e rövid 
néhány hónap alatt ezért a 
jövőképért?

– A körzetemben felmértem 
az utak, a járdák, a parkok, a 
játszóterek és a zöldfelületek 
állapotát. Mit mondjak? Elég 
vegyes kép alakult ki… Renge-
teg megvalósításra váró gondo-
latom van, de azt szeretném, ha 
körzetemben élők is megoszta-
nák velem a gondjaikat és a ta-
pasztalataikat. A munkám nem 
lehet „egyszemélyes show”, a 
közösséget csak közösen tudjuk 
hatékonyan szolgálni. Sajnos 

az önkormányzat rossz anyagi 
helyzete most nem teszi lehető-
vé, hogy látványos és gyökeres 
változásokat érjünk el. Ettől 
függetlenül nem vagyok elkese-
redve, mert tudom: céltudatos, 
kitartó munkával szép eredmé-
nyeket fogunk elérni.

FelülJáró, 
iSkolAudvAr, 
gyökerek

– Megfogalmazható, mi-
lyen állapotban van az ön 
körzete?

– Ha az egész kerülethez 
viszonyítom például a Laka-
tos- és Lónyay-telep állapotát, 
akkor azt mondhatom, hogy a 
kerületi átlagnál jobb a helyzet, 
bár hozzá kell tenni, hogy az itt 
élőknek sokkal nagyobbak az 
elvárásai. Ebből adódóan pedig 
nem könnyű látványos eredmé-
nyeket produkálni. Félre ne ért-
sék, ez nem az ő kritikájuk. Az 
itt lakók megbíztak bennem, én 
elvállaltam a feladatot, tehát ne-
kem kell megoldanom a leckét.

Mindenkin 
Segítene

– Ön a népjóléti bizott-
ság tagjaként is dolgozik. 
Miként tudja képviselni a 
rászoruló, nehéz helyzet-
ben lévő emberek, csalá-
dok érdekeit?

– Nagycsaládban nőttem 
fel, két öcsém van. A szüleim 
munkásemberként élték a min-
dennapjaikat, három műszak-
ban dolgoztak. Nem voltunk 

tehetősek, szerényen éltünk, de 
a gyermekkoromról összességé-
ben szép emlékeim vannak. 

A szüleim arra tanítottak 
minket, hogy a család egysége 
fontos, mert így könnyebben 
túl lehet jutni a nehéz hely-
zeteken. Pontosan az említett 
gyermekkor miatt tudok sok 
esetben azonosulni azokkal 
az egyéni sorsokkal, amelyek-
kel találkozom a bizottsági 
munkám során. Szívem sze-

rint mindenkin segítenék, de 
sajnos a jogszabályok keretek 
közé zárnak minket is. Fontos, 
hogy a kerületünkben olyan 
jogszabályok szülessenek, ame-
lyekkel sok-sok rászorulónak 
tudunk segíteni. Mert vallom: 
nem szabad elfelejtenünk, hogy 
honnan jöttünk, tudnunk kell 
a gyökereinket. Azokat sosem 
tagadhatjuk meg, mert ezekből 
táplálkozva és tanulva alakít-
hatjuk a jövőnket.

Meghálálni 
a bizalmat
A legfontosabb, hogy ismerjük a gyökereinket
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Az oldalt összeállította: Róth Ferenc

A Lakatos- és Lónyay-telep, az inf-
rastruktúráját tekintve, a kerület jól 
ellátott része, mégis hiányzik valami 
innen… Nincs művelődési ház, ahol 
kicsik, nagyok, felnőttek, családok, 
fiatalok és nyugdíjasok is kellemesen 
és kulturáltan szórakozhatnának.

Ennek pótlására van lehetőség. Mégpedig 
úgy, hogy az Eötvös Loránd Általános 
Iskola – elsősorban az adottságai miatt – 
lehetőséget nyújthat. Pásztor János önkor-
mányzati képviselő már megtette a szüksé-

ges lépéseket. Az intézmény igazgatójával, 
Kuba Gáborral történt egyeztetés alapján 
biztosnak tekinthető, hogy havi rendsze-
rességgel lesznek itt klubdélutánok. Az 
elképzelések alapján elsősorban a nyugdí-
jasklubra lenne szükség, mert, sajnos, sok 
a magányos, idős ember a településrészen. 
A délutánjaik színesebbé tételében szíve-
sen részt vállal a kerületünkben működő 
Madách Filmklub is. A tervek szerint a ve-
títések utáni beszélgetésekre kerületi mű-
vészeket, lelkészeket is meghívnak, hogy 
jelenlétükkel is kellemes perceket szerez-
zenek a klub vendégeinek. 

Pásztor János várja azoknak a jelent-
kezését, akik a szabadidejükből szívesen 
áldoznak arra, hogy a közösségi élet e sze-
letében szerepet vállaljanak. 

óvodák nyári MűködéSe
A 2010/2011-es nevelési évet követően a nyári 
időszakban a kerületi önkormányzat fenntartá-
sában működő óvodák négy héten át zárva tar-
tanak.

Június 20–július 15-ig zárva tart a Gyöngyszem Óvoda 
(Vezér utca 46.) és tagóvodái: Forfa óvoda (Podhorszky 
utca 51–55.) és Damjanich utca 10., a Csemete Nevelde 
(Üllői út 679–681.), Napsugár Óvoda (Eke utca 16.), Ke-
rekerdő Óvoda (Kosztolányi Dezső utca 28.), és tagóvo-
dái: Attila utca 9., Martinovics tér 13., Mocorgó Óvoda 
(Szélmalom utca 29–31.), és tagóvodája (Petőfi utca 5.) 
Nyitnikék Óvoda (Fülek utca 4. és 2/B.), Eszterlánc 
Óvoda (Kondor B. sétány 3.), Cseperedő Óvoda  (Építő 
u. 5.), Bóbita Óvoda (Kondor Béla sétány 2.), Naprafor-
gó Óvoda (Tövishát utca 6.) Július 18-tól–augusztus 12-
ig zárva tart a Zöld Liget Óvoda (Ady Endre utca 127.) 
és tagóvodája: Rákóczi utca 129., Hétszínvirág Óvoda 
(Halomi utca 113.), Vackor Óvoda (Csolt utca 4. ) és 
tagóvodái: Címer utca 47., Podhorszki utca 51-55., Szi-
várvány Óvoda (Dolgozó utca 16.), Dráva Óvoda (Dráva 
utca 34/B), Aprók Falva Óvoda (Barcika tér 8.), Pity-
pang Óvoda (Kondor Béla sétány 12.), Zenevár Óvoda 
(Reviczky Gyula utca 52–56.), Robogó Óvoda (Kondor 
Béla sétány 14.), Vándor Óvoda (Vándor Sándor utca 7.)

 Ugye már Ön is tud róla?
A Magyar Vöröskereszt Budapesti Szervezete Véradásszervezés 

2011. június 27-én, hétfőn 9.00-12.00 óráig  
Véradó napot tart a XVIII. kerületi Polgármesteri Hivatalban 

Give blood and save three lives!
 

A regisztrációhoz (személyi igazolvány, lakcímkártya és TAJ kártya) kötelező! 

Mindenkit szeretettel várunk!..

Pásztor János célja, hogy 
minél hamarabb az itt élők is 
lássák a kedvező változáso-
kat. Ennek érdekében cso-
korba gyűjtötte a legégetőbb 
feladatokat, mint a Sárkány-
Center felüljárójának problé-
máját, az Eötvös iskola fej-
lesztését, és a legrosszabb 
állapotú járdák felújítását.

Talán az egyik legnehezebb fel-
adat a Sárkány-Centernél vár rá, 
hiszen a megoldás kulcsa nem 
a kerület kezében van. Ahogy 
korábban a MÁV illetékese is 
elmondta lapunkban, tervezési 
hibák történtek, s ezeket nem 
könnyű utólag orvosolni. 

– Mindenkinek a saját prob-
lémája a legfontosabb, s minden-
ki azt szeretné, hogy az ő kérése 
legyen az első – mondta Pásztor 
János. – Ez természetes, így min-
den létezőt a lehető legrövidebb 
időn belül szeretnék megoldani. 
Konkréten válaszolva: három 
„legsürgősebb” ügyet említek 
meg, fontossági sorrend nélkül. 
A Lakatos út végén lévő vasúti 
felüljáró problémája már évek 
óta húzódó gondot jelent. Szin-

te mindig rossz a lift, a felüljáró 
és a környéke koszos, büdös, a 
nyári melegben hőgutát lehet 
kapni. Felvettem a kapcsolatot a 
MÁV-val, hogy megoldást talál-
junk arra, hogy az itt élők biz-
tonságosan, komfortosan tudják 
használni a felüljárót. 

A másik sürgős ügy az Eöt-
vös Loránd Általános Iskola ud-
varának az állapota.

Ingerszegény a környezete, 
hogy ne mondjam, lehangoló. 
A gyerekek a sárban kénytelenek 
játszani, nincsenek kerti búto-
rok, játékok, csak néhány kosz-
lott pad és a használhatatlan be-
ton pingpongasztal áll a kertben. 
A gyerekek számára használha-
tatlan, nekem pedig megalázó, 
hogy a XXI. században ilyennel 
kell szembesülnöm, miközben a 
Lakatos-telepen több új játszótér 
is épült az elmúlt években.  Vé-
gezetül a Széchenyi utca hátsó 
szakaszát említem meg, ahol a 
fák gyökerei a járda és az út bur-
kolatát tönkretették. Annyira 
súlyos a gond, hogy még nappal 
is balesetveszélyes erre közleked-
ni. Ezen az áldatlan állapoton is 
változtatni kell.

Fontos, hogy sok rászorulónak tudjunk segíteni

Legsürgetőbb 
feladataink

Klubmozi az Eötvösben

Négy hétig zárva lesznek

Legyen hitünk és célunk!
A mai világunk egyik meghatározó eleme – tetszik, 
nem tetszik – a pénz. Olyan értékrendszer uralkodik, 
amely mulandó. Ha van, örömöt jelent, de ha nincs 
akkor bánatot. Ez alapján mérjük önmagunkat és a 
körülöttünk lévő világot is. A gyermekeimet is mindig 
arra tanítottam: annak örüljenek, amink van, mert 
rengeteg olyan dolog létezik az életben, ami sokkalta 
értékesebb a Mammonnál, a pénz „gonosz” bálványá-
nál.

Van családunk, amely biztos hátteret nyújt mind-
annyiunk számára. Tudjuk, érezzük, hogy támaszkod-
hatunk egymásra. Vannak barátaink, szeretteink, akik 
szintén életünk részét képezik, van sok minden egyéb.

De a legfontosabb, hogy legyen hitünk, legyenek cél-
jaink, amelyek tartalommal töltik meg a hétköznapja-
inkat!

Rengeteg szépség vesz körül minket, csak észre kell, 
kellene vennünk a szépet, s a részletekben megbúvó 
milliónyi csodás megnyilatkozást. Tanuljunk meg is-
mét mosolyogni, mert a nevetés jókedvre derít minket 
és a környezetünket is. Tudom, nem divat, de én val-
lom: nem szégyen önzetlenül segíteni másokon. Pró-
báljuk meg, nyújtsuk ki a kezünket a rászorulók felé, s 
megtapasztaljuk, hogy ez nem kerül semmibe, mégis jó 
érzés tölthet el mindenkit, ráadásul feledteti is a nehéz 
perceket.

Tanúsítsunk tiszteletet másokkal szemben, mert ez-
zel önmagunkat is megtiszteljük. Nem szégyen az alá-
zat sem, mert az nem azonos megalázottsággal. Annak 
pontosan az ellentéte, igazán magasztos állapot.

E gondolatok tettekké nemesedve, végig fognak kí-
sérni a képviselői utamon. Ezek az én értékeim, ez az 
én „belső gazdagságom”. Olyan tőke ez, amelyet nem 
vehet el tőlem senki, csak én foszthatnám meg tőlük 
saját magam.

De eszemben sincs.
Pásztor János

Egyenletes terhelés mellett kell használni a pályairányokat

KErüLEti HírEK
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6 Ha megvalósulnak az elképzelések, európai szintű gondolkodásról beszélhetünk3. választókörzet, szarvas attila

Az oldalt összeállította: Róth Ferenc 

� Amikor leültünk 
beszélgetni 
Szarvas Attilával 

azonnal a Kossuth 
térről kezdett mesélni, 
annak a megújításá-
ról, rehabilitációjáról, 
mondván, ez a terület 
valóban megérett az 
átalakításra, a változ-
tatásra. Az illetékesek 
számára is a kiemel-
ten megvalósítandó 
tervek között szere-
pel. 

 
Kirrné Feicht Ágnes, a kerület 
főkertésze, környezetvédelmi 
csoportvezető, a Magyar Ön-
kormányzati Főkertész Szövet-
ség elnöke elmondta, hogy a 
terület „ősét” a ’30-as években 
alakították ki. A tervek Reich 
Bélának, a kor építészének 
köszönhetőek, aki jó munkát 
végzett, mert abban az időben 
minden igényt kielégített a te-
rület.

– Tökéletesen megfelelt a 
követelményeknek, s a divat-
nak is – mondja a főkertész, aki 
annak a bírálóbizottságnak az 
elnöke lesz, amely a szeptem-
berig beérkező ötletpályázato-
kat elbírálja. – Mára kissé ódi-
vatú lett. A terület elrendezése, 
átjárhatósága nem felel meg a 
mai elvárásoknak. Igaz, ezen 
a mintegy háromhektáros, kö-
rülbelül 32 ezer négyzetméte-
res területen – mindenki örö-
mére – sok a fa. Ezeket óvni, 
védeni kell. Az elődeinknek 
köszönhetjük, hogy négyszáz-
nál több van, elsősorban japán 
juhar. Ezzel elmondtam azt is, 

hogy bármilyen formát, jelle-
get is ölt majd a terület, a fa, 
a zöldterület elsőbbséget élvez. 
Mindennél fontosabb az érték-
megőrzés.

MeréSz 
elKépzeléSeK
A főkertész említette ötletpá-
lyázat benyújtási határideje 
szeptember vége. 

– Az elmúlt években nem 
írtak ki ilyen nyílt pályázatot, 
amelyen mindenki, aki terve-
zői jogosultsággal rendelkezik, 
beadhat terveket – mondja im-
már a kerület főépítésze, Juhász 
Kálmán. – Élénk érdeklődésre 
számítunk. Örülünk ennek, 
mert így sokak érdeklődését 
felkeltő, mondhatnám közügy 
lesz a terület jövője.

Olyan elképzeléseket sorol 
Juhász Kálmán, amelyek ha 
megvalósulnak, európai szintű, 

mértékű gondolkodásról és al-
kotásról beszélhetünk.

„zöldpályáS” 
leSz Az 50-eS
A Kossuth tér „átmegy” az Ül-
lői út túlsó oldalára… Ennek a 
megértéséhez hallgassuk meg a 
főépítész szavait.

– Az Üllői út egyhangú, 
miközben végeláthatatlanul 
hosszú is. A pályázatok elbírá-
lása után sem ígérhetjük, hogy 
rövidebb lesz, de a zöldfelületek 
okos kihasználásával, újak te-
lepítésével más hangulatú utat 
adhatunk át. Az elképzelések 
között szerepel, miként több 
nyugat-európai nagyvárosban, 
hogy a villamos sínpárok kö-
zötti terület fűtakarót kap. Ez-
által a természet helyet kér ott 
is, ahol korábban csak beton 
és aszfalt volt. Természetesen, 
semmi sincs ingyen, a tér reha-

bilitációja is pénzbe kerül, de 
nem horribilis összegbe. A fő-
építész szerint az ötletpályázat 
kiírása az összes költségével, 
mintegy 8 millió lesz, a Kos-
suth tér megújítása pedig – a 
mai számítások szerint – hoz-
závetőlegesen 100 milliós nagy-
ságrendű. Tehát elviselhető 
költségekkel jár.

Körzeti 
megbízottaK 
Szarvas attila  
körzetében:  
rákóczi róbert 
törzsőrmester, 
Szaszák Krisztián 
törzsőrmester. 
a telefonszámuk:  
06-20-852-2604.
Heincz géza 
törzszászlós, Csoma 
istván törzsőrmester.  
tel.: 06-20-852-2606



Mindenkié lesz 
a Kossuth tér
Az lesz a csoda, amikor a park „átmegy” az út túlsó oldalára
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akár csodáról is beszélhetnénk, de 
sportügyben fölösleges ilyet felemle-
getni. a PLer kézilabdázói esetében 
sem a földöntúliaknak köszönhető 
az a menetelés, amely már évek óta 
jellemzi a csapatot, s az őket körül-
vevőket.

 
Hutvágner István, az utánpótlás szakmai 
vezetője sem beszél csodáról, azok ugyanis 
nem léteznek a sportpályán. A titka csupán 
annyi a csodacsapatnak, hogy edz, edz, edz. 
Utána pedig nyer, tönkrever mindenkit. 

– Olyan egységes, egymást segítő csapa-

tot alkottak, s alkotnak, hogy azt magam is 
csodálkozva s nagy-nagy örömmel vettem 
tudomásul – mondja a klubnál hét éve tevé-
kenykedő szakember. 

Az utóbbi hét évben négyszer nyer-
tek országos bajnokságot a serdülő fiúk, s 
ugyanennyiszer került bajnoki arany az ifik 
nyakába is. Az Országos Ifjúsági Kupa pedig 
a lőrinciek privilégiumává vált: zsinórban öt-
ször nyerték el a serleget.

Több szakosztály is jól jár a lőrinciek ta-
lentumával, mert a gazdagabbaknak szinte 
terített asztal kínálkozik az átigazolási idő-
szakban. 

– Nem okoz ez traumát nekünk. Részben 
tudjuk, hogy utánpótlás-nevelő egyesület va-
gyunk, a nevelési költség megfizetése után, 
eladjuk a legjobbakat. Tudjuk, ha valaki meg-
kérdezi tőlük, hogy hol kezdtetek, akkor Lő-
rincet, meg a PLER-t mondják. Számunkra 
ez is fizetség, s igazolást ad arra, hogy érde-
mes dolgozni – teszi hozzá az akár fair play 
díjat érdemlő gondolatait Hutvágner István.

Az sem a véletlen műve, hogy immár hat 
éve Pestszentlőrincről kerül ki az adott kor-
osztály legjobbja. Az elmúlt évi játéka alapján 
az ifiknél ifj. Debreczeni Dávid, a serdülőknél 
pedig Faluvégi Rudolf lett korosztályelső.

Környezetre ártalmasnak 
minősítette az európai 
Unió a magyarországon 
eddig kizárólagosan alkal-
mazott kullancsirtó perme-
tezőszert.

Az Európai Unió szerint az 
uniós elvárások miatt a kul-
lancsirtásra eddig alkalmazott 
Actellic 50 EC permetezőszer 
környezetvédelmi okokból 
nem használható. Az EU-ban 
nagy kiterjedésű irtás azért 
sem engedélyezhető, mert a 
szer más rovarokat is elpusztít. 
Új módszer nincs, pedig 
azóta megsokszorozódott 
a kullancsveszélyes terü-
letek száma Európában.  
A veszedelmes vérszívók ellen 
így nem marad más védekezés, 

mint a megelőzés, azaz a zárt 
ruházat, és a kirándulások utá-
ni figyelmes testvizsgálat, vala-
mint a védőoltás. Azonban utó-
lag hiába távolítják el például a 
Lyme-kórt vagy az agyhártya-
gyulladást terjesztő kullancsot, 
ez csupán csökkenti a beteg-
ség kialakulásának esélyét. 
Sem az Európai Unió más tag-
államában, sem hazánkban 
nincs engedélyezett kullancs-
irtó szer forgalomban, viszont 
az engedély nélküli irtás bírság 
kiszabásával jár.

A kullancs vérszívása fáj-
dalommentes. A fertőzött kul-
lancs nyálmirigyéből a meg-
betegedést előidéző kórokozók 
csak a beszúrást követő 4-6 óra 
múlva kerülnek az emberbe. 
A kullancsriasztó szerek a kul-

lancsokat a kezelt bőrfelülettől 
távol tartják. Dr. Gercsák Már-
ta, a  Budapest Főváros Kor-
mányhivatala XVIII-XIX. ke-
rületi Népegészségügyi Intézet 
tiszti főorvosa elmondta, hogy a 
kerületben a kullancsok okozta 
megbetegedések száma nem tér 
el az átlagostól. A kullancsok 
által terjesztett agyvelőgyulla-
dás (kullancsencephalitis) ellen 
van vakcina, de miután nem 
kötelező, nincs pontos adat 
arra, hogy a kerületben hányan 
oltatták be magukat. A kullancs 
a városi környezetben különö-
sen az összefüggő növényzettel 
borított kisebb-nagyobb terü-
leteken, így parkokban és csa-
ládi házak kertjeiben, a magas 
fűvel benőtt, elhanyagolt terü-
leteken fordul elő. Elsősorban 

a kutyák, macskák, madarak 
révén kerül a kertbe. A kullan-
csok kedvelik a sötét, nedves, 
párás, elhanyagolt területeket. 
A fű rendszeres nyírásával, az 
aljnövényzet és a bokrok met-
szésével, rendszeres gereblyé-
zéssel  védekezhetünk ellene.  
A rendszeres kerti munkálatok 
kevésbé nedves mikroklímát 
eredményezek, ami a kiszára-
dásra érzékeny kullancsok szá-
mára előnytelen. 

További információ:
www.oek.hu/oek.web (Or-

szágos Epidemiológiai Központ) 
www.kullancsvedelem.hu

Kerekes eleket a napokban 
nevezték ki újabb öt évre a 
gulner gyula Általános is-
kola igazgatójává. a minden 
szállal az intézményhez kö-
tődő pedagógussal beszél-
gettünk.

 
– milyen érzések töltik 

el, amikor a „távolba” néz?
– Megtisztelő, hogy azt a 

munkát, melyet öt évvel ezelőtt 
elkezdtem, tovább folytathatom. 
A „távolba tekintést” akár na-
gyobb időben is értelmezhetem, 
hiszen kötődésem az iskolához 
nagyon régi. 1963-ban léptem át 
először az iskola kapuját, mint 
elsős diák, de édesapám is en-
nek az iskolának volt a tanulója. 
Itt is kezdtem dolgozni 1979-
ben tanítóként, majd matema-
tikatanárként, igazgatóhelyet-
tesként, 2006 óta igazgatóként 
veszek részt a testület munkájá-
ban. Mivel gyermekeim is ebben 
az iskolában készültek középis-
kolai éveikre, elmondhatom: a 
családomból három generáció 
is kötődött, kötődik e patinás 
épülethez. 

SoK Szülő 
válASztjA őKet

–  milyen tanév után ül-
hetett le a kollégák közé az 
osztályozó értekezleten?

– Sikereket értünk el a mű-
vészeti nevelés (rajz, ének, tánc), 
valamint az informatika terén. 
Sok tanulónk ért el kiemelke-
dő eredményt kerületi, fővárosi 
versenyeken. 

– milyen a megítélése 
az iskolának a kerületben, 
tekintettel arra is, hogy a 

gulner az erőszakmentes-
séget és az egészségtu-
datosságot is a zászlajára 
tűzte? 

Felelőtlen 
ígéreteK 
helyett

– Évtizedek óta nem érzékelt 
kihívások vártak ránk, a tanu-
lólétszámunk  megnövekedett. 
Szeptembertől várhatóan meg-
haladja majd a 400-at. Ez jól-
eső, de az érkezők igényeinek 
az egyeztetése a pedagógiai 
programban lefektetett alapel-
veinkkel, nem egyszerű. A Biz-
tonságos Iskola Mozgalomban 
a prevenciót szolgáló eljárások 
alkalmazásával igyekszünk ele-
jét venni az agressziónak, de ne 
legyünk túlzottan optimisták : 
adódnak problémák is. A cé-
lunk, hogy a tanulóink jól érez-
zék magukat iskolánkban, és ezt 
az érzést minél többen átélhes-
sék. Bővebb, naprakész infor-
mációt az iskola honlapján talál-
ni (www.gulner.sulinet.hu).

– milyen terveket tűz 
maga, s az iskola elé az el-
következő öt tanévre?

– Továbbra sem szeretnénk 
felelőtlen ígéretekkel tanulókat 
csábítani iskolánkba, de remé-
lem, aki minket választ, azt 
kapja, amit az alapdokumentu-
mainkban megfogalmaztunk. 
Szeretném, hogy az iskola épü-
lete a következő években meg-
kapja azt a törődést, amit egy 85 
éves, a régi hangulatát megőrző 
intézmény megérdemel. Arra 
törekszünk, hogy ez kijárjon ne-
künk.

Szarvas Attila bízik abban, hogy az álomterv valóra válik

A Gulner és a 
siker stratégiája

A legbiztosabb lőrinci aranytartalék

Vigyázat, kullancsveszély!

Szerelem a lombkorona alatt

Egy régi emlék jut az 
eszembe…

1994 júniusában jöt
tem először Pest szent lő
rinc re. Annyit tudtam, 
hogy a Gyöngyvirág ut
cai katolikus iskola az 
úti célom, ahol testne
velő tanári állást aján
lottak. A belvárosban 
laktam, és az út soha 
véget nem érőnek tűnt… 
Végül azért megérkezem 
Lőrincre. Mármár az 
fogalmazódott meg ben

nem, hogy ilyen távol biztosan nem szeretnék dolgoz
ni. Ezután „villámcsapásként” fogadott a látvány, ami 
akkor tárult elém, amikor az Üllői útról befordultam a 
Gyöngyvirág utcába. Fák borultak fölém, és ebben az 
alagútban sétáltam el az iskoláig. Azt hiszem, a lelkem 
mélyén már akkor tudtam, hogy ez az a hely, ahol élni 
szeretnék.

Még abban az évben Lőrincre költöztem a csalá
dommal, s ma már tudom: életem egyik meghatáro
zó – és jó – döntése volt ez. Nyugodt, békés otthonra 
leltünk a feleségemmel, és ma már kilenc gyermekünk
kel.

Az elmúlt 17 év alatt megismertem azt a környezetet 
ahol Önök is élnek. Bízom benne, hogy 2006 óta siker
rel képviselem azokat az érdekeket, amelyek fontosak 
az Önök mindennapjaiban. Lónyaytelep, Miklóstelep, 
Szemeretelep.

Pestszentlőrinc központi része a miénk. Szeretném, 
ha nemcsak központinak nevezett része, hanem való
ságos központja lehetne. Ugyanis minden adottsága 
megvan ehhez. Óvoda, általános iskolák, középisko
lák, orvosi rendelő, piac, az önkormányzat épülete, a 
Lőrinci Sportcsarnok, a Gerely utcai sportpálya.

A feladat adott: valódi városközpontot varázsolni 
ide önöknek, nekünk. Ezt tekintem a legfontosabbnak 
úgy, hogy közben megmaradjon az a békés, nyugodt 
környezet, amely annyira megtetszett nekem a fák 
lombkoronája alatt.

Amikor beleszerettem Pestszentlőrincbe.

Szarvas Attila

KerüLeti HíreK

www.bp18.hu
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�Nagyon fontos, 
hogy ne min-
den esetben 

az önkormányzattól 
várjuk a megoldást 
a helyi problémákra, 
hanem lakóhelyi civil 
kezdeményezéssel is 
próbáljuk orvosolni 
a településrészen 
felmerülő kisebb-na-
gyobb problémákat.

Azon kívül, hogy ezek a kez-
deményezések fontosak a la-
kóhelyi közösségek építésében, 
erősítik a patrióta szellemet, 
érezhető változást jelenthetnek 
környezetünk minőségében. 

Sajnos a meglévő buszvárók 
oldalát sok helyütt graffitik ron-
dították – mondta Kőszegi Já-
nos, Szemeretelep és Ganztelep 
képviselője, az oktatási, köz-
művelődési, sport- és ifjúsági 
bizottság alelnöke, a település-
fejlesztési és fenntartható fejlő-
dési bizottság tagja. – Többször 
kértem a tulajdonost, hogy a te-
lepített várókat tartsa karban, a 
graffitiket távolítsa el, ez azon-
ban eddig nem történt meg. 
Ezért felkértem a Szemeretelepi 
Polgári Kör tagjait, hogy ezt a 
munkát a környék lakossága se-
gítségével mi magunk végezzük 
el. Ezt a munkát június elején 
végeztük el. 

Szabadtéri 
galéria
A ceglédi vasútvonal mentén 
mintegy 2,5 km szakaszon 
zajvédő fal épült Szemeretelep 
vasúti megállóhelytől a 
Mednyánszky utcáig. A fa-
lat a vágányok felöli oldalon a 
MÁV zöldre festette, azonban 
a házak felé eső oldal egyhan-
gú szürke maradt. A zajvédő 
fal ugyan nagyon hasznos, 
azonban nem túl esztétikus 
látvány, ezért a képviselő gon-
dos előkészítés után önkén-
tesek bevonásával első ütem-
ben a Május 1. téri falszakasz 
megszépítését kezdeményezte.  
Ennek érdekében pályázatot írt 
ki, hogy esztétikus alkotások 
kerüljenek a falra, aminek elő-
zetes terveit a képzőművészek-
ből álló zsűri hagyta jóvá. Az 

első ütemben nyolc kép készült 
el, aminek sikeres megvalósí-
tásához a festékek és festőesz-
közök megvásárlása a Honvéd 
utcai festékbolt nyújtott segít-
séget, valamint Kőszegi János 
háromhavi önkormányzati 
tiszteletdíját ajánlotta fel erre 
a célra.

Jelenleg folyik a sze me-
retelepi zajvédő fal esztétiku-
sabbá tételének második üte-
me. 

Segítő kezeket 
várNak
Elképzelésünk, hogy a fal egy 
részét borostyánnal és vadsző-
lővel futtatjuk be. A szükséges 
töveket a Pilisi Parkerdő hoz-
zájárulásával a Péterhalmi-er-
dőből telepítjük át. Nagy se-
gítség ez, mert ha a palántákat 
meg kellene venni, akkor ez 
több százezer forintos kiadást 
jelentene az önkormányzat-

nak – mondta a képviselő. – Az 
elültetéséhez, gondozásához 
keresek segítő kezeket, akik a 
munkálatokban részt venné-
nek. Várom a jelentkezésüket 
(janoskoszegi@t-online.hu)! 
Aki szívesebben folytatná a zaj-
védő fal festését, annak sincs 
akadálya, azoknak is várom a 
jelentkezését, de előtte a tervet 
küldjék el, hogy a szakmai zsű-
ri véleményezze. 

A festéket, festőszerszámo-
kat a képviselő továbbra is saját 
költségén állja. 

SziNNyei  
MerSe utca 
A zajvédő fal és a lakóingat-
lanok kertje között egy szűk 
30-80 cm-es üres sáv található, 
amit a MÁV nem tart, és nem 
is tud rendben tartani. Kősze-
gi János, a terület képviselője 
lehetőséget lát arra, hogy ezt a 
területsávot a Szinyei Merse Pál 
utcai tulajdonosok telkükhöz 
csatlakoztatva hasznosítsák, 
ezért kérte, hogy a MÁV alakít-
sa ki állásfoglalását az említett 
közterület használatával, fenn-
tartásával kapcsolatban. 

Ötleteket vár 
a képviselő 
Civil kezdeményezé-
seket korábban is in-
dított, illetve szívesen 
csatlakozott hozzájuk, 
vállalva a szükséges 
szervezést. ezekkel 
kapcsolatos észre-
vételeiket, ötleteiket 
e-mail címére lehet 
elküldeni.



Településszépítés 
indult civilekkel
A festéket, festőszerszámokat a képviselő  
továbbra is saját költségén állja
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az európai Unió támogatá-
sával átépült a Ferencváros-
vecsés vonalszakasz. Meg-
épült a Ferihegy i. vasúti 
megállóhely valamint a Nagy-
bánya utcai gyalogos felüljá-
ró, de ezzel minden probléma 
nem oldódott meg. 

A korábbi tervekben még sze-
repelt az Auchan vasúti megál-
lóhely, ami a Ferihegy megálló-
helytől 1,5 kilométer távolságra 
helyezkedett volna el. Az Auchan 
Magyarország Kft. az üzletköz-
pont építésével kapcsolatosan 
vállalta, hogy 5 milliárd forint 
értékben uniós támogatással 
infrastrukturális fejlesztéseket 
végez a környék közlekedésének 
megkönnyítésére. 

Ennek egy része lett vol-
na az „Auchan csomópont” 
(Szemeretelep), amit egyelőre 
jogerős építési engedély ellenére 
nem kívánnak elkezdeni – tájé-
koztatott Kőszegi János. – Ezért 
a szemeretelepi vasúti megálló-
hely és átjáró felújítására uni-
ós forrást nem lehet igénybe 
venni. Tárgyalásokat kezdemé-
nyeztünk a MÁV és az Auchan 
illetékeseivel, hogy a jelenlegi-
nél korszerűbb biztonságosabb 
körülmények alakuljanak ki. 
Többszöri egyeztetés során sike-

rült meggyőzni a feleket – MÁV, 
fővárosi és kerületi önkormány-
zat – a felújítás szükségességéről 
és anyagi támogatásáról. Az ál-
lomásépületeket felújítják, fedett 
esővédőket helyeznek ki, és az 
átjáró gyalogos és közúti átke-
lőjét is korszerűsítik. A kerületi 
főépítésszel egyeztetés folyik 
arról, hogy a három fél közül ki 
mekkora részt vállal a felújítás 
költségeiből. 

A MÁV régi ígérete, hogy 
megszünteti a hagyományos 
sorompókezelői őrhelyet, s he-
lyette a vasúti átjáróban fény- 
és félsorompót helyez üzembe, 
melyet a közlekedő vonatok ve-
zérelnek. A szemeretelepi átjá-
rónál már elkészült a szükséges 
műszaki berendezés, ami azért 
nem működik még, mert ehhez 
a Ferihegyi út és Igló utcánál 
jelzőlámpás kereszteződést kell 
kiépíteni. Csak így oldható meg, 
hogy amikor felnyílik a sorom-
pó, az autók biztonságosan el 
tudják hagyni az útkeresztező-
dést. 

A Nemzeti Közlekedési Ha-
tóság (NKH) nem engedélyezi 
a fény- és félsorompó üzembe 
helyezését addig, amíg ki nem 
épül a közúti jelzőlámpás cso-
mópont, azonban ehhez új köz-
úti sávot kell kialakítani. 

Kőszegi János személyesen is takarít

A vasúti megálló 
és átjáró felújítása

4. választókerület, kőszegi JánosAmit mások graffitivel elcsúfítanak, lakossági összefogással megtisztítják

a Ferihegy vasúti megálló megépítése 
során nagyon sok hiba történt. rend-
szeresen érkezik lakossági panasz a 
gyalogosfelüljáró liftjeinek működésé-
vel, a felüljáróban tapasztalható elvi-
selhetetlen nyári a hőséggel, valamint 
a környék parkolási problémáival kap-
csolatban, ezért a képviselő szorgal-
mazta ezeknek a problémáknak a meg-
oldását. 

 
Jelenleg a gyalogosfelüljárónál éjjel-nap-
pal őrszolgálat van. Egyrészt megfékezi 

rongálást, másrészt az őr azonnal jelzi, 
ha a lift elromlik. A végleges megoldás 
azonban a liftcsere lesz, mivel a jelenlegi 
nagyon gyakran meghibásodik, rossz a 
konstrukció. A felüljáró beázását és szel-
lőzését megoldó felújítás során hasonló 
méretű, de más technikával működő liftre 
cserélik. Ezzel egy időben a megállóban 
pénztári szolgáltatást is lesz. A munkákat 
nyár végén kezdik, a kivitelezés elhúzódá-
sának oka az uniós támogatási egyezteté-
sek lassúsága. 

Egyre többen utaznak vasúttal a Fe-

rihegyi állomásról, azonban a környező 
utcákban hagyott járművek egyre több 
problémát okoznak. Ezért is tartotta fon-
tosnak az önkormányzati képviselő a ke-
rékpártároló kihelyezését az állomáson, 
és javasolja, aki teheti, inkább kerékpárral 
közelítse meg a megállót. Természetesen 
ez nem mindenki számára megoldható, 
ezért a nyár végén kezdődő felújítás fontos 
eleme lesz az autóparkoló építése. A tervek 
szerint 50 gépkocsi parkolására lesz elég 
hely, továbbá újabb kerékpártárolókat he-
lyeznek ki.

a „Zöld óvoda, Zöld iskola” 
című pályázat és környezet-
védelmi vetélkedő, regiszt-
rációs verseny eredmény-
hirdetése június 7-én volt 
a kondor Béla közösségi 
Házban. a versenynek még 
nincs vége, mert november 
30-ig lehet jelentkezni a 
„Zöld Múzeum” pályázatra. 

Az idén első alkalommal rende-
zett az önkormányzat környe-
zetvédelmi vetélkedőt általános 
iskolásoknak. A diákok pályáz-
hattak környezetvédelmi témájú 
könyvekre, digitális eszközökre, 

tanulmányi kirándulásra, zöld-
környezet kialakítására, továb-
bá egyéb környezeti nevelést 
elősegítő eszközökre, valamint 
komposztálóedényekre – mond-
ta Lévai István Zoltán alpolgár-
mester. 

A feladatokat a www.zold18.
hu honlapról lehetett letölte-
ni, kutatómunka, fogalmazás, 
térképismeret jellegű feladato-
kat kellett megoldani környe-
zetvédelmi, kerületismereti 
témákban. Az anyagok össze-
sítését és értékelését a polgár-
mesteri hivatal környezetvé-
delmi csoportja végezte el.  

A részt vevő iskoláknak Pintér 
Ferenc, az ICI Interaktív Kom-
munikációs Zrt. vezérigazgatója 
megköszönte a verseny során 
tanúsított lelkes hozzáállását.  
A regisztráció célja a kerü-
letben egy tettre kész kö-
zösség létrehozása volt.  
Az ICI a www.zold18.hu portál 
segítségével a környezeti demok-
rácia megalapozásához szüksé-
ges fórumot hozott létre, ahol 
az iskolások, civil szervezetek 
és az önkormányzat intézmé-
nyei tájékoztathatják egymást. 
A regisztráltak napi hírlevelet 
kapnak a legfontosabb és leg-

frissebb meteorológiai adatok-
ról, előrejelzésekről, ezenkívül 
figyelmeztető e-mail érkezik, ha 
veszélyes időjárási esemény vár-
ható a kerületben. 

Az önkormányzat „Virtuális 
Ökomúzeum” kapcsán pályáza-
tot hirdetett a természettudo-
mányok iránt érdeklődőknek. 
Leadási határidő: november 30.  
A pályázat célja a „Zöld Mú-
zeum” népszerűsítése, a kör-
nyezettudatos szemléletmód 
terjesztése és a múzeum anyag-
készletének bővítése. A pályáza-
tokat ökoszisztémák, zöldener-
gia és -építészet, zöldtársadalom 
és egyéb kategóriában várják az 
ICI munkatársai. 

Az idén a „Zöld óvoda” a 
Gyöngyszem Óvoda, a „Zöld 
iskola” pedig a Gulner Gyula 
Általános Iskola lett, az elisme-
réseket Lévai István Zoltán al-
polgármester adta át. 

Ê F. E. 

két évvel ezelőtt kezdemé-
nyezésére szemeretelepen a 
Honvéd utcai buszmegállók-
ba fedett esőbeállókat telepí-
tettek.

Korábban hallottam róla, hogy 
egy hirdetésekkel foglalkozó 
cég ingyenesen megépíti ezeket 
a buszvárókat, cserébe az azon 
elhelyezett reklámok bevételéért 
– mondta Kőszegi János. – Az 

önkormányzatnak ezt csupán 
kérni kell, valamint az engedé-
lyezésben segíteni. A Honvéd 
utcai, ülőhelyekkel is felszerelt 
várók telepítését nagy örömmel 
fogadta a környék lakossága, 
ezért kezdeményeztem, hogy a 
Bajcsy-Zsilinszky utcában is le-
gyenek hasonló váróhelyiségek. 
Már minden engedély megvan, 
és a várókat a napokban elkezd-
ték telepíteni. 

Újabb buszvárók 
telepítése kezdődik

Változások a ferihegyi állomáson

Környezetvédelem 
kicsiknek és nagyobbaknak 

Pintér Ferenc (jobbra) gratulált a legjobbaknak

Ha megvalósulnak az elképzelések, európai szintű gondolkodásról beszélhetünk

kerületi Hírek
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� Rohamosan 
fejlődő világunk 
gyorsan változik, 

ennek ellenére környe-
zetünkben még mindig 
élnek olyan körülmé-
nyek között emberek, 
amilyen helyzettel leg-
inkább az elmaradott, 
harmadik világban 
találkozhatunk. Kádár 
Tibor önkormányzati 
képviselő nem csak 
beszél a gondok-
ról, tettekkel is küzd 
a jobb életkörülmé-
nyek kialakításáért. 

A városrész egyik legnagyobb 
problémája az önkormányzati 
bérlakásoknak és udvarainak 
karbantartása. A körzetben 
számtalan olyan önkormányzati 
bérlakás található, ahol angol-
vécé helyett elhanyagolt állapo-
tú árnyékszék van az udvaron, 
aminek a tisztításával eddig 
nem törődött senki. 

A problémát csak növeli, 
hogy az előző vezetés igen ke-
gyesen bánt az önkényes la-

kásfoglalókkal szemben, a Va-
gyon18 Zrt. és a Társasház18 
Kft. pedig rossz tulajdonosi 
szemlélettel hozzájárult a körzet 
lakásállományának amortizáló-

dásához. Az elmúlt 8 évben kö-
zel 2000 jó állapotú lakást adott 
el az önkormányzat, részben 
megkérdőjelezhető áron, de az 
így befolyt pénzt sem a megma-

radt lakásállomány felújítására 
fordították. 

A legelrémisztőbb példa az 
Endrődi utca 6. szám alatti 
társasház egyik lakója, aki 2-3 

havonta 8 köbméter szemetet 
halmozott fel – mondta Kádár 
Tibor, aki egyúttal a tulajdonosi 
bizottság elnöke. – A hulladé-
kot elszállítottuk, elvégeztük az 
egészségügyi fertőtlenítést, ezzel 
elértük, hogy nemcsak az ud-
varon és a lakásokban, hanem 
a környező családi házakban 
is sokkal kevesebb a rovar és a 
rágcsáló. A ház lakója ellen kila-
koltatási eljárást kezdeményez-
tünk, ami végrehajtói szakaszba 
érkezett.

Az önkormányzati képviselő 
programot indított a Fáy utca 
2. szám alatti közel 60 lakásos 
önkormányzati tömbházakban 
lakók életkörülményeinek ja-
vításáért is. Az önkormányzati 
bérlakástömb az elmúlt években 
folyamatosan pusztult, így a ke-
rület egyik szégyenfoltjává vált.

Az első ütemben az udvart 
takarították ki, és összesen 30 
zsákot, továbbá egy 8 köbméte-
res konténert töltött meg az ösz-
szegyűjtött szemét. A második 
ütemben újabb 8 köbméteres 
konténert helyeznek ki, és eltá-
volítják a maradék hulladékot.  
Június 10-én elindult a Fáy utca 
2. szám alatti önkormányzati 
háztömb udvarának felújítása. 

– Az udvar felújításával 
megújult a kertrész is, több 
lett a zöldfelület, továbbá a 
kocsibeálló utcafrontját aszfal-
tozva az úttesttel egy szintbe 
hoztuk – tette hozzá a képviselő. 
– Megújulnak a folyosón az ab-
lakrácsok, a kerítést kipótoljuk, 
és Csomó Tamással, a szociális 
ügyekért felelős alpolgármester-
rel igyekszünk jobb életkörül-
ményeket teremteni a lakóknak. 
Amennyiben az önkormányzat 
költségvetése majd engedi, meg-
próbálunk a komfort nélküli la-

kásokból komfortosat teremteni. 
A téli időszakban nemcsak a la-
kótömbön belül, de a körzet más 
házaiban is költségmentesen ad-
tunk penésztelenítő páraelszívó 
gépeket az asztmás és beteg gye-
rekeket nevelő családok részére.

 A változás szele idén eléri 
a Kiss Ernő utca 40–42. szám 
alatt található önkormányzati 
bérlakásokat is. 

A Kiss Ernő utca 40–42. szá-
mú ingatlan lesz a következő, 
ahol nagytakarítást végzünk, 
megszűnnek az árnyékszékek, 
és igyekszünk rendet teremteni 
az önkényes lakásfoglalók és a 
tisztességes lakásbérlők között 
– hangsúlyozta Kádár Tibor. – 
Eddig az önkormányzati bérla-
kások emésztőjének a tisztítása 
is elmaradt. Megoldottuk az 
emésztők rendszeres tisztítá-
sát, és felmértük a bérlakások 
csatornázási munkálatait. Sok 
esetben a kivitelezéssel van baj, 
mert nem a főcsatornába lejt a 
bekötés, hanem éppen fordítva.

Program a 
szűkebb Pátriáért
a környezetszépítő és 
szemétszedési akciót 
a képviselő megszervezi 
a kertvárosi részen is. 
Új fákat ültetnek a Fáy 
utcában. elindult az 
ecetfák kivágása, vala-
mint a fűkaszálás. ille-
gális szeméttelepeket 
számoltak fel a Fáy utca 
és Lenkey utca sarkán, 
a Liszt Ferenc utcában 
is rendszeresen eltávo-
lították a szeméthegye-
ket. Lakossági beje-
lentés alapján kádár 
tibor igyekszik gyorsan 
cselekedni.



Környezetszépítés 
több ütemben
A gondokat „csak” az adott környezet érzi igazán

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

Segítség rászorultság, 
együttműködés alapján
„Büszke vagyok rá, hogy az 5. számú választó-
körzetből számos családnak tudok segíteni, hogy 
munkához jusson. 

Többen a Városüzemeltető Nonprofit Kft.-ben 
közmunkásként vagy munkatársként útépítést, 
kerti munkát végeznek. 

Ezzel a családjuk előtt új lehetőségek nyíltak 
meg. Többen közülük önkormányzati bérlakás-
ban laknak, és ha a család anyagi helyzete rende-
zetté válik, a gyerekek fejlődését is előmozdítjuk. 
Igyekszem a családokon segíteni, de minden eset-
ben figyelembe veszem a rászorultságot, és csak 
azokon segítek, akik együttműködnek az önkor-
mányzattal”– hangsúlyozta a képviselő. 

Ne kelljen gumicsizmában járni
Kádár Tibor hatósági eljárást kezdeményezett az 
önkormányzatnál, hogy a Hengermű és a Dugo-
nics utcában vizsgálják meg, melyek azok a lakó-
házak, ahol illegálisan kivezetik az ereszcsatornát, 
és az utcára még nagyobb vízmennyiség zúdul, ez-
zel az közterület esős időben járhatatlanná válik. 

„Ezeket az ereszcsatornákat megpróbáljuk leköt-
ni. A jövőben kidolgozzuk a kerületi csapadékvíz-
elvezetési programot, de addig is a Dugonics utcá-
ban vízelvezető árkot létesít az önkormányzat. Meg 
kell oldani, hogy az Üllői út és Margó Tivadar utca 
kereszteződésében felgyülemlő víz ne a környéken 
élők kertjébe folyjék, hanem a vízelvezető árokba.” 

Gallyazták a fákat
„Azokra a problémákra helyeztem a hangsúlyt, 
amelyekben az elmúlt nyolc évben nem történtek 
változások. Így például megoldottuk a Hengermű 
utcában a földútkarbantartást, csapadékvíz-elveze-
tést, és felszólítottuk az ISD Dunaferr Zrt.-t a fák 
a gallyazására, amit az elmúlt 20 évben nem tettek 
meg. A fákat gallyaztuk a Hengermű utcában, a Re-
viczky utcában, a Fáy utcában, hamarosan folytat-
juk a munkát a Benedek Elek utcában is. Lépésről 
lépésre minden utcán végigérünk.”

Kamera védi a lakókat
A Lakatostelepen az Építő utca 2–4. szám mellett 
található parkban esténként fiatalok zavarják a kör-
nyéken élők nyugalmát. Itt úgy gallyazták le a fákat, 
hogy a térfigyelő kamera belássa a parkot, a lámpa-
testek sokkal jobban bevilágítsák a környéket, ezzel 
is visszaadva az itt élőknek a padokat és a nyugalmat. 
Kádár Tibor tárgyalást folytat a lakásszövetkezetek-
kel újabb térfigyelő kamerák felszereléséről, mert 
több környékbeli vendéglátóhellyel kapcsolatban 
panasz érkezett, hogy a vendégek az utcán italoz-
tak, és zárás után a szükségletüket is ott végezték el. 
„Az Építő utca 10/C közelébe a lakók kérésére sze-
lektív hulladékgyűjtőt szeretnénk felállítani, amit 
a térfigyelő kamera alá helyezünk. Ezzel kívánjuk 
elősegíteni a környezetkímélő magatartást, hogy a 
hulladékot ne mellé, hanem a megfelelő gyűjtőbe 
helyezzék el a lakók. Ezért növeljük a szeméttartók 
számát is” – mondta a képviselő. 

Megszépült a Pingvin
A Pingvin-szobor környékén található játszóté-
ren – az Építő utcában – kicserélték a homokot, 
és levágták a száraz ágakat a fákról. Az Építő utca 
16. elől és a ház mögül kivágták a balesetveszélyes 
fákat. Kicserélték az ellopott csapok fedlapjait. 
Megtörténtek az első kaszálások, szegélynyírások, 
és a cserjék, bokrok karbantartásával folytatódott 
a munka. 

Lakatostelepen megújul a járda 
– Bár kis szakaszon, de az Építő utca 12. szám előtt 
folytatódik a viacolor burkolattal a járda felújítása 
és továbbépítése, emellett személyesen jártam be az 
igényelt járdafelújítási szakaszt – mondta Kádár Ti-
bor. – A költségvetési lehetőségeket figyelembe véve 
a körzetben idén 330 méter járda újul meg. Ilyen a 
Benedek Elek utca páratlan oldala, amit már évek 
óta várnak a lakók, emellett a járda és az úttest kö-
zötti szakaszon elhordják a gazt és a földkupacokat, 
és megtörténik a fák gallyazása. Megújul a Nyerges 
utca páros oldala, és a Liszt Ferenc utca több szaka-
sza, eljutunk idén a Bem, az Eötvös, a Darányi és a 
Békéscsaba utca egyes részeire is.

Több parkolóhelyet szeretnének
A Margó Tivadar és Üllői út kereszteződésének 
közelében a lakók és a kereskedők panaszkodnak, 
hogy nincs elég parkolóhely. 

„A lakók, helybéli üzlettulajdonosok és bérlők 

támogatásával kezdeményeztem a polgármester 
úrnál, hogy az évek óta nem használt taxidroszt 
visszakerüljön az autósok birtokába. Ezzel a helyi 
vállalkozókat is támogatjuk, miközben az autósok 
sem zavarják az ott élők nyugalmát, amikor a há-
zuk előtt parkolnak” – tette hozzá Kádár Tibor. 

A lakók kérésére a Vörösmarty utcában elérte a 
forgalom csillapítását, az éjszakai buszok garázs-
járatait visszaterelték a Darányi utcába, így a tele-
pülésrész megőrizheti intenzív kertvárosi jellegét. 

A kerületi városvezetés nagy hangsúlyt helyez 
a közbiztonságra. A kamerák mellett a körzetben 
gyalogos és autós járőrútvonalat jelölt ki, fokozva 
ezzel a körzet közbiztonságát.

a központi statisztikai Hi-
vatal 2011. október 1–31. 
között népszámlálást tart. 
a gyűjtött adatok a közpon-
ti és helyi közigazgatás, a 
társadalmi folyamatok iránt 
érdeklődő, azokat kutató 
és elemző intézményeknek, 
szervezeteknek, szakembe-
reknek friss, aktuális ada-
tokat biztosítanak. az ada-
tok az ország, a régiók, a 
megyék, a települések tár-
sadalmának és a népesség 
lakáshelyzetének részletes 
elemzését teszik lehetővé.  
 
Magyarországon mai értelem-
ben vett népszámlálást 1869 óta 
tartanak, általában tízévenként. 
Így a 2011. évi a 15. lesz a ma-
gyar népszámlálások sorában. 

Az adatfelvétel a teljes magyar-
országi lakásállományra és a né-
pesség egészére kiterjed. 

A népszámlálási adatfelvétel 
végrehajtásához számlálóbizto-
sok ra van szükség.

A számlálóbiztosok az adat-
gyűjtés főszereplői. Alapvető 
feladatuk az adatfelvétel végre-
hajtása a Központi Statisztikai 
Hivatal által készített útmuta-
tóban található utasítások be-
tartásával. Egy számlálóbiztos a 
hozzárendelt számlálókörzetben 
lévő átlagosan 125 cím és az ott 
élő átlagosan 290 személy ösz-
szeírását bonyolítja le. A feladat 
elvégzéséhez otthoni felkészülés 
szükséges, és részt kell venni 
a Központi Statisztikai Hiva-
tal számlálóbiztosi képzésén. 
Amennyiben számlalóbiztosnak 

szeretne jelentkezni 2011. szep-
tember 15-ig a szükséges adatla-
pot – juttassa el a XVIII. kerület 
Pestszentlőrint-Pestszentimre 
Önkormányzat „Ügyfélszolgá-
latára”.

A számlálóbiztos további te-
vékenységről, illetőleg a 2011. 
évi népszámlálásról a www.
nepszamlalas.hu címen tájéko-
zódhat.

A jelentkezési lap letölthető 
a www.nepszamlalas.hu, www.
bp18.hu címeken, illetőleg sze-
mélyesen átvehető: Budapest 
XVIII. kerület Önkormányzat 
Ügyfélszolgálat (Üllői út 400.). 

A népszámlálás és a számlá-
lóbiztosi feladat ellátása tekin-
tetében kérdéseik megválaszo-
lásában az alábbi munkatársak 
nyújtanak segítséget:

Közigazgatási és Hatósági 
Iroda vezetője: dr. Hunyadkürti 
Szilvia 061-296-1435

Közigazgatási és Hatósági 
Iroda irodavezetőhelyettese: dr. 
Könye Kornél 06-296-1435

Közigazgatási és Ható-
sági Iroda Anyakönyv és 
Népességnyilvántartási mun-
kacsoport vezetője: Hományi 
András 061-296-1435

Kádár Tibor bízik abban, hogy összefogva megszépülhetnek az udvarok

2011. évi népszámláláshoz számlálóbiztosokat várnak! 

Komoly probléma az önkormányzati bérlakásoknak és udvarainak karbantartása

kerüLeti Hírek
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� Bár valamen�-
n�i templom 
isten háza, az 

időnkénti felújításokat 
azért nem kerülhetik 
el. Kiváltképp igaz ez 
akkor, ha a vizese-
dés már az építmén� 
fennmaradását is 
komol�an veszél�ezte-
ti. Ez a hel�zet állt elő 
idén tavaszra a Ha-
vanna-telepen.

XXIII. János pápának van egy 
közismert mondása, miszerint 
egy templomnak a falu kútjá-
nak kell lennie. A Havanna-
lakótelep ugyan nem falu, sőt 
lélekszámára nézve kisváros-
nyi méretű, ám a szívében álló 
Szent László-plébánia fontos-
sága egyetlen pillanatra sem 
vitatható.

AzonnAli 
csElEKvés
Ezer szállal kötődünk hozzá 
– vallja Kiss Róbert önkor-
mányzati képviselő, aki maga 
is tagja az egyházközségnek. – 
Velünk él, mi pedig vele élünk. 
Nem kell ahhoz különösebben 
jártasnak lenni a keresztény 
kultúrkörben, hogy lássuk: ne-
künk itt a Havanna-lakótele-
pen  igazi értékünk van. Érték, 
mely védelemre, megőrzésre 
szorul. Különösen aktuális ez 
most, amikor sajnos halaszt-
hatatlanná vált a templomfalak 
vegyi szigetelése a pincében 
lévő víz okán. A templom ál-
lagát komolyan veszélyeztető 
probléma részleteiről és a meg-
oldási stratégiáról a Szent Lász-
ló-plébánia világi mindenesét, 
Simongáti György sekrestyést 
kérdeztük.

Sajnos elkerülhetetlen prob-

léma volt ez, hiszen a temp-
lom eleve olyan helyre épült, 
amely egykor lápos terület volt 
– kezdte Simongáti György. – 
Nem véletlen, hogy a korábbi 
felújítás alkalmával padlófű-
tésben gondolkodtunk, hiszen 
ezzel is javítani lehetett egy 
kicsit a helyzetet. A falak vi-
zesedése mostanra olyannyira 
súlyossá vált, hogy a helyreál-
lítási munkálatokkal nem vár-
hattunk tovább.

Mindig állt A víz
Tavasz elején rendkívül aprólé-
kos munka kezdődött a temp-
lom körül, hiszen előbb alulról 
belefúrtak a falba, és több kom-
ponenses injektáló anyaggal 
szigetelték le a templom alsó 
részét. Ezt követően a belső lá-
bazati vakolatot kellett leszedni 

60 centiméteres magasságig, 
majd a víztelenítés következett. 
Mostanra a szigetelés elkészült, 
ám ezzel korántsem értek véget 
a „kőművesmunkák” a temp-
lomnál.

A pince gyakorlatilag so-
sem volt rendeltetésszerűen 
használható, mert ott mindig 
állt a víz – mondta Simongáti 
György. – A födém vízzárásá-
nak kialakítása hasonlóképpen 
elengedhetetlen.

A munkálatok egy része tehát 
lezajlott, ám továbbiak szüksé-
gesek a templom teljes rendbe-
hozatala érdekében. A hívek sok 
önkéntes munkával vették ki 
részüket a renoválásból, a pénz-
ügyi alapok előteremtésében 
pedig komoly szerepet vállalt 
az önkormányzat és az illetékes 
egyházmegye is.

Közös jövőnK
A Szent László-plébánia közös 
jövőnk, emberi kapcsolataink, 
barátságaink záloga – hangsú-
lyozta Kiss Róbert. – Az ösz-
szefogás most is példaértékű 
volt. Emellett fontos elmondani 
azt is, hogy a plébániatemplom 
megmentésére irányuló tö-
rekvések nyitott fülekre leltek 
önkormányzatunknál. A na-
pokban 1,1 millió forintos tá-
mogatást szavazott meg az ön-
kormányzat testületi, ügyrendi 
és koordinációs bizottsága, 
hozzájárulva ezzel a felújítás 
összköltségéhez. Az egyház-
megye szintén támogatásáról 
biztosította a plébániát, amelyet 
ezúton is meg szeretnék kö-
szönni.

A helyzet megnyugtató ren-
dezéséhez továbbra is szükség 
lesz a hívek nagylelkű adomá-
nyaira is. A felajánlásokat a 
Szent László-plébánia számla-
számára (11100104-19819246-
36000001) várják, illetve lehet 
adakozni személyesen is a plé-
bánia irodájában.

A CAritAs- 
helyiség állApotA 
A vizesedés és a hozzá 
köthető munkálatok 
nem érintik a templom 
miserendjét. Ugyanak-
kor hónapok óta hasz-
nálhatatlan a plébánia 
Caritas-irodája. ennek 
állaga már a padló-
fűtés kiépítésekor is 
rossz volt, mostanra 
pedig annyira lerom-
lott, hogy jelenleg 
már használhatatlan 
a templom ezen része. 
teljes körű felújításra 
lesz itt szükség, amely 
kiterjed a sekrestyére 
is. 


Az önkormányzat 
és az egyház is segít
Teljes az összefogás a templom helyreállításáért

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

Az oldalt összeállította: Kovács Attila

ellentmondásos terület a 
havanna, ha a külsőségeket 
nézzük. Miközben távolról 
nézve a sok zöldnek köszön-
hetően kimondottan szép, és 
üde a lakótelep, közelről a 
kelleténél lényegesen több a 
szemét.

Ezt az ellentmondást évek óta 
látta és látja Kiss Róbert, a lakó-
telep önkormányzati képviselője 
is. Korábban túl sokat nem tehe-
tett, amióta viszont tagja lett a 
képviselő-testületnek, már több 
a lehetősége.

Elemi érdekünk a Havanna-
lakótelep tisztán tartása – emel-
te ki Kiss Róbert. – A kezdeti 
botladozások után, mára je-
lentős változás állt be. Mindez 
elsősorban a megnövekedett 
lakossági bejelentéseknek, és 
a Városüzemeltető Kht. mun-
katársaival történő napi szintű 
egyeztetéseknek köszönhető.

Sajnos szükség is van az ösz-
szehangolt munkára. Első hal-
lásra talán képtelenségnek tű-
nik, mégis igaz: sokan vannak, 
akik szemetüket saját kukájuk 
helyett célirányosan a Havanná-
ra hordják.

Ez nem új keletű dolog, 
hosszú évek visszatérő problé-
májáról van szó – erősíti meg 
a híreszteléseket Kiss Róbert. – 
Gyakorta szembesülünk azzal, 
hogy a kertes házas övezetekből 
a Havannára hordják át a hulla-
dékot. Vannak, akik nem is lep-
lezik ezt, sőt indokként még azt 

is hozzáfűzik, hogy a lakótelep 
már amúgy is „koszos”. A legha-
tározottabban vissza kell utasí-
tanunk az ilyen kijelentéseket, és 
fel kell lépnünk ezzel szemben! 
Le szeretném szögezni, hogy 
csak egy szűk körre jellemző ez 
a fajta képtelen magatartás, ők 
viszont olyan profin csinálják, 
hogy sok esetben a térfigyelő 
rendszert is képesek kijátszani. 
Ezért arra bátorítok minden ha-
vannai polgárt, amennyiben a 
jövőben illegális szemétlerakást 
tapasztal, feltétlenül jelezze!

sikeres  
tisztAsági AkCió
A havanna-lakótelepen 
is egyre többen ismerik 
fel, tartják fontosnak 
közvetlen környezetük 
rendjét, mely a zöld-
területek épségének 
megóvásával is páro-
sul.
A Föld napjára szer-
vezett köztisztasági 
akció keretein belül 
szép számmal jelentek 
meg fiatalok és idősek 
egyaránt, így tehettük 
együtt kicsit szebbé, 
élhetőbbé a lakótele-
pet. sok ilyen és ehhez 
hasonló kezdeménye-
zésre van szükség a 
jövőben ahhoz, hogy 
közösen előmozdít-
suk a településrész 
tisztaságát.



A templom a falu kútja legyen!

Tenni a tisztább 
lakótelepért

6-os választókörzet kiss róbertA Szent László-plébániatemplom kálváriája a vízzel

A Speciális Oktató Fejlesztó In-
tézmény iskolaszékének alakuló 

ülésén, mint fenntartói delegált, 
én is részt vehettem – említi 

Kiss Róbert. – Az iskolaszéki 
munkában a magam szerepe 
abban áll, hogy az intézmény és 
a fenntartó között hidat építsek, 
egyfajta érdekképviseletet való-
sítsak meg, amely a SOFI jövő-
jének alakulását hosszú távon 
elősegítheti, megalapozhatja.

A SOFI-ról érdemes tudni, 

hogy falai között sokrétű és 
minőségi oktatás folyik, kö-
szönhetően a magasan képzett 
szociálpedagógusok, gyógy-
pedagógusok és szakoktatók 
munkájának. Széles a paletta, 
az óvodai csoporttól az elő-
készítő szakiskolai csoportig 
tart, de az intézményben mind 

autista, mind középsúlyos ér-
telmi fogyatékosok foglalkozta-
tója is működik. Épp ezért nagy 
feladat hárul az iskolaszékre. 
Az iskolaszék remek lehetősé-
get kínál nekünk arra, hogy az 
iskolai ügyeket megvitassuk, 
és alternatív megoldási javas-
latokat fogalmazzunk meg. 
Az Életjel Alapítvány, a szülői 
munkaközösség munkája, a 
tagozatvezetők értékelői mind-
mind terítékre kerülhetnek. 

Fontos megjegyezni, hogy a 
SOFI ars poeticájának fő gon-
dolata a testi nevelés, amely 
kitörési pontot jelenthet az itt 
pallérozódó fiataloknak.

Ebben az iskolában minden 
tanuló a SOFI-sportkör tagja. 
Iskolaszéki tagként alapvető 
feladatomnak tartom, hogy a 
SOFI minél jobb pozíciókkal 
rendelkezzen, könnyen jusson 
el szándékaival az önkormány-
zathoz.

Csudavilág  
a Csodavilág 
Óvodában
első születésnapját ünnepelte a Csodavilág óvoda. egy 
év telt el azóta, hogy az óvoda új fenntartóval, felújított 
épületben, képzett pedagógusokkal megnyitotta kapuit 
60 óvodás gyermek előtt. 

Az első születésnap lehetőséget teremtett arra, hogy az óvoda 
fenntartójaként a Csodálatos Gyermekvilág Alapítvány kura-
tóriumának képviselői, Tóthné Kővári Csilla és Kékesi Szilvia 
visszatekintsenek az elmúlt évre, és felidézzék az óvoda alapí-
tásának örömeit, és viszontagságos pillanatait. 

A gyermekek szüleikkel együtt játszva próbálták ki a peda-
gógusok által készített népi játékokat, hallgathatták az erdélyi 
mesemondót, simogathatták a pónilovakat, teknősöket, házi-
állatokat, és táncolhattak a táncházban. Az ünneplés a szüle-
tésnapi tortával és közös énekléssel zárult.

A rendezvényre ellátogatott Ughy Attila polgármester, és 
Kucsák László oktatásért felelős alpolgármester.

Sikeres volt  
a sportprogram
lassan a végéhez közeledik az egy éve tartó „tiéd a világ, 
ragadd meg!” – programsorozat, melyben szakemberek se-
gítségével értelmes, hasznos, kreatív szabadidős elfoglalt-
ságokat kínált a kerületben élő, hátrányokkal küzdő 12–18 
év közötti iskoláskorú gyermekeknek és családjuknak.

A Bókay Kert munkatársainak a feladata a TÁMOP 5.2.5-
08/1-2008-0057 számú pályázat sport- és szabadidős tevé-
kenységek helyszíneinek biztosítása és a programok szerve-
zése volt. Két csoportot hoztak létre; korlátozás nélkül részt 
lehetett venni a sportjellegű szabadidős tevékenységekben, úgy-
mint pingpong, kispályás foci, csocsó, tollaslabda, valamint al-
kalmanként maximum 20 főnek lehetősége nyílt úszásra is.  
Az úszás volt az egyetlen, ahol egy stabil, hétfős csapat hiányzás nél-
kül, mindig megjelent. A pingpongprogram körül jól érzékelhetően 
kialakult egy stabil közösség. Nagy érdeklődéssel indult 2010. febru-
árjában a kispályás foci, de a félév során a lelkesedés folyamatosan 
változott. A jó idő beálltával a sportfoglalkozásokat áthelyezték a 
Bókay Kert füves focipályájára, így az érdeklődés újból nagyobb lett.  
A felkínált lehetőségek közül a csocsózási lehetőség hónapról hó-
napra népszerűbb lett. 

Iskolaszék alakult a SOFI-ban

Komoly probléma az önkormányzati bérlakásoknak és udvarainak karbantartása

A születésnapra Ughy Attila polgármester is ellátogatott

A kerületünkben működő oktatási intézmények némelyiké-
ben élő, aktív iskolaszéki tevékenység folyik. áprilistól igaz 
ez a havanna-lakótelepen lévő speciális oktató Fejlesztő 
intézményre – közismert nevén: soFi-ra – is. Az iskolaszék 
tagjainak sorában kiss róbert révén az önkormányzat is je-
len van.

kerületi hírek
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10 Elért eredményeikért küzdenek a Havanna-lakótelepen élők7. választókörzet, vilmányi Gábor

Az oldalt összeállította: Kerékgyártó György 

�Más, amit a 
számok mutat-
nak, és más a 

valóság, főképp, ha a 
közbiztonságról van 
szó – állítja Vilmányi 
Gábor, aki szerint a 
Havanna lakótelepen 
élők – főleg az idő-
sebbek – megérez-
ték, hogy csökkent a 
Városőrség létszáma.

Megalakulása óta jól ismeri a 
Városőrséget Gyémánt József, 
hiszen ő lett a szervezet első 
diszpécsere, a szolgálati rend 
kidolgozója. Az egykori városőr 
kétfelől lát rá a kerület új köz-
biztonsági rendszerére, amely-
nek lényege, hogy a rendőrség, 
a közterület-felügyelet és a pol-
gárőr szervezetek együtt, közös 
irányítás alatt járőröznek.

Az idősek 
AGGódnAk
– Sok szempontból ésszerűtlen 
az összevonás. A mostani rend-
szerben sokszor olyan feladato-
kat kell elvégezniük a járőrbe 
beosztott szabadnapos rend-
őröknek, amelyeket a városőrök 
maguk is képesek lennének 
megoldani, így a rendőrök ott 
tudnának lenni, ahol igazán 
szükség van rájuk. Amíg a Vá-
rosőrség 40 fővel teljesített szol-
gálatot, gyorsan és hatékonyan 
tudott intézkedni. Ma sajnos 
ez már nincs így – magyarázta 
Gyémánt József.

A szervezet létszámának 
csökkenését Vilmányi Gábor, a 
Havanna-lakótelep szocialista 

képviselője szerint a lakosság is 
megérezte.

– Rendőrkapitány úr nem-
régiben ismertette azokat az 
adatokat, amelyek igazolják, 
hogy a rendőrség és a polgárőr 
szervezetek összevonása sikeres 
volt. Azt is mondta, hogy Bu-
dapesten kevés olyan lakótelep 
van, mint a Havanna-lakótelep, 
ahol ilyen jó a közbiztonság. 
Mást mutatnak azonban a szá-
mok, és mást a valóság. A la-
kosság úgy érzi, kevesebb figye-
lem esik rá, különösen az idősek 
aggódnak – mondta a képviselő. 
– Ők a médiából hallott infor-
mációk miatt azonban másként 
ítélik meg a közbiztonságot, 

mint a szakember. Számukra az 
a kérdés, hogy érzik vagy nem a 
személyes biztonságot. Nekem 
pedig, mint képviselőnek, úgy 
gondolom, az a feladatom, hogy 
erre az igényre folyamatosan 
felhívjam az önkormányzat je-
lenlegi vezetésének a figyelmét. 
Korábban váltásonként 10, ma 
csupán 6 ember, ha nincs beteg, 
illetve az elbocsátottak pótlása 
megtörtént volna, járja az ut-
cákat. Érthető, ha a kerületiek 
ritkábban látják őket.

Az aggodalom talán nem 
lenne ilyen heves, ha nem ter-
jedt volna el a Városőrség teljes 
feloszlatásának híre. Vilmányi 
Gábor szerint a bizonytalan-

ság nem tesz jót a hangulatnak. 
– Ma már csak 20 fővel szolgál 
a Városőrség, amelynek június 
30-ig szól a megbízatása. Én 
is hallottam olyasmit, hogy a 
Belügyminisztérium teljes át-
alakítást hajt végre, és esetleg 
feloszlatják a Városőrséget. Ér-
deklődtem polgármester úrnál, 
de ő csak későbbre tudott vá-
laszt ígérni. Remélem, a hír nem 
igaz, és lesz mód arra, hogy a 
városvezetéssel, a rendőrség-
gel és a Városőrséggel egyez-
tetve közösen kidolgozzunk 
egy olyan szolgálati rendszert, 
amely hatékony, és amely meg-
nyugtatja a lakosságot – foglalta 
össze elgondolásait a képviselő.

Jók a statisztikák, 
borúsabb a valóság
Szívesen látna több városőrt a képviselő az utcákon

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

A hölgy úgy érzi, a sok munkával rend-
be rakott közterületek állapota az új 
önkormányzati vezetés regnálása óta 
romlani kezdett, és szinte lehetetlen 
gátat szabni a hasonló folytatásnak.

–  Olyan sokat dolgoztunk azon, hogy a 
Havannának ne legyen rossz híre! Jó volna, 
ha ez a rengeteg munka nem menne kárba, 
mert változás azért van, és ezt városszerte 
elismerik – summázta lakótársai vélemé-
nyét Benkő Irina a Csontváry utcából, aki 
aktív szerepet vállal közvetlen környezeté-

nek formálásában, hiszen számvizsgáló bi-
zottsági tag és játszótér-felügyelő is.

– Korábban minden tavasszal, a Föld 
Napja előtt osztott az önkormányzat vi-
rágokat, amelyeket kiültettünk a parkba, 
a házak elé. Telepítettek fákat, ám azo-
kat nem öntözi senki. Korábban havonta 
kétszer nyírták a füvet, idén viszont már 
nem bírtuk nézni az elgazosodó gyepet, 
ezért vettünk egy fűnyírót, és mi magunk 
nyírtuk le – magyarázta Benkő Irina. – 
A Csontváry utcában több, korábban kihe-
lyezett köztéri pad ki van dőlve. Más padok 

állapota is leromlott. Hogy erre van-e pénz, 
nem tudjuk, mert hiába jeleztük a prob-
lémát a Városüzemeltető Kft.-nél, nem is 
nézték meg a területet. 

Benkő Irina azt sajnálja legjobban, hogy 
a hivatallal nem sikerül szót érteni.

– Szó sincs arról, hogy az MSZP-s vá-
rosvezetés alatt kolbászból lett volna a ke-
rítés, akkor is többször kellett szólnunk a 
Városüzemeltető Kft.-nek, ha gond volt. 
De kijöttek, megnézték, kezelni próbálták 
a problémát, és mi úgy éreztük, hogy tö-
rődnek a területtel – magyarázta hozzáté-
ve: – Ma viszont úgy érzem, süket fülekre 
talál, amit mondunk. Észrevételeinkre nem 
érkezik válasz. És nem lehet mindig azzal 
takarózni, hogy üres a kassza. Van, amihez 
nem kell pénz, csak egy kis figyelem. 

Kellemes napot töltöttek el 
júniusban az Egyesített Szo-
ciális Központ Családsegítő 
Szolgálattal kapcsolatban 
lévő családok az intézmény 
udvarán. A programban 
szerepelt családi vetélkedő, 
rajzpályázat-eredményhir-
detés, kézműves foglalko-
zások, sportjátékok, arc-
festés, lufihajtogatás és sok 
más… 

Kovács Krisztina, az Egyesített 
Szociális Központ Családsegí-
tő Szolgálat vezetője elmondta, 
hogy a „Tiéd a világ, ragadd 
meg!” című TÁMOP-5.2.5-08/1-
2008-0052 pályázat támogatásá-
val többféle programot tudtak 
szervezni a kerületben élő csalá-
dok részére. 

A múlt nyáron táborozáson, 
az idén sportfoglalkozáson, csalá-
di kirándulásokon vehettek részt 
a szolgálattal kapcsolatban lévő 
családok, valamint ellátogattak a 
Természettudományi Múzeumba 
a Budai Várba, a Vasúttörténeti 
Parkba, Gödöllőre, Veresegyház-
ára és a Mátrába is. 

„Olyan családok számá-
ra szerveztünk programokat, 
amelyeknek az anyagi lehetősé-
gei nem teszik lehetővé a közös 
programokat, de szívesen részt 
vettek volna rajtuk. A program-
sorozat a zárásaként rendeztük 
meg a Családi napot az intéz-
mény udvarán” – mondta Ko-
vács Krisztina. 

A rendezvényt Lévai István 
Zoltán alpolgármester nyitotta 
meg.

A lakók, lakóközösségek, a civil szervezetek és intéz-
mények egynyári virágokat vehettek át június 8-án a 
Bókay Kertben.

A XVIII. kerület talán a legkedvezőbb adottságokkal 
rendelkezik a pesti oldalon, ugyanis a legjelentősebb er-
dőterület itt található. A főváros egyik legjobb adottsá-
gú parkja a háromhektáros területen elhelyezkedő Kos-
suth téri park. A hárs- és platánfái több mint 50 évesek.  
Nyáron pedig a virágágyásokban egynyári virágok és rózsák 
pompáznak. 

Azonban nem csak itt, hanem az intézmények, családi 
és társasházak kiskertjeiben és előkertjeiben, parkokban, a 
lakótelepek balkonjain is ezernyi színben pompáznak a vi-
rágok.

Az idén összesen mintegy 34 ezer egynyári növényt (bár-
sonyvirág, porcsinrózsa, záporvirág, catharanthus) osztot-
tak ki június 8-án, 3 millió 221 ezer 620 forint értékben. 

Kiemelten fontos, hogy a la-
kótelepi fiatalok a szünidőben 
ne csellengjenek, ne kallód-
janak! A sportolási lehetőség, 
a kulturális kínálat segíthet 
ezen. A Havanna-lakótelepen 
élők egy része azért fájlal-
ja, hogy idén már nem jutott 
pénz a Havanna-sátor mű-
ködtetésére és a tervezett 
gördeszkapálya kiépítésére, 
ahogyan több más fejlesztés-
re sem.

– Nagyon sok kedvező válto-
zás tapasztalható a Havannán. 
Az előző ciklus alatt több épü-
let megújulhatott, arra pedig az 
előző és a mostani városvezetés 
is figyelmet fordított, hogy a 
lakótelep központja, a Kondor 
Béla sétány megszépüljön, meg-
tisztuljon. De sajnos a fejleszté-
sek megtorpantak – mondta el a 
Havanna utcából Gutai Mária. 
– Szükség volna a többi épület 
felújítására is. Nem tudjuk, mi 
van azzal a gördeszkapályával, 
amelyet a fiataloknak tervezett 
az előző városvezetés, és őszin-
tén sajnáljuk, hogy idén nyáron 
már nem jutott pénz a Havan-
na-sátor üzemeltetésére.

Utóbbi Vilmányi Gábor ötle-
te volt évekkel ezelőtt. A Havan-
na-sátor gyakorlatilag egy nyári 
hónapokban működő közösségi 
tér volt, ahová színes progra-
mokkal igyekeztek becsábítani 
a családokat és a fiatalokat. Elő-
adások, foglalkozások, főzőver-
senyek várták az érdeklődőket. 

A sátor programja azonban nem 
csak szórakozást kínált, hang-
súlyosan foglalkozott olyan fon-
tos, az ifjúságot érintő témákkal, 
mint a bűn- és drogmegelőzés.

– Erre idén már nem jutott 
pénz a költségvetésből, akár-
hogy lobbiztunk érte – magya-
rázta a képviselő. – Ahogyan a 
tervezett gördeszkapálya felépí-
tésére sem. A 10 milliós beruhá-
zásból csak 3 millió lett volna az 
önkormányzat önrésze, 7 millió 
pályázati pénzből lett volna fe-
dezhető, a városvezetés mégsem 
tartotta ezt fontosnak. Szó van 
arról, hogy a Bókay Kertben 
épüljön egy ilyen, de a pályázat 
egy lakótelepi pályára szólt, rá-
adásul értelme sincs egy sport-
centrumba vinni a létesítményt, 
hiszen a cél az, hogy a lakótelepi 
gyerekek tudjanak sportolni. 
Nagyon oda kell figyelnünk, 
mert éppen ez a 12 és 16 év kö-
zötti korosztály az, amellyel ke-
veset törődnek.

Vilmányi Gábor úgy véli, 
ugyancsak a fiatalok érdekét 
szolgálná, ha más félbehagyott 
fejlesztések is megvalósulnának.

– A mostani vezetés felül-
vizsgált egy már folyamatban 
lévő projektet, ezért nem épül-
hetett meg a Pitypang óvoda 
tetején a Varázspadlás játszó-
ház, amiért nagy kár – mondta. 
– Ésszerű lett volna a Havannán 
a bicikliút-hálózatot továbbfej-
leszteni. A Margó Tivadar ut-
cáig már megvan, csak tovább 
kellene építeni.

A magyar társadalom egyik 
legégetőbb problémája ma 
az, hogy miképpen szabadul-
janak meg a bedőlt lakáshi-
telesek mérhetetlen adóssá-
guktól? A devizaalapú hitelek 
felvétele rengeteg család éle-
tét tette bizonytalanná.

 
– Tudtommal több mint 100 

ezer embert érint ez a súlyos 
probléma. Nem tudok egyetér-
teni azzal a kormányzati politi-
kával, amely lehetőséget teremt 
az adósság kifizetésének elodá-
zására, átütemezésére. A ki nem 
fizetett hitelt ugyanis egy külön 
számlán tartják nyílván min-
den adósnál, és 2014 után azt is 
ki kell majd fizetni kamatokkal 
együtt. És ha ennek a számnak 
csak a 0,5 százalékával számo-
lunk, – közel 500 család –, a Ha-

vanna-lakótelepen élő adósok is 
nagy bajban lesznek. 

A képviselő úgy véli, nagyon 
sokan nem értik, hogy ennek 
évek múlva isszák meg a levét. 

Elképesztő szociális robba-
násra lehet számítani – fogalma-
zott Vilmányi Gábor képviselő 
hozzátéve: – Ezzel összefüggés-
ben tartom meggondolatlan 
lépésnek, hogy a képviselő-tes-
tület minden igyekezetünk elle-
nére 30 százalékkal emelte meg 
az önkormányzati bérlakások 
bérleti díját, a lakbért. 

Javasoltuk, hogy az új lakás-
rendelet tárgyalását csak egy 
hónappal kellett volna elha-
lasztani, akkor egy átgondol-
tabb tervezetet készíthettünk 
volna elő, de sajnálatos módon 
ezt az előterjesztő nem fogadta 
be.

Vilmányi Gábor szerint mást mutatnak a számok, és mást érez a lakosság

Változások 
a Havannán

Mi lesz a bedőlt 
hitelesekkel?

Elismerik a változást 

Családi nap Virágos 
kerületünkért…

KErülEti HírEK
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118. választókerület, GalGóczy zoltánA kerület legjelentősebb idei fejlesztése valósul meg a körzetben

� Bár a kerület 
a korábbi évek 
pazarló gazdál-

kodása miatt tetemes 
adóssággal küzd, az 
ésszerű fejlesztéseket 
a jelenlegi önkor-
mányzat is kiemelten 
fontosnak tartja, 
s ennek szellemében 
ezen a nyáron a Da-
rus Utcai Általános és 
Magyar–Német Két 
Tannyelvű Iskola újul 
meg.

A Darus iskola nem tartozik a 
kerület patinás, nagy múltú in-
tézményei közé, ám néhány év-
tized alatt is tekintélyt vívott ki 
magának. A matematika terén 
elért eredményeik mellett első-
sorban német nyelvi sikereikről 
híresek. 

Magas szintű pedagó giai 
munka zajlik, de az iskola épü-
lete mára teljesen korszerűt-
lenné vált. Magán viseli egy 
nehezen feledhető, ám dicste-
len korszak építészetét, annak 
minden hiányosságával, így na-
gyon ráfér már a felújítás – szö-
gezte le a körzet egyéni önkor-
mányzati képviselője, Galgóczy 
Zoltán, aki gyakorló pedagó-
gusként maga is tisztában van 
azzal, mennyire fontos az iskola 
korszerűsítése.

Az átalakítás a közbeszerzési 
eljárás lefolytatását követően a 
nyári szünetben kezdődik, s az 
ősszel fejeződik be. 

A jelentős fejlesztésnek 
köszönhetően megújul az in-
tézmény homlokzata, fűtés-
korszerűsítés lesz, valamint 
megtörténik a nyílászárók cse-
réje. A tervek szerint mindez 
összesen mintegy 205 millió fo-
rintba kerül, amelyből csaknem 
75 milliót az önkormányzat 
biztosít, míg 130 millió forintot 
KEOP-pályázaton nyert erre a 
célra a kerület. A fejlesztések 
már középtávon is megtérül-
nek, hiszen az iskola fenntar-
tása takarékosabb lesz. Az sem 
elhanyagolható szempont, hogy 
hamarosan diákoknak, peda-
gógusoknak egyformán kom-
fortosabb lesz az iskola – tette 
hozzá Galgóczy Zoltán.

Megszépül és 
komfortosabb 
intézmény lesz
Kívül-belül átalakul idén a Darus Utcai Általános 
és Magyar–Német Két Tannyelvű Iskola
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Az oldalt összeállította: Sütő-Nagy Zsolt

A közbiztonság helyzete mindenhol 
fontos a lakosság számára, és hat-
ványozottan igaz ez a lakótelepeken. 
A környéken élők közérzetét jelentő-
sen javíthatja, hogy az idei esztendő-
től pontosan tudhatják, szükség ese-
tén kihez fordulhatnak?

Régóta szerettük volna elérni, hogy ne csak 
autós rendőrök járják a környék utcáit, ha-
nem gyalogos járőrök is legyenek – mondta 
Galgóczy Zoltán. 

– Éppen ezért jelentős, hogy az egész 

kerületben körzeti megbízottak vannak, 
akiket személyesen megkereshetnek a la-
kók, s akik pontos képet kaphatnak a prob-
lémákról.

A Nagykőrösi út – Méta u. – Sallai Imre 
u. – Margó Tivadar u. – Üllői út – Körös u. 
– Kettős-Körös u. – Nagykőrösi út által ha-
tárolt területen Miglécz Patrik törzsőrmes-
ter és Mátyás Ferenc törzsőrmester szolgál, 
akiket a 06-20-852-2605-ös telefonszámon 
vagy e-mailben (5kmb.18rk@budapest.
police.hu) lehet elérni.

Kolozsvár u.–Kondor Béla sétány–

Margó Tivadar u.–Sallai Imre u.–Méta 
u.–Kolozsvár utca által határolt területen 
Nagy István főtörzsőrmester és Csóri Lász-
ló törzszászlós szolgál, akiket a 06-20-852-
2602-es telefonszámon vagy e-mailben 
(2kmb.18rk@budapest.police.hu) tud a la-
kosság elérni.

A nagy melegben jólesik a 
hideg fagylalt, s ez bebizo-
nyosodott június 5-én, ami-
kor a pestszentlőrinci Zila 
Kávéházban rendezték meg 
az Év fagylaltja versenyt. Az 
ország legjobb fagyikészítői 
mutatták be kreativitásu-
kat.

Jól járt mindenki ezen a napon, 
mert ingyen nyalhatta a hűsítő 
finomságokat. Meg is rohan-
ták a pultokat kicsik és nagyok, 
sokan többször is fordultak. 
– Van egy vendégem, akinek 
50 gombóc az alapadagja, és ha 
olyan kedve van ezt a meny-
nyiséget megtoldja hússzal… 
– mondta Pataki János főszer-
vező, a Magyar Cukrász Iparo-
sok Országos Ipartestületének 

az elnöke, akitől 
meg kérdez tem: 
milyen a jó fagy-
lalt? – Kellemesen 
krémszerű, ne 
legyen túl édes 
és hidegérze-
tű. Például az 
eperfagyi adja 
vissza a friss 
eper illatát – 
összegezte az el-
várást Pataki János. 
A hagyományos ver-
senyre 38-an neveztek 
be, az alapanyagokat 
mindenki magával hozta. 
– Örömünkre egyre na-
gyobb a szakmai érdeklő-
dés a verseny iránt – tette 
hozzá. – A zsűrinek csaknem 
80-félét kellett kóstolnia, ami 

nem kis teljesítmény. 
Az egyik zsű-

ritag Rúzsa 
Magdi éne-
kes volt, 
akinek a 
g y ü mölc s 
fagylalt és 

a vanília a 
kedvence, de 

itt a győztes, a di-
ós-mézes körte is na-

gyon ízlett neki. Ezt a 
budapesti Sík Richárd 

cukrászmester kreál-
ta. Évekkel ezelőtt már 
két aranyérmet kapott, 
az idén a harmadikat… 
– Mindig törjük a fejün-
ket valami újdonságon, és 
szerencsére törekvésün-
ket nemcsak a zsűri jutal-

mazza – hallottuk a győztes-
től, akinek a tavalyi győztes, a 
csákvári Csuta Zsolt is gratulált.  
A verseny célja a klasszikus és 
hagyományos jó minőségű kéz-
műves fagylalt népszerűsítése. 
– Két kategóriában hirdettük 
meg az országos fagylaltversenyt, 
a cukrászdák, fagylaltozók és az 
alapanyaggyártók, forgalmazók 
részére. A kötelező íz a gesztenye 
volt, a szabadon választottban 
pedig bármi lehetett. A kötele-
ző fagylaltban a hagyományos 
alapanyagokat – tej, tejszín, vaj, 
cukor, tojás – fel kell használni 
– tájékoztatott Jakó Lajos mes-
tercukrász, zsűritag, aki szerint 
jobb lenne, ha a helyszínen állí-
tanák össze a fagylaltot, s nem 
fagyasztva hoznák ide, mert más 
így az íz világa, mint frissen. 

Régi probléma a Szent Lő-
rinc- és a Gloriett-telepen, 
hogy a kutyasétáltatás nehe-
zen megoldható. Sok a konf-
liktus, amelyet egy kutyafut-
tató oldhatna meg. A pénz 
megvan rá, jelenleg a meg-
felelő helyszínt kell kiválasz-
tani, amihez Galgóczy Zoltán 
képviselő az itt élők javasla-
tait is várja.

Egyik fontos választási ígéretem 
volt a kutyafuttató létrehozása, 
amelynek megvalósításáért ko-
rábban aláírásgyűjtést kezde-
ményeztem, és több mint 500-
an támogatták az elképzelést 
– tájékoztatott Galgóczy Zoltán. 
– Akiknek nincs kutyájuk, azo-
kat zavarja a sok kutyapiszok; 
akiknek van, azok örülnének, 
ha lenne egy hely, ahol szabadon 
rohangálhatnának kedvence-
ik. Kezdeményezésemre, erre a 
célra 2,5 millió forintot elkülö-
nített az idei költségvetésben az 
önkormányzat.

A megvalósításnak egyetlen 
akadálya van, az ideális hely-

színt még nem sikerült kivá-
lasztani. Kevés az olyan terület, 
amely önkormányzati tulajdon-
ban van, és alkalmas is ilyen 
célra – folytatta a képviselő. 
– Az egyetlen helyszín, amely 
fenntartásokkal, de alkalmas le-
het, az Ipacsfa és a Sina Simon 
sétány találkozásánál találha-
tó. Sajnos, egy játszótér is van 
a közelben, ezért úgy kellene 
kialakítani, hogy a gyermekes 
szülőknek és a kutyatulajdono-
soknak is megfelelő legyen.

KeReSSe 
A KÉpviSeLőt!
Galgóczy Zoltán 
kíváncsian várja az 
érintettek véleményét: 
Legyen-e kutyafuttató 
az ipacsfa és a Sina 
Simon sétány talál-
kozásánál? Az észre-
vételeket e-mailben 
a gz777@freemail.hu 
címre lehet eljuttatni, 
vagy a 06-30-851-9059-
es telefonon lehet vele 
megosztani.



Lassan évtizedes prob-
léma, hogy az egykori 
Gelka-ház kihasználatlan a 
Gloriett-telepen, s közben 
egyre csak romlik az állaga. 
Galgóczy Zoltán lát esélyt a 
megoldásra.

Számos lakossági fórum témája 
volt már az egykori Gelka-ház, 
ötletbörze is indult a hasznosí-
tására, ám a megoldáshoz nem 
került közelebb a kerület.

Ez csak részben igaz, mert a 
kerületi önkormányzat 2005-
ben tulajdonosi döntést hozott, 
hogy 29 millió forintért meg-
veszi a fővárostól– szögezte le a 
képviselő. – Az akkori önkor-

mányzat azonban nem élt a le-
hetőséggel. Most az egyik leg-
fontosabb célomnak tekintem, 
hogy a ciklus végéig megszűn-
jön a körzet szégyenfoltja, ren-
deződjön az építmény helyzete. 
A kerület tulajdonába vehesse a 
létesítményt, és a felújítást köve-
tően közösségi célokat szolgál-
jon!

Galgóczy Zoltán külön hang-
súlyozza, hogy a további hasz-
nosításról a lakosság bevonásá-
val kell dönteni.

Csak az állapotfelmérést kö-
vetően dőlhet el, hogy milyen 
célokra alkalmas az épület, de a 
döntéskor figyelembe kell venni, 
hogy mit szeretne a lakosság!

Galgóczy Zoltán és Bakos Péterné is bizakodva várja a felújítást

Kutyafuttató, 
de hol legyen?

A szégyenfolt 
felszámolásáért

Javulhat a közbiztonság

Az év fagylaltja: a diós mézes körte

A jó fagyitól könnyű elcsábulni

Ne KeLLjeN fáZNi!
Az iskola felújítása már halaszthatatlan volt, hiszen az elmúlt években nem 
csupán telente, de nagyobb esők után is áldatlan állapotok alakultak ki.
Csaknem 40 éve épült az iskola, s azóta semmilyen nagyobb felújítás nem tör-
tént az intézményben – tudtuk meg Bakos péterné igazgatótól. – A fűtésrend-
szer, a szigetelés teljesen elöregedett, s ez komoly problémát okoz. Az elmúlt 
években több mint 100 radiátor lyukadt ki, s a korszerűsítés nélkül ez egyre 
gyakoribbá válna. A nagyobb esők után egyes osztályokban, tantermekben, 
tornateremben a beázás miatt vödörszám szedjük fel a csapadékot. A szűkös 
fejlesztési lehetőségek mellett az értékeink, a felszereléseink megóvása külö-
nösen fontos, s ezt segítheti elő a felújítás. 



KeRüLeti híReK
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12 A Bókaytelep és a Gloriett-telep, szélesebb értelemben a Bókay-kertváros fogalom 9. választókörzet, kardos Gábor

Az oldalt összeállította: Sütő-Nagy Zsolt

� A körzet képvi-
selője, Kardos 
Gábor különösen 

fontosnak tartja, hogy 
az oktatás helyzete 
javuljon, mert a Bókay 
Árpád Általános Iskola 
nehéz körülmények 
között ér el kimagasló 
eredményeket.

Az oktatási intézményeinkben 
végzett oktató-nevelő munka 
eredményességének híre méltán 
túlnőtt már a kerület határain 
– szögezte le Kardos Gábor. – 
Ilyen iskola a Bókay Árpád 
Általános Iskola is. 1903-ban 
épült kerületünk első iskolá-
jaként a Bókay Árpád családja 
által adományozta területen, 
hasonlóan a főplébánia épület-
együtteséhez. A tantestület ok-
tató-nevelő munkájának ered-
ményességét tükrözik a tanulók 
sikerei, eredményes szereplései 
a kerületi és országos versenye-
ken. A természettudományok 
magas szintű oktatása, az ered-
ményes nyelvoktatás, a környe-
zettudatos nevelés (ökoiskolai 
cím) a kerület más részeiből is 
vonz ide tanulókat. 

Persze, gondok is akadnak. 
Három épületben mintegy 

400 gyermek oktatásának, ne-
velésének feladatait elvégezni 
a XXI. században, korszerűt-
len megoldás – mondta Ba-
bák Sándorné iskolaigazgató. 
– Különösen akkor, ha még 
így sincsenek meg a megfelelő 
feltételek. Egy esetleges iskola-
bővítéssel, melyre remélhető-
leg lesz pályázati lehetőség is a 
közeljövőben, egyszerre meg-
oldódna az összes tárgyi-tech-
nikai problémája az iskolának. 
A legtöbb probléma oka a szét-
tagoltságban van.

– A főépületben csak 13 
normál tantermünk van, ebéd-
lő csak a Szélmalom utcában 
van, tornaterem és technikate-
rem csak a Fürst utcában van, 
a Szélmalom épület környéke a 

Bókay Kerté, nincs bekerítve, 
ami nem jelent biztonságot a 
kicsiknek, az épületek között 
nagy a távolság, néhány peda-
gógus több épületben tanít, ők 
a saját autójukkal közleked-
nek, hogy időben átérjenek az 
órájukra, a Wlassics és a Szél-
malom utcai épületek között 
gyakran kell telefont használni 
az ügyintézéshez, ami felesleges 
kiadás, ugyanakkor a Fürstben, 
takarékossági megfontolásból, 
nincs bekötve telefonhálózat, 
pedig ott is szükség lenne rá, 

és még hosszan sorolhatnám a 
gondokat – folytatta az igazga-
tó. Kardos Gábor határozottan 
tette hozzá, hogy az önkor-
mányzat az örökölt, rendkívül 
nehéz pénzügyi helyzet – mint-
egy 11 milliárdos adósságál-
lomány – mellett is mindent 
megtesz, hogy a kötelező és az 
önként vállalt feladatok for-
rásigényét biztosítsa. Egyetlen 
kreatív kezdeményezés sem 
veszhet el – mondta a képvise-
lő. – Ilyen körülmények között 
tehát az iskola vezetőségével 

közösen csak remélni tudjuk, 
hogy legalább egy jól átgondolt 
fejlesztési tervet sikerül leten-
ni az asztalra, hogy amikor 
lesz majd pályázási lehetőség 
és hozzá a saját önrész is ren-
delkezésre áll, lépni tudjunk. 
A nehéz feltételek mellett még-
is külön öröm, hogy sikerült 
forrást találni legalább a jelen-
legi gondnoki lakás átépítésére 
technikateremmé. Így az iskola 
méltán híres alkotóműhelyei 
végre méltó elhelyezést kap-
nak.

Legyünk hűek 
az örökséghez!
Az iskola, amely kitűnőre vizsgázik 

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

Azzal mindenki tisztában 
van, hogy az utak, járdák 
állapota sok helyen nem 
megfelelő, és a csatorná-
zás hiánya továbbá a csa-
padékelvezetés is problé-
mákat okoz. 

– Ha nehéz szívvel is, de tudo-
másul kellett vennem, hogy a 
fejlesztési lehetőségek szűkösek, 
a javítási igények is szinte mini-
mális mértékben teljesíthetők 
ebben az évben. A több mint 
5000 méter „szakmailag jogos” 
felújítás és javítás zöme tehát 
a következő évekre csúszik át. 
A felmért területekről részletes 
tájékoztatást fogok eljuttatni 
minden „postaládába” – tájé-
koztatott Kardos Gábor. Szaka-

szos felújítás a Bókay utcában 
történik mintegy 170 méteres 
szakaszon, további 10-11 utcá-
ban kisebb-nagyobb javítást vé-
geznek el 300-350 méteren. 

A kerület nehéz anyagi hely-
zete ellenére is lesz lehetőség két 
kisebb parkosítás elvégzésére:

1. A Garay utca–Galamb 
utca–Dobozi utca keresztező-
désében padokkal felszerelt kis 
tér jön létre, s talán mód nyílik 
egy Garay-szobor megalkotásá-
ra is. 

2. A Margó Tivadar utca– 
Baross utca kereszteződésében 
szintén padokkal felszerelt kis 
tér jön létre, esetleg köztéri szo-
bor elhelyezésével. Talán a ven-
déglátóhely parkolási gondjai is 
megoldódnak végre.

Tanévzáró gálahangver-
senyt rendezett a Dohnányi 
Ernő Zeneiskola a Lőrin-
ci Sportcsarnokban. Bár 
a koncertet korábban a 
Bókay Kertbe hirdették 
meg, azonban a szeszélyes 
időjárás miatt a szervezők 
úgy döntöttek, hogy a biz-
tonság kedvéért fedett he-
lyen tartják meg az ünnepi 
eseményt.

A Dohnányi Ernő Zeneis-
kola immár hagyományo-
san megrendezett tanévzáró 
hangversenyén Csomó Ta-
más alpolgármester mon-
dott ünnepi köszöntőt.  
Sánta Ferenc, a Dohnányi Ernő 
Zeneiskola igazgatója tanév-
záró gondolatait követően az 

országos és regionális verse-
nyeken kiemelkedő eredményt 
elért tanulóknak, valamint a 
VII. Országos Zeneiskolai Ze-
nekari Versenyen (Gyöngyös) 
sikeresen szereplő Gitár-együt-
tesnek, Harmonika-együttes-
nek, Ifjúsági Vonószenekarnak 
elismerő oklevelet nyújtott át.  
Zsók Györgyi, a Dohnányi Ernő 
Zeneiskola pedagógusa zene-
történettel fűszerezve ismer-
tette a tanévzáró gálaműsort.  
Többek között elhangzott 
Kókai Rezső: Kis verbunkos 
zene, Deep river-spirituálé az 
Ifjúsági Vonószenekar előadá-
sában, vezényelt Tóth Ger-
gely József, majd Liszt Ferenc: 
Mazeppa, Van McCoy: Afrikai 
szimfónia Dohos László ve-
zényletével. 

Kardos Gábor kezdeménye-
zésére a kerület kidolgozta a 
XVIII. Kerületi Kulturális Ér-
téktár Alapítványt. 

A munkában sokan segítet-
tek, helytörténészek, a kerületi 
főépítész, jogászok, mérnö-
kök – magyarázta a részleteket 
a képviselő. – A javaslat célja 
elsődlegesen a kerület kulturális 
értékeinek felkutatása, a kutató-
munka támogatása és az értékek 
kulturális területek közötti in-
tegrált gondozása, valamint be-
mutatása legyen. 

A testület támogatja, hogy 
a tervezett alapítvány műkö-
dési területe a Bókaytelep és a 
Gloriett-telep legyen. 

Olyan értékek őrződtek meg 
itt számunkra, amelyeknek to-
vábbadása, felmutatása, védel-
me kötelező feladat nekünk, 
utódoknak. A javaslat ezen 
örökség megvédését szolgálja a 
már megalkotott helyi örökség-
védelmi rendelet kereteinek fel-
használásával és egy kulturális 
örökségvédelmi rendelet megal-
kotásának kezdeményezésével. 
Kísérletképpen a Bókay- és a 
Gloriett-telepen, tágabb értelem-
ben a Bókay-kertváros területén 
indul a munka. 

A hivatalos mellett a magán-
mecenatúrát is megszólítani ké-
pes alapítvány létrejötte jelentős 
lépésnek tekinthető. 

A minden kulturális szeg-
menst egy helyen nyilvántartó 
értéktár hasznos segítség lenne 

az oktatásban, a turizmusban. 
Fontos a napjainkban is élő és 
érintett személyek, azok család-
tagjai bevonása. A kerületré-
szek eltérő történelmi, történeti 
hagyományainak kifejezése. Az 
épített és egyéb értékek helyi 
védelme és a fenntartás támoga-
tása. Ez teremti meg az alapot a 
területi, az országos vagy uniós 
pályázatokon való részvételhez, 
és a jelentősebb fejlesztési pénz-
ügyi keretek biztosításához. 

 De az előterjesztés kezde-
ményezői által végzett előzetes 
egyeztetések és felmérések alap-
ján az év végére egy működőké-
pes és tevékeny alapítványt lehet 
létrehozni. 

 

ÖSSZEfoGáSSAL 
A SIKErÉrT 
Várják minden kultúrát 
szerető kerületi lakos 
és civil szervezet javas-
latát a védendő érté-
kekre és azok haszno-
sítására!
Elérhetőség: Heilauf 
Zsuzsa, PIHGY, telefon: 
06-70-6276-477. Drót-
posta: gyujtemeny@
pihgy.hu. Kardos 
Gábor, telefon: 06-30-
5753-568. Drótposta: 
kardosgz@t-online.hu. 
Juhász Kálmán kerületi 
főépítész, Polgármes-
teri Hivatal, telefon: 
06-1-296-1300. 



Ez a kerületrész tipikus kert-
város, amely minden modern 
kori beépítési, bontási és 
újraépítési rohamnak eddig 
sikeresen ellenállt. Ezt a von-
zó épített és kulturális örök-
séget kell megőrizni a jövő 
számára, nem gátolva termé-
szetesen az értelmes, alkotó 
fejlesztéseket.

A kerületrész hatalmas területen 
fekszik, szélein komoly gépjár-
műforgalom bonyolódik le, ám 
a nagy forgalmú részeket ösz-
szekötő utak egyre terheltebbek 
– rögzítette a kiinduló-pontot 
Kardos Gábor. – A belső kert-
város nyugodt, fasoros, sokszor 
kétirányú forgalomra sem al-
kalmas utcáira zúdul a gépjár-
műáradat, amely elviselhetetlen 
terhet jelent már ma is. Egy át-
fogó kerületi közlekedésstra-

tégia keretén belül bízunk ab-
ban, hogy a kerületrész eddigi 
viszonylagos békéje továbbra is 
megőrizhető lesz. 

A belső utcák nyugalmának 
biztosítása érdekében fogalom-
technikai eszközökkel kellene 
segíteni, például fekvőrendőrök 
építésével, egyirányúsítással. 

Kardos Gábor halaszthatatlannak tartja az iskola helyzetének rendezését 

Biztosítani kell  
a nyugalmat

Kiemelt feladat 
az értékmegőrzés

Fejlesztések

Tanévzáró gála A nagy varázsló 
Kiállítás nyílt a „Tehetségműhely” diákjainak alkotásaiból 
az Ady általános Iskola aulájában.

Az Ady Utcai Általános Iskola és a Pedagógiai Intézet és Helytör-
téneti Gyűjtemény (PIHGY) 99. Tehetségpontjának szakemberei 
közös együttműködéssel jelentkeztek a „Fogyatékkal élő gyermekek 
oktatását végző intézmények és tehetséggondozó szervezetek közöt-
ti együttműködést segítése” című pályázati felhívásra.

A beszédfogyatékos tanulókkal létrejött a „Tehetségműhely” az 
iskolában – mondta Patakfalvi Attiláné tehetséggondozás-szakértő 
(PIHGY). – Tábit Sarolta pszichológussal válogattuk ki a tehetséges 
tanulókat. Lehoczkiné Gonda Ágnes és Várkonyi Klein Gabriella 
műhelyvezetőkkel, Nepusz Tamással, a meditációt vezető szakem-
berrel működött a második félévben a műhely. A pályázó szakem-
berek, foglalkozás vezetői fontosnak tartották, hogy a programot 
egy ismert és kedvelt mesébe ágyazva tervezzék meg a gyerekek-
nek, akik az Óz a nagy varázsló című mese kereteiben valósít-
hatták meg elképzeléseiket, gondolataikat. A gyerekek jól érezték 
magukat, a gátlások oldódtak, képességeik fejlődtek. A játékos 
„meditációs gyakorlatok” – légzőgyakorlatok, nyújtások, koncent-
rációs feladatok beiktatásával délután nyugodtabbak, terhelhetőb-
bek voltak. 

A kerület városvezetése, 
szemben más fővárosi 
kerületekkel, a kerületi 
rendőrkapitányság for-
ráslehetőségeit, a nehéz 
pénzügyi helyzet ellenére, 
még növelte is mintegy 30 
millió forinttal. 

A városőrség tevékenységének 
koordinálását a kapitányság 
átvette, hiszen törvényi jogo-
sítványokkal, megfelelő eszkö-
zökkel értelemszerűen csak a 
rendőrség rendelkezik. Új gép-
kocsikat is kapott az állomány. 
A kerületi körzeti megbízotti 
rendszer (kmb) így bővíthe-

tővé vált. A korábbi 4-ről 8-ra 
növekedett a körzetek száma, a 
rendőri állománnyal közösen 
járőröző városőrök is eredmé-
nyesebb munkát végezhetnek.

A választókerület az 5. 
számú körzethez tartozik: 
A Nagykőrösi út–Méta u.–
Sallai Imre u.–Margó Tivadar 
u.–Üllői út–Körös u.–Kettős-
Körös u.–Nagykőrösi út által 
határolt területen Miglécz Pat-
rik törzsőrmester és Mátyás 
Ferenc törzsőrmester szolgál, 
akiket a 06-20-852-2605-ös 
telefonszámon vagy emailben 
(5kmb.18rk@budapest.police.
hu) lehet elérni.

Keresse fel 
az ön rendőrét!

A munkák többségét kiszervezték, most szinte minden feladatot a városüzemeltető végez

KErüLETI HírEK
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1310. választókerület: Maitz lászlóA munkák többségét kiszervezték, most szinte minden feladatot a városüzemeltető végez

� A szűkös anyagi 
lehetőségek elle-
nére – akárcsak 

a kerület többi része 
– az utóbbi időben 
sokat szépült a 10-es 
számú választókörzet 
is, a lakók örömére 
terek, utcák és parkok 
kaptak itt szebb, han-
gulatosabb külcsínt.

A kerület második legnagyobb 
parkja a Hargita tér az utóbbi 
időszakban bizony nem a leg-
szebb formáját mutatta. A füves 
terület, a fák és a bokrok csak 
ímmel-ámmal voltak gondozva.

– Kifejezett kérésem volt a 
városvezetés felé a Hargita tér 
megszépítése, szerencsére ez 
megkezdődött, és a jövőben is 
tovább folytatódik. Tenni kel-
lett valamit, mivel korábban 
áldatlan körülmények uralkod-
tak itt – mesélte Maitz László 
képviselő.

emlékezések 
A téren
A megszépítés keretében vi-
rágültetés történt, de az ön-
kormányzat jó gazdaként 
odafigyeléssel is javított a tér 
állapotán. A fűnyírás sokkal 
gondosabban történik, mint 
korábban, a park szegélyeire is 
odafigyelnek, és ha szükséges 
többször is lenyírják az adott 
területet. A megszépült Hargita 
tér kiváló helyszíne lehet kü-
lönböző rendezvényeknek. Így 
gondolta ezt az önkormányzat 
és a civil szervezetek is, mivel 
nemrég a trianoni békeszerző-
dés 91. évfordulójára is itt em-
lékeztek.

– A jövőben rendszeres 
megemlékezéseket fogunk itt 
tartani, úgy tűnik, mind civil, 
mind önkormányzati részről 
van erre igény – osztotta meg 
elképzeléseit Maitz László.

Hasonlóan vélekedett Hor-
váth Béla, az Eötvös Loránd 
Polgári Társaság elnöke is.

– Minden évben szok-
tunk itt koszorúzást tartani, 
nagyon örülök, hogy a tér 
végre méltó lett a környeze-
téhez – jelentette ki Horváth 
Béla. – Emlékszem, régen a 
koszorúzás előtt nekünk kel-
lett összeszedni a csikkeket, 
sőt az előző városvezetés alatt 
egy kutyafuttató létrehozása 
is felvetődött, ami ellen lakos-
sági fórumon tiltakoztunk, 
szerencsére ez nem valósult 
meg és a Hargita tér végre 
megszépülve kínál lehetősé-

get a kikapcsolódásra és az 
összejövetelekre.

OlcsóbbAn 
jObbAt
Nem csak a Hargita tér szépül 
a körzetben, megkezdődött az 
utcák takarítása, rendbetétele 
is. A Gloriett-lakótelepen június 
első felétől tart a fagykármen-
tesítés, ennek keretében mind a 
járdákon, mind az utakon eltün-
tetik a kátyúkat és egyéb károkat. 
A lombtalanítás lezárult, a kaszá-

lást pedig háromhetente ismétel-
ni fogják az egész kerületben. 

– Az előző ciklusban a mun-
kák többségét kiszervezték, 
most szinte minden munkát a 
városüzemeltető végez, így lé-
nyegesen olcsóbb és precízebb 
a munkavégzés. A parlagfű 
kapcsán a lakosság segítségére 
is számítunk, hogy a lakóterü-
letükön ők is irtsák az allergiát 
okozó növényt. Szerencsére, jó 
példát mutatva, több civil szer-
vezet is szervez évek óta rend-
szeresen parlagfűirtási akciót.

Virágba borult 
a Hargita tér
Egy kis odafigyeléssel megszépíthető környezetünk 
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Az oldalt összeállította: Kovács Viktor

A kertvárosban sok problémát 
okoz a zöldhulladék feldolgozá-
sa. Jelenleg úgy zajlik a gyűjtése, 
hogy meg lehet vásárolni a hiva-
talos gyűjtőzacskókat – évente 5 
darab ingyenesen igényelhető az 
önkormányzattól –, ebbe lehet 
tenni a zöldhulladékot, amit az-
tán a speciális hulladékgyűjtő-
autó elszállít.

– Volt egy kísérletünk, hogy 
a kerületben működő cégekkel 
próbáljuk megoldani a zöldhul-
ladék gyűjtésének a problémáját. 
Megfelelő területet is kerestünk 

a komposztálásra, de sajnos ki-
derült, hogy ez egyelőre nem 
valósulhat meg, mert a főváros-
nak kizárólagos jogosultsága van 
erre. Jelenleg komposztálólá-
dákra pályázunk, ezzel lehetővé 
válik, hogy a lakók maguknak 
komposztálják a zöldhulladékot, 
amit aztán felhasználhatnak a 
kert műveléséhez. Hamarosan 
lehet pályázni esővízgyűjtő tar-
tályokra is, amellyel pedig a lo-
csolás egy részét lehet megoldani, 
illetve az esővíz okozta gondokat 
is enyhíti – mesélte a képviselő.

A választókerület a 7-es KMB-
körzethez tartozik: Hunya-
di János u.–Kettős-Körös 
u.–Flór Ferenc u.–Királyhágó 
u.–Nemes u.–Nagykőrösi 
út–Gesztenye u.–XXIII. ker. 
határa–Ózon u.–XXIII. ker. 
határa–Ültetvény u.–Búzakéve 
u.–Somberek sor–Szélső u.–
Hunyadi János u.
Körzeti megbízottak: Tóth Bá-
lint törzsőrmester és Kurucz 
Tamás főtörzsőrmester. Tele-
fon: 06-20-852-2607. drótposta: 
7kmb.18rk@budapest.police.hu

Immár 4. alkalommal rendez-
tek a polgárőrök „csapatépí-
tő” családi napot, amelynek 
a Bókay Kert adott otthont. 
A polgárőrnapon részt vett 
Lévai István Zoltán közbizton-
ságért felelős alpolgármester, 
Kékesi András ezredes, kerü-
leti rendőrkapitány is. 

Lévai István Zoltán és Kékesi 
András megköszönte a polgár-
őröknek a közbiztonság érdeké-
ben végzett eddigi munkáját. 

A „Közalapítvány a XVIII. 
kerület Közbiztonságáért” kura-
tórium vándorserleget alapított, 
amit minden évben a legered-
ményesebb polgárőrcsoport kap 
meg. 

– A múlt évben ezt az elisme-
rést az Erzsébet-Bélatelep polgár-

őrei nyerték el, azonban az idén 
nem adja át a kuratórium egyik 
polgárőrcsoportnak sem a díjat, 
mert úgy ítélte meg, hogy fél év 
alatt nem lehet megítélni kel-
lőképpen az egyéves munkát – 
mondta Lévai István Zoltán al-
polgármester. – Néhány napja 
módosult a polgárőrségről szóló 
törvény, amely a polgárőr szerve-
zetek működésének és az egyes 
tagok tevékenységének feltételeit 
tartalmazza. Az önkormányzat 
megvizsgálja, hogy a törvény-
módosítás során van-e lehetőség 

a tervezett háromoldalú együtt-
működésre az önkormányzat, 
polgárőrség és a rendőrség kö-
zött. 

Az alpolgármester beszélt 
arról is, hogy a kerületi önkor-
mányzat és a rendőrkapitányság 
a közbiztonság javítását, a bűn-
cselekmények visszaszorítását 
kiemelt feladatának tekinti, és 
ennek érdekében új koncepció 
alapján átalakították az együtt-
működésüket. A kerület védelme 
érdekében egy olyan egységes 
szolgálatot hoztak létre, amely-
nek eredményeként állandó 
rendőri jelenlétet biztosítanak a 
kerületben. 

– Az önkormányzati Város-
őrség tevékenysége úgy lehet 

hatékonyabb, ha az irányítását 
a rendőrségre bízzuk – hangsú-
lyozta Lévai István Zoltán al-
polgármester. – A városőröknek 
önmagukban nem volt több jog-
körük, mint az egyszerű állam-
polgárnak. A rendőrökkel közö-
sen azonban eredményesebbekké 
váltak.

Bihari Gusztáv, az Imrei 
Polgárőr Csoport vezetője el-
mondta, hogy a közbiztonság az 
előző évekhez képest a telepü-
lésrészen javult, ám még min-
dig nem lehetünk elégedettek. 
Azonban mindenkinek a saját 
biztonsága érdekében minden 
óvintézkedést meg kell tennie, 
hogy ne váljon bűncselekmény 
áldozatává.

Maitz László, a 10. számú 
egyéni választókerület képvi-
selője 30 éve él a kerületben, 
korábban az egészségügy-
ben dolgozott, jelenleg pedig 
a kereskedelemben. Önkor-
mányzati képviselőként más 
jelegű problémákat kell meg-
oldania, a kihívás azonban 
legalább akkora.

– Miért döntött úgy, hogy 
politikai pályára lép?

– A lakóhelyem problémái-
val 2000 környékén kezdtem el 
foglalkozni, civilként sajnos nem 
sok sikerrel. Ezért vállaltam el a 
Fidesz felkérését 2006-ban, és let-
tem kerületi képviselő, talán így 
többet tehetek az itt élőkért.

– Kertvárosi képviselő lé-
vén, mennyire személyes a 
kapcsolata a választóival?

– Folyamatos. Majdnem min-
den nap felhívnak telefonon, vagy 
megkeresnek e-mailben a lakók 
valamilyen problémával.

– Milyen ügyekkel?
– Állandó probléma a sokat 

emlegetett esővíz-elvezetés, az 
egyre növekvő gépjárműforgalom, 
építési engedélyekkel kapcsolatos 

kérdések, illegális szemétlerakók 
bejelentése, birtokvédelmi prob-
lémák merülnek fel.

– Lassan eltelik egy év, 
mit gondol, mi lehet a követ-
kező időszak legfontosabb 
kihívása?

– Nagyon fontos lenne, hogy 
jövőre bele tudjunk vágni az in-
tézményi fejlesztésekbe, gondolok 
itt elsősorban az óvodai férőhe-
lyek bővítésére, hiszen hosszú 
évek óta helyhiánnyal küszködik 
a kerület, de a közlekedési kon-
cepció átalakítását is mielőbb meg 
kell oldani. Fontosnak tartom 
továbbá a környezet védelmét, a 
kertvárosban a pihenőövezetek 
bővítését, a lakótelepeken az él-
hető, barátságos lakóközösségek 
kialakításának elősegítését.

Keresse 
A KépvIseLőt!
Bármilyen kérdéssel, 
problémával forduljon 
bizalommal Maitz László 
képviselőhöz, akit a 06-
20-5622-152-as telefon-
számon vagy a laszlo.
maitz@gmail.com e-mail 
címen érhet el.



Hosszú évek óta óriási prob-
léma a kerületben a csapa-
dékvíz elvezetése. Amíg a fi-
nanszírozási problémák nem 
teszik lehetővé a végleges 
megoldást, addig a kerület 
önmagán segít, ennek jegyé-
ben alakult meg a csapadék- 
és talajvíz-elvezetésével fog-
lalkozó munkacsoport. 

Nemrég állították fel a csapadék- 
és talajvíz-elvezetés problémái-
val foglalkozó munkacsoportot, 
melynek elsődleges feladata, 
hogy a kerületben az érintett te-
rületekre költséghatékony átme-
neti megoldásokat dolgozzon ki. 

– Ezt megelőzően több in-
tézkedés is történt itt, tavasszal 
megkezdődött például az árkok, 
kutak takarítása. A feladat nem 
egyszerű, és sajnos a májusi 
nagy esők sem jöttek jól, remél-
jük a szakértőkből és civilekből 
álló munkacsoport segítségével 
hatékonyabban lehet kezelni a 
problémát – mondta el Maitz 
László.

A csapadék- és talajvíz elve-
zetésének végleges megoldását 
jelentheti, ha rá lehet csatlakoz-

ni a főváros által 2011 végére re-
konstruálandó gyáli patak 7-es 
ágára, mint természetes vízel-
vezetőre, továbbá a kerületben a 
hiányzó csapadék- és szennyvíz-
csatornázás megvalósításával. 
Ezek a beruházások azonban 
több milliárd forintba kerülnek, 
és addig is kezelni kell a problé-
mát.
 – Meg vagyok győződve arról, 
hogy biztosan van egy közép-
ső, átmeneti megoldás, amely 
nem ennyire drága, de mégis a 
legégetőbb problémákat átme-
netileg kezelni tudja, egészen 
addig, amíg a nagy beruházá-
sok meg nem valósulnak. Ezek 
a munkálatok pár 10 milliótól 
100 milliós nagyságrendig tar-
tanak. Lehetnek záportározók, 
szikkasztókutak, de árokásás 
is. Én akkor lennék elégedett a 
csoport munkájával, ha a végén 
olyan javaslattal állhatnánk a 
képviselő-testület elé, ami finan-
szírozható költségeket és ésszerű 
megoldásokat tartalmazna, s 
amit a lakosság is jó szívvel tá-
mogat – mondta Péntek Tamás, 
a Városüzemeltető Nonprofit 
Kft ügyvezető igazgatója.

Maitz László nem hiába kérte a Hargita tér megszépítését

Képviselőként 
többet tehet

Segíteni kell!

Komposztálás 
otthon, gyorsan

A még jobb 
közbiztonságért

Polgárőr családi nap

tÖBB rendőr vAn A KÖZterüLeten
A városőrök megbízása június 30-ig szól, ezért az önkormányzat megvizsgálja 
annak lehetőségét, hogy miként lehet hatékonyabbá tenni a közbiztonsági 
munkát. sikeres volt az átalakítás, a lakosok észlelik, hogy több rendőr van kint 
a közterületeken. 



www.bp18.hu
KerüLetI HíreK
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14 Évtizedes csapadékvíz-elvezetési gond oldódott meg11. választókerület, Dámsa József laJos

Az oldalt összeállította: Sütő-Nagy Zsolt

� A Ganztelep lakói 
kétségbeesetten 
keresték meg 

Dámsa József önkor-
mányzati képviselőt 
– aki maga is itt él –, 
hogy hosszú, nyugal-
mas időszak után az 
elmúlt hónapokban is-
mét a telep felett vezet 
egy helikopter-leszálló 
útvonal. A problémát 
növeli, hogy a helikop-
terek elég alacsonyan 
közlekednek, ezért 
különösen hangosak. 

A rendőrségi helikopterekre 
jellemző ennek az útvonalnak 
a használata –jegyezte meg az 
önkormányzati képviselő. – Az 
ablakok megremegnek, fülsi-
ketítő a zaj és talán a kerozin-
szennyezés sem elhanyagolha-
tó. Néhány esztendeje sikerült 
elérnünk, hogy a Ganztelep he-
lyett a Vecsés és Lőrinc közötti 
ipari telep felett szálljanak el a 
gépek, ám 2010-től ismét visz-
szaállt a „régi rend”. 

LevéLben kért 
seGítséGet 
A zajvédelemmel foglalkozó 
munkacsoporthoz fordultam, 
hogy segítsen megoldani a la-
kott terület feletti helikopter-
forgalom szabályzását. Jelenleg 
a reptér rendőrparancsnoka 
határozza meg a le- és felszálló-
pályát. Figyelmen kívül hagyja, 
hogy Ganztelep lakóit nagyon 
zavarja a néhány 10 méter-

re elhaladó helikopterek zaja. 
A hajtóműpróbát, illetve a haj-
tóműjáratását zajvédő függöny-
nyel vagy lakott területtől távol 
kellene elvégezni.

Több lakóban felmerült 
csendrendelet megalkotásának 
szükségessége – tette hozzá a 
képviselő. 

Dömötör István, a zajmun-
kacsoport vezetője válaszában 
kiemelte, hogy a szabályozások 
csak a gázturbinás repülőgé-
pekre vonatkoznak. A forgó-
szárnyas és más légcsavaros 
repülőgépekre – azok a fel- és 
leszállási eljárások, ami alapján 
egyébként működik a repülő-
tér – nem vonatkozik. Ott az 
irányítók és a repülőgép-vezető 
döntése alapján kerülik ki az 
utakat. 

InDokok 
– A rendőrségi helikopterek a 
repülőtér rendjében foglaltak 
szerint hajtják végre repülé-
seiket – írta válaszlevelében 
Kovács Bettina, a készenléti 
rendőrség sajtóreferense. „Ezek 
a szabályok magukban foglal-
ják többek között a repülőtér 
megközelítéséhez szükséges 
útvonalakat és magasságokat. 
A Ganztelep feletti helikopteres 
repülések az eddigiek során is 
kizárólag abban az esetben tör-
téntek, ha a leszállópályára a fel- 
és leszállást más útvonalon nem 
lehetett végrehajtani. Ilyenkor a 
rendőrségi helikopterek precí-
ziós megközelítéseket hajtanak 
végre. Ennek során az említett 
lakótelephez közelebbi leszál-
lópályára történik a leszállás. 

Mivel a lakótelep feletti szakasz 
már a bejövetel végső fázisában 
zajlik, így indokolttá teszi a ma-
gasságcsökkenést”.

Felháborodott 
panaszos 
„Meddig kell még tűr-
nünk, hogy a helikopter-
forgalom a fejünk felett 
még késő este is zajt 
okozzon? – panaszkodott 
az egyik lakó. – a kertes, 
családi házas környéken 
hogy lehet ez megen-
gedett? Családi házunk 
emeletén ezek a hangok 
nagyon élesen hallhatók, 
gondolom, hogy mások-
nak is hasonló tapaszta-
lataik vannak”.



Ismét zavarják 
a lakók nyugalmát
Szabályozni kell a lakott területek felett a helikopterforgalmat 

Középpontban az immunrendszer
Július 1-jén 9 és15 óra között Onkológiai Konferenciát rendez a Kondor Béla Közösségi Ház. 

A konferencia ideje alatt szűrővizsgálatokra, érdiagnosztikára és antioxidáns mérésre várják az 
érdeklődőket, akik megismerhetik az immunrendszer megerősítésének, és az immunbetegségek 

megelőzésének leghatékonyabb módszereit is.
n

Bemutatkoznak az EU-tagállamok
Július 1-jén 16 órakor európa uniós országok bemutatkozó kiállítása nyílik a Kondor Béla 

Közösségi Házban Magyarország EU-elnöksége tiszteletére. A kiállítást a Szentlőrinc-lakótelep 
Nyugdíjas Klubja, valamint a Szentlőrinc-lakótelep Tájak Korok Múzeumok Egyesület 

tagcsoportja rendezi, a XVIII. kerületi Kisebbségi Önkormányzatok és a NATIK támogatásával.
n

Vers- és prózamondó tábor
A Kondor Béla Közösségi Ház július 10–16. között bentlakásos vers- és prózamondó tábort 

szervez Balatonszemesen. A részletekről érdeklődni, illetve a táborba jelentkezni a közösségi ház 
elérhetőségein (291-6564, www.kondorkh.hu) lehet.

n

Ásványbörze
Június 26-án 10–17 óra között ásványbörzét rendeznek a Pestszentimrei Közösségi Házban. 

A kiállítás szervezői több tucat hazai és külföldi ásványkülönlegességekkel, valamint vásárlási 
lehetőséggel várják az érdeklődőket. Helyszín: Vasút utca 48. A belépő ára 300 Ft.

n

Tanácsok életvezetésre
Két alkalommal – július 12-én és 26-án 15 és 18 óra között – tart életvezetési tanácsadást Jancsó 

Csaba sorselemző, asztronumerológus a Pestszentimrei Közösségi Házban. Részvételi díj: 
2000 Ft, ami félórás tanácsadás ára. A szervezők előzetes bejelentkezést kérnek a 291-9202-es 

telefonszámon!
n

KézműveSzerda
A nyári szünet minden szerdáján folytatódik a közkedvelt „KézműveSzerda” sorozat a Lőrinci 

Nagykönyvtárban (Thököly út 5.). A kézműves foglalkozások 17 és 19 óra között lesznek, 
és minden héten más-más témakörben zajlanak. A könyvtár beiratkozott olvasói számára 

valamennyi foglalkozás ingyenes!

a Királyhágó út és a halomi 
út sarkán lévő lámpás keresz-
teződés átprogramozását 
régóta kérik a környéken la-
kók. azt szeretnék, ha a gya-
logosok zöld jelzést kapnak, 
akkor a gépkocsivezetőknek 
jelezzen pirosat a közlekedé-
si jelzőlámpa. 
 
A gyalogos szabad jelzés esetén 
is félve lép le járdáról, mert egy-
szer csak feltűnik a semmiből 
a gépkocsi… Azonban jobbra 
kanyarodva a Halomi útról, 
Pestszentimre irányába haladva 
a szokottnál óvatosabban kell 
elhagynia az autósnak is az út-
kereszteződést, mert sok esetben 
az utolsó pillanatban, a fák és a 
villanyoszlop takarásában tűnik 
fel a gyalogos.

Dámsa József több alka-
lommal írt levelet a Királyhágó 
út–Halomi út csomópont for-
galmi rendjével kapcsolatban 
a Fővárosi Közterület-felügylet 
Zrt. illetékeseinek, kérve, hogy 
különítsék el az autó- és a gya-
logosforgalmat. Sajnos a kép-
viselő mindannyiszor elutasító 
választ kapott, arra hivatkozva, 
hogy a nyilvántartásuk szerint 
„az elmúlt években a helyszínen 
egyetlen gyalogosgázolás tör-
tént, amely során egy személy 
szenvedett könnyű sérülést”. 

Szerintük az átszervezés ko-
moly időveszteséggel lenne csak 
megoldható, ami a csomópont 
áteresztőképességét jelentősen 
lerontaná. A kereszteződés for-
galmát hétköznap reggeli idő-
szakban vizsgálták. A gyalogos-
forgalom nem volt jelentős, nem 
is minden periódusban jelentke-
zett. 

A főpolgármesteri hivatal 
közlekedési ügyosztályának ál-
lásfoglalása szerint alapesetben 
a gyalogosok a velük párhuza-
mosan elinduló járművekkel 
azonos fázisban kapjanak zöl-
det. A környéken élőket mindez 
nem nyugtatja meg.

A zöld jelzésnél babakocsi-
ban toltam a kisebbik fiamat, 
a nagyobbik (21 hónapos) fiam 
kismotoron haladt át a zebrán 
a kis barátjával. A másik kis-
fiúnak a nagymamája rántot-
ta vissza a gyerekemet, mert 
a Halomi út felől balra nagy 
ívben, nagy sebességgel kanya-
rodott  egy autó. Egy másik 
anyuka is babakocsit tolt, őket is 
majdnem lesodorta. Előző nap 
egy motoros gázolt majdnem el 
minket; a Királyhágó utca felől 
jött, neki balra kanyarodó sáv-
ban piros jelzést, nekünk zöldet 
mutatott a jelzőlámpa. Köztem 
és a fiam között hajtott át – pa-
naszkodott Paizs-Kis Csilla. 

Dámsa József tarthatatlannak érzi a Ganztelep felett kialakult helyzetet

A lámpát kell 
átprogramozni

ProGrAmAJánLóTúl nagy 
a forgalom
Amióta elkészült a 
gyáli ipari park, nagy 
az autós forgalom a 
keskeny Alacskai úton, 
ahol több szakaszon 
még gyalogjárda sincs. 
Gyalogjárda hiányá-
ban sokszor az autó-
útra kényszerülnek a 
gyalogosok. A szülők 
is aggódnak, hisz 
nagyon sok gyerek a 
Kandó téri iskolát is 
csak erre tudja megkö-
zelíteni. Történt már 
baleset is... 
A lakosok szeretnék, 
ha az Alacskai buszjá-
rat a Kerékvágás utcai 
elágazásig elmenne. 
A Királyhágó utcáról 
az Alacskai buszjá-
rat rákanyarodna 
az Alacskai útra a 
Kerékvágás utcáig. Itt 
lenne egy buszforduló 
és innen menne vissza 
a Királyhágó utcára. 
Ezen a szakaszon 
mintegy 100–150 
méter járda hiány-
zik. A Királyhágó–
Kerékvágás utcai sza-
kaszt vélelmezhetően 
ki kellene szélesíteni, 
ha buszok is járnak 
erre. 

Jelzőlámpát 
szeretnének
A reggeli órákban 
olyan erős az Üllői 
úton a forgalom, hogy 
csak hosszas várako-
zás után lehet átjutni 
a túloldalra a Dávid 
Ferenc utcánál… Sok 
szülő az óvodát is ezen 
a gyalogátkelőhelyen 
közelíti meg. Ezért 
aláírásgyűjtés is indult 
a gyalogátkelőhely 
lámpával való felszere-
léséért.

„A csúcsidőszakban 
nagyon indokolt len-
ne” – mondta Dámsa 
József önkormányzati 
képviselő. 

A Fővárosi Köz-
terület-fenntartó 
Zrt. (FKF) nem látja 
indokoltnak ebbe az 
útkereszteződésbe nyo-
mógombos jelzőlámpa 
felszerelését. Így egyet-
len megoldás nyújthat 
biztonságot a gyalog-
átkelőhelyen közleke-
dőknek, ha a legkri-
tikusabb időszakban 
polgárőr, rendőr segíti 
az úttesten az átjutást. 
Az utóbbi hónapok-
ban ritkábban voltak 
a helyszínen, pedig 
szükséges lenne.  

Két lakás 
épülhet
Az elmúlt években 
gombamód megszapo-
rodott a többlakásos 
társasházak építése 
kertvárosi részeken. 
A körzet teljesen 
elveszíti kertvárosi 
jellegét. Zöld környe-
zet helyett egyre több 
tűzfal és növekvő 
forgalom jellemzi 
az eddig csendes 
nyugodt környéket. 
Többen már ezért 
„menekültek” el in-
nen. – A lakók olyan 
jogszabályi módosítást 
és intézkedéseket 
vártak, amely szerint 
3-400 négyszög-
ölenként csupán két 
lakóingatlant lehessen 
építeni, és ellenőriz-
zék a 25 százalékos 
beépítettség mértékét 
– mondta a képviselő. 
– Eddig ezt lehetetlen 
volt elérni, hiába szü-
letett elsöprő számú 
aláírás. Azonban 2010 
végén elfogadta a 
testület, és január 31-
én lépett életbe az új 
rendelet, miszerint a 
Ganzkertvárosban egy 
telekre csak két lakást 
lehet építeni. 

Vízelvezetés, 
útfejlesztés
A Kappel Emília és 
Mayerffy Ferenc utcá-
ban 524 család életét 
keseríti meg az időn-
ként járhatatlan föld-
út – ami a gépkocsik 
futóműveit is erősen 
igénybe veszi –, 
ráadásul esőzésekkor 
elönti a víz a terem-
garázsokat. Hasonló 
problémák jelentkez-
nek esőzéskor a volt 
laktanya belterületén 
álló Halomi út 65–81. 
épület teremgarázsá-
ban is. Az év második 
felében állami forrás 
nyílik meg olyan 
földutak szilárd bur-
kolatúvá alakítására, 
amelyek közművesí-
tettek.

Jó hír, hogy a 
Kandó tér körül az 
idén megoldódtak a 
vízelvezetési gondok. 
A Halomegyházi utca 
iskola felőli szakasza 
is elkészült. A lakók 
visszajelzése szerint 
jól sikerült a mun-
ka, tavasszal nem 
keletkeztek hatalmas 
tócsák. Ezzel évti-
zedes gond oldódott 
meg.

www.bp18.hu

Kerületi híreK
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Évről évre komoly károkat okoz 
a kerületben a csapadék- és ta-
lajvíz. Az esős hónapokban 
felgyülemlő, elvezetetlen víz 
azonban nemcsak a kertvárosi 
részeken jelent problémát, ha-
nem az olyan újabb területeken 
is, mint az Alacskai úti lakóte-
lep. A képviselő-testület tavasz-
szal egy, a problémát vizsgáló 
munkacsoport felállítása mellett 
döntött. A végleges megoldás a 
főváros kezében van, de a mun-
kacsoport azon dolgozik, hogy a 
rendelkezésre álló eszközökkel 
enyhítse a gondokat. A szakcso-
port alapításakor az előterjesztő 
Lévai István Zoltán alpolgár-
mester jelezte, lakossági vélemé-
nyeket is meghallgatnak majd.

Tíz éve várják 
a megoldásT
– Az Alacskai úti lakótelep kü-
lönösen veszélyeztetett terület, 
hiszen az itt található agyagos 
felületek miatt nehezen szivárog 
el a víz. A környékbeliek több 
mint tíz éve keresik a probléma 
megoldását. Most felmerült az 
ötlet, hogy a Kapocs utcai iskola 
mögötti kiserdőben egy szik-
kasztótavat hozzunk létre, és ide 

vezessük a lakótelepről és kör-
nyékéről a felgyülemlett vizet. 
Ez olcsó megoldásnak tűnik, a 
vizet nem vezetjük el, tehát a 
száraz időszakban visszakerül a 
talajba. Ráadásul régi terv, hogy 
a kiserdőből parkerdőt csinál-
junk, amibe remekül illene egy 
kis tó. A munkacsoport elé fog-
juk terjeszteni a javaslatot, hogy 
megvizsgálja, kivitelezhető-e – 
mondta Csabafi Róbert, a kör-
zet fideszes képviselője.

A munkacsoport vezetője 
lehetségesnek tartja a lakossá-
gi ötlet vizsgálatát, de – mint 
mondta – a kivitelezéshez idő, 
és elsősorban pénz kell.

– Első feladatunknak tekin-
tettük, hogy feltérképezzük a 
kerületi gócpontokat. Az adato-
kat a lakosság elé tárjuk vélemé-
nyezésre, hogy teljesen pontos 
képet kapjunk. Eztán kerülhet 
sor arra, hogy a megfelelő mű-
szaki megoldásokat próbáljuk 
megtalálni. Nagy munkáról 
van szó. Ha ez év végére sike-
rül mindezzel végezni, akkor 
elkezdhetünk forrásokat keres-
ni a jövő évi költségvetésben 
a munkálatokra – magyarázta 
Péntek Tamás, a munkacsoport 
vezetője.

Tovább küzdenek 
a csapadékvíz ellen
A problémák felmérése után jöhet majd az elhárító munka

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

Az oldalt összeállította: Kerékgyártó György

Ezen a nyáron már me-
zőőrök vigyáznak a Halo-
mi-erdő és a Kapocs utcai 
kiserdő tisztaságára. A ke-
rületben összesen négy em-
ber járőrözik majd.

A szemetelés és a falopás a 
két leggyakoribb probléma, 
amely a Budapest területén 
található erdőket jellemzi. 
Gyakran kellett illegálisan 
lerakott hulladékkal talál-
koznia, vagy kivágott fák 
csonkjaira bukkannia a Ha-
lomi-erdőt és a Kapocs utcai 
kiserdőt járó szentimreieknek 
is. A további problémák meg-
előzése érdekében több más 
fővárosi városrésszel együtt a 
XVIII. kerület is csatlakozik 
a Rákosmenti Mezei Őrszol-
gálatot Fenntartó Társulás-
hoz, amelyről a szerződést 
júniusban aláírták, így pedig 
megkezdődhet a tényleges 
munka is. A kerületben ösz-
szesen 4 mezőőr dolgozik 

majd, felszerelésük kialakí-
tását az állam is támogatja. 
Munkájuk sokat jelenthet a 
kerületiek számára, hiszen 
a mezőőr hivatalosan az er-
dőkben nem intézkedhet, azt 
azonban saját illetékességi 
területén megakadályozhatja, 
hogy szemétszállítmány jus-
son az erdőbe, vagy fatolvajok 
pusztítsanak.

– Örülök, hogy a kezdemé-
nyezésem támogatásra talált. 
a környéken élők számára ez 
nagyon sokat jelent. A javas-
latomra került be a költség-
vetésbe a pénzügyi fedezet, 
és biztos vagyok benne, hogy 
hamar megtérülő befektetés-
ről van szó – mondta Csabafi 
Róbert, a körzet képviselője.

Csak az illegálisan lerakott 
szemét elszállítása 5-5 millió 
forintos kárt okozott a kerü-
letnek 2009-ben és 2010-ben. 
A mezőőri szolgálat költsége 
teljes évben, tehát 2012-től 
8-10 millió forint lesz.

Nagyobb esők után a pincékben is áll a víz

Óvják a két erdőt

12. választókörzet, Csabafi róbertA közlekedés biztonsága mellett a közterületek rendje a legfontosabb

A fővároson múlik, lesz-e 
a Kapocs iskolánál nyomó-
gombos közlekedési lám-
pa. Az imreiek azért kérik 
a fokozott védelmet, mert 
az egyre növekvő átmenő 
forgalom miatt egyre több 
a súlyos baleset az intéz-
mény közelében.

A polgármesterhez fordult már-
ciusban a Pestszentimrei Vá-
rosrészi Önkormányzat (PVÖ) 
azért, hogy járjon közbe a fővá-
rosnál egy nyomógombos köz-
lekedési lámpa felállítása érde-
kében.

Az átmenő forgalom és az 
autósok figyelmetlensége, sőt 
szabálytalankodása régóta sú-
lyos probléma a kerületben, 
egy-egy kirívó esetről lapunk is 
beszámolt már. A zebrák vagy 
a közlekedési lámpák, esetleg 
a sebességkontroll táblák hiá-
nya több ponton okoz bajt, de 
Pestszentimrét különösen sújtja. 

Már egy 2009. februári képvise-
lő-testületi ülésen szó volt arról, 
hogy az időseknek itt olykor 15–
20 percet is várakozniuk kell az 

átkeléssel, mert a siető autósok 
a kopott zebrákon egyszerűen 
nem engedik át őket. Még 2008. 
decemberben kezdeményezte 
az önkormányzat a gyalogátke-
lők kijavítását: akkor kerületi 
finanszírozásban a közterület-
fenntartó vállalat a 117 lőrinci 
és imrei zebrából 58-at átfestett. 
A probléma azonban nem oldó-
dott meg, a Nemes utcán példá-
ul a mai napig lehetetlen bizton-
ságosan átkelni.

A másik rendkívül problé-
más hely a Kapocs iskolánál a 
Kisfaludy utcai átkelő. Csabafi 
Róbert, a körzet képviselője 
interpellált az ügyben. A PVÖ 
idén március 28-án újra tárgyal-
ta a kérdést, és a testület úgy 
döntött, az új polgármestert, 
mint fővárosi képviselőt kéri 
meg, hogy járjon közben az ügy 
érdekében, és sikerüljön végre 
pontot tenni egy csaknem más-
fél évtizedes szomorú történet 
végére.

Egyéni gyökerek
Uniós támogatásból valósult meg a „Kö-
rülöttünk forog a világ – Összefogással 
múltunk értékeinek megismertetéséért” el-
nevezésű múzeumpedagógiai foglalkozás-
sorozat a kerületben.

Lezárult a XVIII. kerületi Pedagógiai Intézet és 
Helytörténeti Gyűjtemény (PIHGY) által szerve-
zett, öt kerületi iskolával együttműködve meg-
valósított „Körülöttünk forog a világ – Össze-
fogással múltunk értékeinek megismertetéséért” 
elnevezésű múzeumpedagógiai programsorozat. 
Mindezt a TÁMOP 3.2.8/10/B/KMR Múzeu-
mok Mindenkinek program – Múzeumok ok-
tatási-képzési szerepének erősítése pályázaton 
nyert támogatásból finanszírozták. A mintegy 
100 foglalkozáson közel 1000 diák ismerkedhe-

tett meg a helytörténettel.A program záró ren-
dezvénye június 9-én volt a múzeumpedagógiai 
foglalkoztató teremben. Lévai István Zoltán al-
polgármester köszöntőjét követően a szervezők 
felelevenítették a foglalkozásokon készült képek 
segítségével a legkedvesebb pillanatokat, átadták 
a diákcsoportok által készített kiállítási tablók 
mintáit. A „Körülöttünk forog a világ” program 
célja elsősorban az, hogy felhívja a gyerekek fi-
gyelmét kulturális örökségünk anyagi és szelle-
mi megóvására. A kulturális identitás erősítése 
mellett fontos szempont volt a környezettudatos 
szemléletre és egészséges életmódra nevelés, a 
kreativitás fejlesztése. 

A múzeumi órákon részt vevő 
diákok által tervezett tablókat 
először június 24-én a Karinthy 
Frigyes Gimnázium aulájában 
tekinthettük meg.



Művész házaspár 
a XX. században
A művész házaspárok élete mindig különle-
ges érdeklődést vonz. A bulvármédia legolva-
sottabb, legnézettebb hírei közé tartoznak a 
művészek megismerkedéséről, házasságáról, 
esetleg válásáról szóló tudósítások. 

Ez a fajta érdeklődés nem új keletű, a művész há-
zaspárokra már a romantika korában is nagyobb 
figyelem esett. 

Mai szemmel is igazán izgalmas életet élt a 
Bertha István és Szirmay-Kalos Margit alkotta 
házaspár is a XX. század közepén. Bertha kar-
nagyként dolgozott a főváros sikeres színházai-
ban, Szirmay-Kalos Margit íróként, újságíróként 
és rádiós személyiségként volt ismert. A karnagy 

a rádióban ismerte meg az írónőt, aki nem sokkal 
később negyedik felesége lett. Közös életüket Pes-
ten majd Zürichben, forrongó művészvilágban 
élték, a kor nagy zeneszerzői, színészei és színész-
női, írói, színházcsinálói a baráti körükbe tartoz-
tak. A Rózsa Művelődési Házban június 30. és 
augusztus 31. között látható Egy művész házaspár 
a XX. századi Magyarországon című kiállítás az 
igen gazdag tartalmazó hagyaték bemutatatásával 
enged bepillantást ebbe a különleges világba.

JEGyirodA A rózsábAn
Aki helyben szeretne jegyeket vásá-
rolni a legnagyobb koncertekre, kultu-
rális rendezvényekre, immár könnye-
dén megteheti! A rózsa Művelődési 
Házban a közelmúltban jegyiroda 
nyílt, ahol minden jelentősebb ese-
ményre megválthatók a jegyek. 



Vigyázzunk a gyerekekre!

�már feltérképezte a kerület legproblémásabb 
pontjait a csapadékvíz elhárításával foglalkozó 
munkacsoport. a jövő évben akár meg is kez-

dődhet a munka a terepen.

A kerület csatornázása fővárosi feladat. A Fővá-
rosi Közgyűlés döntése értelmében az EU Kohézi-
ós Alap támogatásával és állami társfinanszírozási 
háttér igénybe vételével kívánják a csatornahá-
lózatot kiépíteni. A tervek szerint 2012-ben lehet in-
dítani a csatornaberuházást. A Kisfaludy-Kapocs-
Határ és szálfa utca által határolt terület a 2. 
ütemtervben szerepel, amely 2013-ban valósulhat 
meg. A benjámin utcától Gyál felé eső rész a 4. 
ütemtervben számíthat a fejlesztésre, amely 2015 
körül várható. 



Megvédik 
a kertvárost
Csabafi róbert egyik fontos 
feladatának tekintette, hogy 
az új önkormányzatnál elérje, 
vessenek gátat a kertvárosi 
részeket kedvezőtlenül átala-
kító túlzott beépítettségnek. 

Juhász Kálmán főépítész arról tá-
jékoztatott, hogy a meglévő épü-
letekhez már senki nem nyúlhat 
hozzá, és a kiadott építési enge-
délyeket sem lehet visszavonni, 
de hogy további hasonló esetek 
ne történjenek, az önkormány-
zat a városrészt területi érték-
védelemmel látta el. Minden új 
beadott tervről értékvédelmi ta-
nulmányt kell készteni, amelyet 
a tervtanács bírál el.

Hamarosan elkezdődik a fő-
városi keretszabályzat módosí-
tása, azt követően alakulhat át a 
kerületi szabályozás. Nagyjából 
3 év múlva jöhet létre egy átfo-
gó új szabályozás, amely tiszta 
helyzetet teremt.

Elindultak a kaszások
Nem kell tovább aggódniuk az Alacskai lakótelepen élőknek. 
A tavasz közepén még többen panaszkodtak arra, hogy a szoká-
sos tavaszi közterületi munkákkal elmaradtat a Városüzemletető 
Nonporfit Kft munkatársai.

– A kaszálást elvégeztük, és már javában folyik az árkok meg-
tisztítása is – nyugtatta meg a környéken lakókat Péntek Tamás, 
a Városüzemeltető ügyvezető igazgatója. – A közeljövőben pedig 
megbízást adunk egy cégnek, amely a vízelvezetéssel kapcsolatos 
problémákat megoldja. Így az Alacskán élőknek nem kell tovább 
aggódniuk.

A probléma azóta majdnem teljesen megoldódott.  

Keresse otthona közelében 
körzeti megbízottját! 
7-es körzet: VII. Hunyadi János u. – Kettős-Körös u. - Flór Fe-
renc u. – Királyhágó u. – Nemes u. – Nagykőrösi út – Gesztenye 
u. – XXIII. Ker. határa – Ózon u. – XXIII. ker. határa – Ültetvény 
u. – Buzakéve u. – Somberek sor – Szélső u. – Hunyadi János u. 
Tóth Bálint törzsőrmester és Kurucz Tamás főtörzsőrmester. Tele-
fon: 06-20-852-2607. drótposta: 7kmb.18rk@budapest.police.hu.
8-as körzet: VIII. Nemes u. – Alacskai út – Budapest határa 
– Nagykőrösi út – Nemes u. Vágó Zoltán zászlós és Éles János 
törzszászlós. Telefon: 06-20-852-2608, drótposta: 8kmb.18rk@
budapest.police.hu

Csabafi Róbert

KErülEti HírEK
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Az oldalt összeállította: Kerékgyártó György

� Zavarják a pest
szentimreieket 
a településköz

pontban felépített 
magas házak, amelyek 
megbontják a kertváros 
hagyományos arculatát. 
A főépítész szerint arra 
már nincs mód, hogy 
az érvényes építési 
engedéllyel felhúzott 
házakat eltüntessék, 
de az új szabályozás
sal meg tudják előzni 
a hasonlókat.

– Azért vállaljuk a külvárosra 
jellemző kényelmetlenségeket, 
a belvároshoz képest elmara-
dott infrastruktúrát, a falusias 
környezetet, mert a jó levegő, 
a kertek zöldövezete, nyugal-
ma kárpótol minket ezekért. 
Mi annak idején nem mentünk 
az államhoz lakást kérni, ha-
nem felépítettük magunknak. 
És most nem akarjuk eltűrni, 
hogy akárki kívülről vagy felül-
ről lerombolja ezt a családbarát 
környezetet, amit mi alakítot-
tunk ki – mondta határozottan 
Pándy Tamás, a városrész sorsá-
ért felelősséget vállaló dr. Széky 
Endre Pestszentimre Történeti 
Társaság elnöke.

PAtinás 
kertváros
A társaság tagjai azt az állás-
pontot képviselik, amelyet a 
tősgyökeres szentimreiek: ne-
hezményezik, hogy a patinás 
kertváros központjában az el-
múlt években olyan többszin-
tes épületekre adott ki az ön-
kormányzat építési engedélyt, 
amelyek megbontják a telepü-
lésképet.

– Több mint tíz évvel ezelőtt 
a Széky-társaság felajánlotta, 
hogy a Kisfaludy utca sarkán, 
a lebontott óvoda, korábban is-
kola helyén millenniumi emlék-
parkot létesít erdei játszótérrel, 
és úttestszélesítést valósít meg. 

Az anyagi fedezetet és a kivi-
telezést is vállaltuk volna, de 
az akkori önkormányzat ezt az 
elképzelést lesöpörte. Helyette 
épült egy oda nem való emele-
tes épület, majd több hasonló a 
környéken – emlékezett vissza 
Pándy Tamás.

A Kisfaludy utca sarkán két 
ilyen épületet húztak fel, majd 
még két hasonlót a Deák Ferenc 
utca felé. Ám egyik sem váltott 
ki akkora felzúdulást, mint a 
Póth Irén utcai ház, amely – 
dombra épülve – utcaképileg 
hangsúlytalanná tette a temp-
lomokat. Problémásnak találták 
a városrészi önkormányzattal 

egyetemben az egészségházat 
is, és aggodalommal tekintenek 
a mellé tervezett OTP-házra, 
amely a tervek szerint jellegé-
ben teljesen elüt majd a kör-
nyezetétől, ugyanis a kiírt pá-
lyázati anyag látványtervében 
azonos külső megjelenésű és 
tömegű épületet fogadott el – 
annak idején – többek között a 
Pestszentimrei Városrészi Ön-
kormányzat is.

– Az OTP-ház egészségház 
felőli kiképzése ugyanolyan 
karéjos lesz, mint a szomszéd 
épület. Inkább azzal van a 
probléma, hogy a karéj mögött 
megjelenő épülettömeg sokkal 

nagyobb, mint azt a pályázat 
elbírálói annak idején feltéte-
lezték – tájékoztatott Juhász 
Kálmán kerületi főépítész.

Mint elmondta, az önkor-
mányzat abban az esetben lép-
het, ha az OTP az építési enge-
dély lejártáig nem kezdi meg az 
építkezést. Akkor lehetőség van 
a terület visszavásárlására vagy 
a feltételek módosítására.

ÉrtÉkvÉdelmi 
tAnulmány
Juhász Kálmán arról is tájékoz-
tatott, hogy a meglévő épüle-
tekhez már senki nem nyúlhat 
hozzá, és a kiadott építési enge-
délyeket sem lehet visszavonni, 
de hogy további hasonló esetek 
ne történjenek, az önkormány-
zat a városrészt területi érték-
védelemmel látta el. Minden 
új beadott tervről értékvédelmi 
tanulmányt kell készteni, ame-
lyet a tervtanács bírál el.

– Hamarosan elkezdődik a 
fővárosi keretszabályzat módo-
sítása, azt követően alakulhat át 
a kerületi szabályozás. Nagyjá-
ból három év múlva jöhet létre 
egy átfogó új szabályozás, amely 
tiszta helyzetet teremt. Drámai 
változásokra nem lehet szá-
mítani, de sok problémás eset 
elkerülhető lesz majd – mond-
ta a főépítész hozzátéve: – Az 
építészeti-műszaki tervtanács 
az átmeneti időben fokozott 
figyelmet fordít a Nemes utcai 
városkép alakítására.

Nem épülhet 
több magas ház
Őrzik a hagyományos településképet a szentimreiek 

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

Éjszakai ügyeletért cseré-
be adott működési enge-
délyt egy újabb patikának 
Pestszentimre központjá-
ban az előző önkormány-
zat. A gyógyszertár soha 
nem ügyelt éjszaka, sőt már 
szombaton is zárva tart.

Burleszkbe illő helyzet alakult 
ki Pestszentimre központjában: 
a szakrendelő körül a gyógy-
szertárak egymást érik. A szak-
rendelő építése előtt 2007-ben 
az akkori városvezetés lakos-
sági fórumot hívott össze, ame-
lyen már jelezték, hogy az új 

épületben egy gyógyszertárnak 
is helyet adnak. Ez semmiképp 
nem volt indokolt, hiszen a le-
endő rendelő közvetlen közelé-
ben már akkor működött egy 
külföldi tulajdonú és egy csalá-
di gyógyszertár.

– Aggályunkra az önkor-
mányzat úgy érvelt, valakinek 
el kell látnia az éjszakai ügyele-
tet is. Ezt mi nem vállalhattuk, 
hiszen az ügyeletnek komoly 
anyagi, tárgyi igénye van. Ezért 
kapott engedélyt egy új szolgál-
tató. A gyógyszertár az egész-
ségház épületében nyílt meg, 
130 négyzetméteren – magya-

rázta dr. Hámori Iván, a családi 
patika vezetője.

Az egészségházba tehát bel-
gyógyászat, szemészet vagy fü-
lészet helyett egy újabb gyógy-
szertár került. Csakhogy 2009. 
júniusi nyitása óta egyetlen perc 
éjszakai ügyeletet sem tartott, 
sőt 2011 májusától megszüntet-
te a szombati nyitva tartását is.

– Azért tudtunk talpon ma-
radni már 15 éve, mert a helyiek 
ragaszkodnak ahhoz a stílusú 
szolgáltatáshoz, amit mi képvi-
selünk. Megálltuk a helyünket. 
Véleményünk szerint, ha szom-
baton elég két gyógyszertár a 
környék ellátásához, akkor elég 
hétköznapokon is. Reméljük, 
hogy a jelenlegi önkormányzat 
ezt mérlegelni fogja – fogalma-
zott Hámori Iván.

– Ezt a problémát a kezde-
tek óta érzékelem. Mivel a mai 
napig, nem oldódott meg, hogy 

egy 23 ezres településen legyen 
éjszakai gyógyszertári ügyelet, 
a polgármester úrhoz fordulok: 
hogyan lehetséges, hogy egy 
gyógyszertár a mai napig nem 

teljesítette szerződésben foglalt 
kötelezettségeit – mondta Bauer 
Ferenc képviselő. 

– Felmerül a kérdés, minek 
ennyi gyógyszertár, ha kettő is 

biztosítja a szükséges ellátást, 
és nem volna-e helyesebb, ha 
ugyanezen a területen a gyer-
mekorvosi ellátás kapna méltó 
helyet?

A Nemes utca legfontosabb 
épületei – köztük két temp-
lom, a közösségi ház – újul 
meg, és a közlekedésben is 
fejlődés várható, ha kedve-
ző értékelést kap az önkor-
mányzat uniós pályázata. Az 
ütemterv szerint a munká-
latok nyár végén, ősz elején 
kezdődhetnek.

Egyes projektelemeket módo-
sítva nyújtotta be pályázatát ta-
vasszal az önkormányzat. Ked-
vező elbírálás esetén így nyerhet 
uniós támogatást Pestszentimre 
központi területének fejlesz-
tésére. A tét komoly, mintegy 
800 millió forintos beruházás-
ról van szó, amelynek nagy ré-
szét az Európai Unió állja, és 
amelynek során korszerűsödhet 
a baptista és a római katolikus 
templom, kívül-belül megújul 
a Pestszentimrei Közösségi Ház 
(PIK), kijavítják a járdákat, és új 
világítótesteket helyeznek ki.

döntÉsre 
várnAk

– A pályázat elbírálása zaj-
lik, reméljük, hogy július elejére 
döntés születik, amelyet szerző-
déskötés követhet – mondta el 
Szép Károly, a pályázati mun-
kacsoport tagja. Ha a pályázat 
nyer, és a fejlesztés megvalósul, 
az egyik nagy nyertes kétségkí-
vül a PIK, amelynek átalakításá-
ra 380 millió forintot különíte-
nek el a projektben.

– A pestszentimreiek hal-
lottak a tervről, és ma már na-
ponta kérdik, mikor kezdődik 
el a munka. Szeretnék kiállítást 

rendezni az előtérben a projekt 
elemeiről és az építészeti lát-
ványtervekből. Remélem, ha 
kedvezően bírálják el a pályá-
zatot, engedélyt kapok rá – tá-
jékoztatott Ódor Katalin, az in-
tézmény vezetője.

Bővül A Pik
A közösségi házat két ütemben 
alakítják át, a régi épületet rá- 
és hozzáépítésekkel egészítik ki, 
amivel nemcsak impozánsabb, 
de többfunkciós, a mostaninál 
sokkal jobban használható terek 
jönnek létre.

– Már a tervekre is büszkék 
lehetünk. A homlokzatért már 
most nívódíjat kapott az épí-
tész kamarától a tervező cég. 
Ráadásul az önkormányzat és a 
tervező cég a Nemzeti Kulturá-
lis Alapnál egy üveg műalkotás 
létrehozására is pályázott, ami 
majd az újonnan építendő vilá-
gítófolyosó üvegterében jelenik 
meg – avatott be Ódor Katalin.

A felújítással 700 négy-
zetméter terület újul meg, és 
ugyanennyit építenek újonnan. 
Az intézményvezető büszke 
arra, hogy egy későbbi időben 
továbbfejlesztésként létrejö-
het egy 50–60 négyzetméteres, 
modern, a kerületben páratlan 
kiállítóterem is. 

– A felújítási munkálatok 
alatt végig nyitva tartunk, ezt 
lehetővé teszi az ütemezés. Lo-
gisztikailag nem lesz egyszerű 
megoldani, hogy a berendezése-
ink, a felszerelésünk mindig el-
érhető legyen, de bízom benne, 
hogy ez a csapat ezt is ügyesen 
meg tudja oldani – jelentette ki 
az intézményvezető.

Meglévő épületekhez már senki nem nyúlhat hozzá

Megkezdődik 
Pestszentimre 
megújulása

A régiekben 
bíznak a lakók

A csatornázás és csapadékvíz-elvezetés megoldásán dolgozik a kerületi vezetés

Egy sikeres év sikeres évzáró 
gáláját tartotta június 9-én a 
Kassa Fit-Dance. A bemuta-
tón ízelítőt kaphattunk abból a 
sokszínű repertoárból, amelyet 
a tánccsoport képes előadni. 
A Kassa Utcai Általános Iskola 

táncstúdiója nemcsak a tan-
évet, hanem a versenyidényt is 
lezárta a fergeteges hangulatú 
rendezvénnyel. A színvona-
las és látványos show-műsor 
méltó volt az elmúlt versenyév 
kiemelkedő sikereihez. – Az is-

kolánkban működő táncstúdió 
egybeforrt kolléganőnk, Sütőné 
Vida Andrea nevével – mutat-
ta be röviden a tánccsoportot 
Horváth Gábor, a Kassa Iskola 
igazgatója. 
– Hosszú évek óta adunk ott-

hont a táncosoknak, ám nem-
csak iskolánk tanulói alkotják 
a csapatot. A tánccal nálunk 
megismerkedő fiatalok nagy 
többsége örökre elkötelezett 
marad a rendszeres testmozgás 
iránt, sokuk pedig táncművé-

szeti pályán építenek saját kar-
riert. A Sütőné Vida Andrea ál-
tal felkészített Kassa Fit-Dance 
tánccsoport egyik csapatgya-
korlatával május végén világ-
bajnoki címet szerzett Olaszor-
szágban.

VILÁGBAJNOKOK 
TÁNCGÁLÁJA

Sport
hírek
Siker 
a diákolimpián
A budapesti után az országos 
diákolimpia döntőjében is 
remekeltek az Etalon Sport 
Általános Iskola labdarúgói. 
A Varga István által felkészített 
3–4. osztályos csapat bajnoki 
címet szerzett, miután a döntő-
ben legyőzte Salgótarjánt.

Ismét itt járt 
a karatemester
Immáron 4. alkalommal járt ke-
rületünkben a Shidokan-karate 
alapítómestere, Kancho Yoshiji 
Soeno. A híres mester találko-
zott a Bushido SE sportolóival, 
edzőivel, és két helyi iskolában 
bemutató edzéseket is tartott.

Kerületi híreK
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Strandröplabdapályát adtak 
át hétfőn a Bókay Kertben, 
s ezzel tizenkettőre emelke-
dett azon a sportágak szá-
ma, amelyet kipróbálhatnak 
a gyerekek ezen a sporto-
lásra csábító területen.
 
Méltán várta büszkeséggel a 
pályaavatóra érkező vendégeket 
Kovács Kriszta, a Bókay Kert te-
lepvezetője.

– Ha lenne világcsúcs eb-
ben a műfajban, akkor azt most 
megdöntöttük volna – mondta a 
sportos hölgy. – A pálya kialakí-
tása tíz nappal ezelőtt kezdődött 
meg, s mára minden készen áll, 
sőt már birtokba is vette néhány 
gyerek.

A röpivel legjobban „beol-
tott” vakációzók valóban nem 

várták meg a képletes szalagát-
vágást, s már az alpolgármester, 
Lévai István Zoltán megérkezé-
se előtt püfölték a labdát, hárí-
tották az ütéseket a puha, friss, 
aranysárga homokban.

Kovács Krisztina meglepő 
adatot árul el. Elmondja, hogy 
180 tonna, közel húsz pótkocsis 
teherautónyi homok érkezett 
Ócsáról, hogy a nyitás napjára 
minden készen álljon.

– Két hetünk sem volt, tar-
tottunk is egy kicsit attól, hogy 
készen leszünk-e. De minden 
megoldódott, s azt hiszem, a 
Bókay Kert összes sportosa 
büszke lehet. Ezzel a pályával a 
kipróbálható sportágak száma 
éppen tucatnyi lett. 

Elárulja hölgy azt is, hogy a 
pálya mérete 16x8-as – ekkorán 
játszanak a strandröpisek – ám 
egy kicsit ,,csaltak.” Nagyobb 
területet hagytak az alap- és az 
oldalvonalak mellett, mert ké-

szülnek valamire. Már most ka-
cérkodnak a gondolattal, hogy 
jövőre egy strandkézilabda-pá-
lyával is meglepik az érkezőket.

Lévai István Zoltán kerületi 
alpolgármester a köszöntőjében 
azt hangsúlyozta, hogy a va-
káció heteit, hónapjait sem árt 
hasznosan eltölteni, s a most át-
adott pálya is ezt a célt szolgálja. 
A gyerekek kellemes időtöltését.

– Az összköltsége ép-
pen csak elérte a 300 
ezer forintot, ami, tud-
va, hogy a sportkiadá-
sok sem csökkennek, 
csodaszámba megy 
– mondta az alpolgár-
mester.
A 30 centi vastag, puha 
homokréteg tökéle-
tes biztonságot nyújt, 
megsérülni szinte 
lehetetlen.



Csoda a Bókay Kertben tíz nap alatt

14. választókerület, lévai istván zoltánA csatornázás és csapadékvíz-elvezetés megoldásán dolgozik a kerületi vezetés

� Évekkel ezelőtt 
a fővárosi önkor-
mányzat átvállalta 

a budapesti csatorna-
fejlesztést, ám azóta a 
terveknél tovább nem 
jutott a beruházás. 
A főváros legkevésbé 
csatornázott része 
éppen a XVIII. kerület. 
Lévai István Zoltán, 
aki nemcsak a körzet 
képviselője, de egyút-
tal alpolgármester is, 
a következő időszak 
legnagyobb feladatá-
nak a csatornázást és 
a talajvíz-, csapadék-
víz-elvezetést tartja.

– Úgy gondolom, a körzet-
ben élők már a korábbi évek-
ben is érezték, hogy szívemen 
viselem sorsukat, a problémák 
zömét saját bőrömön is érzem, 
hiszen itt nőttem fel, itt jártam 
iskolába, a körzet minden ut-
cáját töviről hegyére ismerem – 
szögezte le Lévai István Zoltán. 
– Alpolgármesterként a kerület 
egészét szívügyemnek tartom, 
s hogy hol lesznek a legjelen-
tősebb fejlesztések a következő 
években, az szerencsére nem ki-
zárólag rajtam múlik. A csator-
názás fővárosi feladat, s ha végre 
elkezdődik a kivitelezés, akkor 
az én körzetem is érezni fogja a 
kedvező változásokat, mert sok 
még a csatornázatlan utca.

A remélt fejlesztések azon-
ban nem csak a kerületen múl-
nak, a főváros eredményessége 
mellett jelentősen befolyásolja a 
megvalósítást, hogy milyen pá-
lyázatokon szerepel sikeresen a 
kerület.

– A csatornázás esetében 
csak annyit tehetünk, hogy 
azért lobbizunk, a főváros minél 
hamarabb kezdje meg a beruhá-
zást. De ehhez uniós forrásokra 
is szükség van, azaz nagyobb 

összefüggésekben kell nézni. 
A másik hasonlóan jelentős 
probléma a csapadékvíz-elve-
zetés, amely véglegesen ugyan-
csak fővárosi segítséggel old-
ható meg, de ebben az ügyben 
nagyon sokat tehetünk, hogy 
addig is javuljon a helyzet.

Az új kerületi önkormányzat 
ennek érdekében alakította meg 

azt a munkacsoportot, amely-
nek a feladata, hogy feltérké-
pezze, a végleges megoldásig 
hol, milyen módszerrel lehet 
javítani a csapadék- és talajvíz-
elvezetésen.

– Vízelvezető árkokkal, elte-
reléssel, szikkasztók építésével 
nagyon sokat tehetünk a hely-
zet javításáért. Persze a végleges 
megoldás a csatornázással pár-
huzamosan valósítható meg – 
folytatta Lévai István Zoltán. 
– A kerületi források mellett 
pályázati pénzekre is szük-
ség van a fejlesztésekhez, mert 
nem olyan kerületet vettünk át, 
amelynek rengeteg forrása van, 
hanem olyat, amelyik veszélye-
sen nagy adósságállománnyal 
küzd. Csak úgy valósíthatunk 
meg fejlesztéseket, hogy köz-
ben nem növeljük az adósságot. 
Ha nem így tennénk, könnyen 
csődbe sodorhatnánk a kerüle-
tet, s akkor biztos, hogy hosz-
szabb időre minden fejlesztés 
leállna.

JárdA éS 
KeréKpárút épül
tervek szerint kezdődik 
az a kerékpárút- és jár-
dafejlesztés, amelynek 
köszönhetően könnyeb-
ben elérhetővé válik 
a pestszentimreiek 
számára a soroksári 
Auchan bevásárlóköz-
pont. 



Fokozatosan 
lehet fejleszteni
Nem szabad a fővárosra várni, a kerület is sokat tehet 

www.bp18.hu n varoskep@bp18.hu

Az oldalt összeállította: Sütő-Nagy Zsolt

Lévai István Zoltán arról egyeztet, hogy mit lehetne tenni a csapadékvíz ellen

FeJlődhet A vároSréSzKözpont
A Pestszentimrei Varosrészi Önkormányzat kezdeményezésének köszönhetően 
látványos fejlesztések formájában megkezdődik a tavaly elfogadott Jövőkép Prog-
ram végrehajtása. A kerületi önkormányzat sikeresen pályázott a városrészközpont 
megújítására, s hamarosan aláírják a támogatási szerződést. A fejlesztés során új 
szolgáltatóház épül, a PIK felújításával, bővítésével valódi Imre-ház jön létre, megújul 
az imrei római katolikus templom és a baptista imaház, megszépül a Hősök tere, 
új ügyfélszolgálati és okmányiroda lesz egy helyen, több parkoló lesz, korszerűsítik 
a közvilágítást, megújul a Nemes utca. A szükséges önrészt, 180 millió forintot az 
önkormányzat biztosítja, melyhez társul a megközelítőleg 530 millió forint összegű 
támogatás. 

Hírek
Felújítják  
a Lajos utcát
Június közepén kezdődött, 
és várhatóan a hónap végén 
már be is fejeződik a Lajos 
utca felújítása. A rendkívül 
rossz állapotú útburkolatot, 
amely sokaknak okozott 
bosszúságot, 5 millió 
forintból hozza rendbe az 
önkormányzat. 

Zsákutca
Az Ültetvény utcát, amelyet 
sok teherautó kerülőútként 
használ, a lakók kérésére 
még az idén zsákutcává 
alakítják, s így a kertvárosi 
lakók visszakapják a nyu-
galmat.

Több hely lesz
A képviselő-testület döntése 
nyomán a Táncsics iskola 
Szélső utcai épületében vár-
hatóan 2012. január 1-jétől 
óvodai csoportot hoznak 
létre, amely az Eke utcai 
Napsugár óvoda tagintéz-
ménye lesz. Ezzel a környék 
ellátási gondjait csökkenti az 
önkormányzat.

Körzeti 
megbízottak
A Hunyadi János u.–Kettős-
Körös u.–Flór Ferenc u.–
Királyhágó u.–Nemes 
u.–Nagykőrösi út–Gesztenye 
u.–XXIII. ker. határa–Ózon 
u.–XXIII. ker. határa–
Ültetvény u.–Búzakéve 
u.–Somberek sor–Szélső 
u.–Hunyadi János utca által 
határolt terület a 7-es köz-
biztonsági körzet, amelyen 
Kurucz Tamás főtörzsőrmes-
ter és Tóth Bálint törzsőr-
mester a körzeti megbízott. 
Őket a 06-20-852-2607-es 
telefonszámon vagy emailben 
(7kmb.18rk@budapest.
police.hu) tudja a lakosság 
elérni.www.bp18.hu

Rendeződhet a 
lakótelep helyzete 
több mint három évtizede, 
1979-ben hozta létre a hon-
védség a Szövet utcai lakó-
telepet, amelynek azóta is 
rendezetlen a helyzete. Az 
áldatlan állapotok hamaro-
san megszűnhetnek.

– A legnagyobb baj, hogy 30 éve 
nem történt semmi a lakótelep 
érdekében. A telek rendezetlen, 
a terület még mindig külterü-
letnek számít, a fűtés és meleg-
víz-ellátás tisztázatlansága miatt 
nem is lehetett megvásárolni a 
lakásokat – mondta Bubán Lász-
ló, aki évek óta a lakók képvise-

lőjeként igyekszik előmozdítani 
a helyzet megoldását.
Hosszú küzdelem után úgy tű-
nik, rendeződhet a Szövet utcá-
ban élők problémája.
– Lévai István Zoltán évek óta 
segítségünkre van, s most végre 
eljutottunk oda, hogy a Honvé-
delmi Minisztériumban is meg-
történtek a szükséges változások 
– folytatta Bubán László. – A HM 
ingatlankezelő szervezeténél a 
korábbi vezető ugyanis nem ab-
ban volt érdekelt, hogy megol-
dódjon a helyzet. Január óta új 
vezető van, s az alpolgármester 
úr közbenjárásának köszönhe-
tően felgyorsultak a tárgyalások. 
Jelenleg zajlik a fűtés- és meleg-
víz-ellátás ügyének előkészítése, 
továbbá a telekrendezés. 

Megújul  
a vasúti megálló
A kerületi polgármesteri hiva-
tal márciusban kezdeményezte 
a MÁV Zrt.-nél a Szemeretelep, 
Pestszentimre-felső meg-
állóhelyeken valamint a 
Pestszentimre állomáson a fel-
újításokat. Az átfogó fejlesztési 
terv megvalósulásával nagyban 
nőne a helyi vasúti szolgáltatás 
színvonala. 

A megvalósítás költségeit a 
MÁV Zrt. és az önkormányzat 
közösen vállalja. Pestszentimre-
felső megállóhelyen, a kisállo-
máson kijavítják a felvételi épü-
let tetejét, a belsejében az utasok 
illemhelyét felújítják, a forgalmi 

iroda és kapcsolódó helyiségek 
tisztasági festését is elvégzik. 
A tervekben szerepel a haszná-
laton kívüli épület elbontása, és 
akárcsak a Pestszentimre állo-
más esetében, itt is biciklitárolót 
valamint autósparkolót alakíta-
nak ki, továbbá szélesítik a jár-
dát a váróterem előtt.

Ennél a megállóhelynél ko-
moly probléma, hogy vonatok 
elhaladásakor feltorlódik az 
autósforgalom. Mindezt a fény-
sorompót kezelő biztosítóbe-
rendezés felülvizsgálatával or-
vosolnák. A Kispest felől érkező 
vonatok megállása után azonnal 
megszűnne a tilos jelzés, ezzel 
elősegítenék a Nagykőrösi úton 
feltorlódott járművek gyorsabb 
áthaladását.

Gyarapodik az 
imrei sportkör
Pestszentimre közösségi életében 
meghatározó szerepet játszik a 
PSK, amely az elmúlt esztendő-
ben kiemelkedő eredményeket 
ért el. A sportolást szívügyének 
tekintő alpolgármester, Lévai 
István Zoltán örömmel számolt 
be arról, hogy a kerület nehéz 
anyagi helyzete ellenére több 
pénz jut az egyesületnek.

– Az idei költségvetésben 
javaslatomra 500 ezer forinttal 
megnöveltük a PSK támogatását, 
annak érdekében, hogy a sport-
kör színvonalas szolgáltatásokat 
tudjon nyújtani – mondta Lévai 
István Zoltán. – A néhány éve 

megújult pálya nyitva áll min-
denki előtt.

A támogatás növelésére azért 
is szükség van, mert egyre több 
fiatal sportol az egyesületben.

– Örömünkre sikeres volt a 
toborzás, és sok gyerek jelent-
kezett focizni, így szeptembertől 
újra lesz serdülő focicsapatunk 
– magyarázta az alpolgármes-
ter. – Ez azért is fontos, mert a 
Budapest-bajnokságban szerep-
lő labdarúgócsapat csak akkor 
lehet sikeres hosszú távon, ha 
saját nevelésű fiatalokra is épít-
het. Ezért különösen fontosnak 
tartjuk az utánpótlás-nevelést. 
No, és az sem mellékes, hogy az 
eredményektől függetlenül mi-
nél több fiatal sportoljon rend-
szeresen.

Kerületi híreK
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18 A szocialisták úgy érzik, tavaly ősz óta minden rosszra fordultKözélet

� Az elmúlt 
nyolc hónap 
működése 

bebizonyította annak 
a közhelynek az 
igazságát, hogy 
felelőtlen ellenzékből 
felelőtlen kormány 
lesz. Nincs ez más-
ként a XVIII. kerület-
ben sem.

Az elmúlt időszak tapasztalatait 
figyelembe véve sajnos meg kell 
állapítanunk, hogy a budapesti 
kerületek közül az egyik legna-
gyobb vesztes a XVIII. kerület 
lett. Amíg tavaly kerületünk 
még az ország egyik legnagyobb 
iparűzésiadó-bevétellel rendel-
kező, legsikeresebben pályázó és 
leggyorsabban fejlődő települése 
volt, mára az elmúlt időszakban 
elfogadott törvénymódosítá-
sok eredményeként, valamint a 
lobbierő hiányának köszönhető-
en a leszakadó kerületek között 
tartanak számon minket. Így az 
idei évben a kerületünknek nem 
sikerült semmilyen komolyabb 
fővárosi fejlesztést kilobbiznia, 
és a jelek szerint az állami pén-
zekért folytatott versenyben 
is vesztésre állunk. Talán még 
sokan emlékszünk azokra az 
ígéretekre, amelyek megújuló 
járdákat és utakat, látványos 
beruházásokat és fejlesztéseket 
ígértek tavaly ősszel. Ezzel szem-
ben a valóság az, hogy míg fővá-
ros-szerte zajlanak a különböző 
felújítások, beruházások, addig 
hazatérve szomorúan tapasz-
talhatjuk, hogy Pestszentlőrinc- 
Pestszentimre lassan lekerül Bu-
dapest térképéről.

Ezzel párhuzamosan a közeli 
hetekben több kerületi társasház 
értesült arról, hogy a panelpá-
lyázatban korábban beadott, és 
befogadott pályázataikat a kor-

mányzat elutasította. Míg a ha-
talom jelenlegi birtokosai ellen-
zékben azzal vádolták a korábbi 
MSZP-s városvezetést, hogy a 
nélkülözhetetlen beruházások-
kal eladósítják a kerületet, ad-
dig kormányzó pártként széles 
mosollyal asszisztálnak ahhoz, 
hogy erős fideszes lobbisták 
javaslataikkal több milliárd 
forinttal károsítják a kerületi 
költségvetést. Ughy polgármes-
ter mind városvezetőként, mind 
országgyűlési és fővárosi képvi-
selőként megbukott.

Mindeközben a kerület min-
dennapjai is radikális változáson 
mennek keresztül. Sajnálatos 
módon a kerületi önkormány-
zatban is hasonló folyamatok 
zajlanak, mint országszerte. 
A valódi cselekvés helyett itt 
is a látszatpolitizálásé a fősze-
rep. Az önkormányzat vezetése 
tavaly számos helyen számolt 
be arról, hogy jelentős megta-
karításokat értek el az önkor-
mányzat vállalatainál. Azonban 
kiderült, hogy a megtakarítás a 
gyakorlatban annyit jelentett, 
hogy nem fizették ki a cégek ál-
tal megrendelt és elvégzett mun-
kákat. Ennek eredményeként 
az önkormányzat társaságai a 
tavalyi évben közel négyszáz-
millió forint veszteséget köny-
veltek el, miközben sosem látott 
javadalmazásban részesítik a 
cégvezetőket Az úgynevezett 

elszámoltatási ügyek kapcsán is 
egyre inkább nyilvánvaló, hogy 
az állítólagos ügyek többsége 
pusztán figyelemelterelésről szól. 
Ezt támasztja alá, hogy a hírek 
szerint több ügyben a rendőrség 
már bűncselekmény hiányában 
megszüntette az eljárást, több 
esetben pedig felmerül annak is 
a gyanúja, hogy az igazságszol-
gáltatás megtévesztésével állunk 
szemben.

Az önkormányzat és az in-
tézményrendszer működésére a 
bénultság a jellemző kifejezés. 
A politikai tisztogatást követően, 
senki nem tudja, hogy ki, miért 
felelős. A döntéshozatal átlát-
hatatlan, így nyilvánvaló, hogy 
a szakmai munka a háttérbe 
került. Ma már szinte közhely-
számba megy a kerületben, hogy 
sok esetben az alapvető törvényi 
határidőket nem sikerül betarta-
nia az hivatalnak. Jó példa erre, 
hogy több olyan lakótársunk is 
van, aki a mai napig nem kapott 
választ a tavaly őszi közmeghall-
gatáson feltett kérdéseire, holott 
erre 30 napja lett volna városve-
zetésnek.

A szakpolitikai ügyeket te-
kintve nyilvánvalóvá vált, hogy 
a szegény emberek másodrangú 
állampolgárrá váltak a kerület-
ben. A közelmúltban több mint 
egyharmadával emelték meg az 
önkormányzati ingatlanok után 
fizetendő lakbér mértékét, vala-

mint ötven százalékkal a szociá-
lis valamint bölcsődei étkezések 
térítési díjait. Tekintve, hogy a 
figyelemelterelő ügyek lassan 
kifutnak, így kerületünk veze-
tése is elővette a közterek átne-
vezéséről készített központi for-
gatókönyvet. Ennek keretében 
a következő hónapok szűkebb 
hazánkban az utcanevek és te-
rek átnevezésével fog telni. Ezzel 
vélhetően ismét azt a célt sze-
retnék elérni, hogy ne az elmúlt 
időszak döntéseiről kelljen be-
szélni. Elég, ha csak arra utalok, 
hogy szinte első intézkedésükkel 
szétverték a kerületünkben ko-
rábban példaértékűen működő 
közfoglalkoztatást, amely he-
lyett azóta sem tudtak vállalható 
színvonalú újat létrehozni.

A figyelemelterelés persze 
érthető. Amennyiben ugyanis a 
jelenlegi tendenciák folytatód-
nak, abban az esetben az elkö-
vetkező években kerületünk be-
vételei tovább apadnak. Ennek 
eredményeként pedig a beruhá-
zások és fejlesztések elmaradá-
sával egyidejűleg adóemeléseket 
és komoly megszorításokat kell 
elszenvednie a kerületi polgá-
roknak.

A fentiek mellett 
fontos momentum 
lehet az is, hogy milyen 
hangulatban dolgoznak 
a közintézményekben, 
a kerületi cégekben. 
Fellelhető ugyanis 
egyfajta megfélemlítés, 
s már tetten érhető 
a munkanélküliség 
emelkedése is. Mindez 
egy pökhendi stílusnak, 
a polgári kormányzat 
újabb és újabb uralko-
dó kifejezésmódjának 
köszönhető.



Ê Kőrös Péter
frakcióvezető, MSZP

Radikális változások 
zajlanak a kerületben
Kőrös Péter: A látszatpolitizálásé a főszerep

Hirdetés

Kőrös Péter szerint 2010-ig jól ment a kerület szekere

▪ fenyő fűrészáru ▪ fenyő lambéria, hajópadló
▪ tetőzsindely és kiegészítők ▪ OSB-3 építő lemezek
▪ tetőfólia, vasalatok ▪ szárított asztalos áruk

Most vegye meg téli tűzifáját!
AKÁC TÜZIFA 28.500,- Ft/kaloda

TÖLGY, BÜKK,  27.000,- Ft/kaloda
4 kaloda (1mx1mx1,7 m/kaloda) vásárlása esetén kedvezmény!!!
~Lambéria 14 x 121 mm 

1 040 Ft/m2 -től *
Zsalu deszka 2 m

38 000 Ft/m3*
~Tetőzsindely 1 650 Ft/m2 -től * ~Normál léc 2 m 62,5 Ft/fm *
~OSB 12  mm 1 360 Ft/m2 * ~Bramac léc 2 m 75 Ft/fm *

Műszárított, gyalult deszka 18 x 121 mm 278 Ft/fm
Műszárított, gyalult deszka 18 x 146 mm 336 Ft/fm

* Akciónk készletünk mértékéig érvényes.
Az akció érvényesítéséhez kérjük hozza magával hirdetésünket!!!
Az árak bruttó árak, telepünkön gépkocsira rakva értendőek!

Cím: 1181 Budapest, Besence u. 14.
Tel.: 277-39-66 Fax.: 277-32-63 E-mail: info@hobler.hu

www.hobler.hu

NYÁRI AKCIÓ 
a KARVÁZY  
OPTIKÁBAN!

Fényre sötétedő szemüveglencsék Féláron!
orvosi, computeres szemvizsgálat, felnőtt 

– és gyermekszemészet, kontaktlencse 
– rendelés, szemüvegkészítés, – javítás.

egészségpéztári kártya, és üdülési 
csekk elfogadóhely.

1182. Bp. Üllői út 737.
Nyitva tartás: H–P: 10.00–18.00

T: 294-45-05

50%

NYÁRI TÁBOR!
Lepke-lak CsaNa

és Játszóház
Damjanich utca 78/a.

Bölcsődés, óvodás  
és kisiskolás gyerekeknek
Jelentkezés, érdeklődés:

+36/70/2201891
www.lepkelak.hu

1. oldal

P Á L Y Á Z A T I    F E L H Í V Á S  
ÜRES HELYISÉGEK ÉS TELKEK BÉRLETÉRE

A Projekt18 Kft. a XVIII. kerületi Önkormányzat tulajdonát képező, az alábbiakban felsorolt üres helyiségek és 
telkek bérbeadására közzé teszi pályázati  felhívását

„Endrődi Ház ” (Üllői út 339./Endrődi 2. sarok) – 4 db gépkocsi beálló – 12 m2  

Baross u. 4. fsz. 11. – 45 m² - vegyes élelmiszer  
Benedekfalva u. 9. fsz. 135. – 14 m² - divatáru  
Csontváry u. 21. fsz. 221. – 18 m² - állateledel

Csontváry u. 23. fsz. 298. – 30 m² - olcsó áruk boltja
Csontváry u. 15. fsz. 12. – 9 m² – használt ruha  
Csontváry u. 21. fsz. 224. (223) – 9 m² – iroda  

Deák Ferenc u. 9-11. – 1332 m² - területhasználat
Egressy G. u. 23. – 138 m² - raktár

Goroszló u. 14. fsz. 4. – 14 m² - számítógép üzlet
Havanna u. 1. fsz. 61. – 24 m² - zöldség üzlet

Havanna u. 1. fsz. 63. – 9 m² - raktár
Havanna u. 1. fsz. 66. – 24 m² - vegyesbolt

Havanna u. 1. fsz. 67. – 24 m² - szerviz 
Havanna u. 50. fsz. 10. – 9 m² - papír, írószer  
Havanna u. 50. fsz. 225. – 32 m² - kozmetika  

Havanna u. 52. fsz. 293. – 23 m² - biztosítási iroda  
Havanna u. 52. fsz. 299. – 9 m² - vegyesbolt  

Havanna u. 52. fsz. 5. – 9 m² – iroda  
Krasznahorka u. 19-21 – 1105 m² - telek 

Margó T. u. 140. fsz. 162. – 14 m² – iparcikk kereskedelem  
Margó T. u. 154. fsz. 2. – 17 m² - garázs  

Margó Tivadar u. 148. fsz. 2. – 14 m² - újságos
Margó Tivadar u. 140/163. sz. – 14 m2 – raktár  

Margó Tivadar u. 142. fsz. 133. sz. – 14 m² – iroda  
Margó Tivadar u. 158. fsz. 3. – 20 m² - garázs
Sina Simon sétány 1. fsz. 132. – 14 m² – raktár  

Sina Simon sétány 2. fsz. 131. – 20 m² - kozmetika
Sina Simon sétány 3. fsz. 3. – 14 m² - raktár  

Sina Simon sétány 6. fsz. 158. – 14 m² - vegyesbolt
Tövishát u. 1. fsz. 148. – 14 m² - raktár  
Tövishát u. 11. fsz. 162. – 14 m² - iroda 
Tövishát u. 13. fsz. 131. – 20 m² - iroda  

Tövishát u. 15. fsz. 137. sz. – 16 m² – raktár  
Tövishát u. 23. fsz. 146. sz. – 14 m² – papírüzlet  
Tövishát u. 23. fsz. 147. sz. – 14 m² – zöldséges  

Tövishát u. 33. fsz. 1. – 20 m² - üveges
Tövishát u. 33. fsz. 2. – 20 m² - iroda

Tövishát u. 5. fsz. 153. – 14 m² - raktár  
Tövishát u. 7. fsz. 157. – 29 m² - szerviz
Üllői út 286. fsz. 10. – 41 m² - autósbolt  

Üllői út 317. fsz. 5. – 157 m² - autóalkatrész
Üllői út 337. fsz. 2. – 52 m² – szolárium  
Üllői út 353. – 541 m² - területhasználat
Üllői út 357. – 544 m² - területhasználat 
Üllői út 361. – 1074 m² - területhasználat
Üllői út 433. fsz. 3. – 111 m² - lovas bolt  

Üllői út 475. fsz. 5. – 29 m² - címfestő  
Üllői út 628. fsz. 3. – 50 m² - élelmiszer  

Üllői út 641. fsz. 7-8. – 21+22 m² – raktár

 
P Á L Y Á Z A T I    F E L H Í V Á S   
ÜRES GARÁZSOK BÉRLETÉRE 

A Projekt18 Kft. a XVIII. kerületi Önkormányzat tulajdonát képező, az alábbiakban felsorolt 
üres garázsok bérbeadására közzé teszi pályázati  felhívását 

 
 

Sallai u – Ipacsfa u. D/33 – 18 m² - garázs 
Sallai u – Ipacsfa u. D/40 – 18 m² - garázs       

 
 

A helyiség címe mellett az utolsó bérbeadás tevékenységi körét tüntettük fel. 
 

A pályázat benyújtásához szükséges jelentkezési lap a XVIII. ker. Kondor Béla sétány 16. szám alatt 
az OTP 11718000-20444615 számú számlára történő 3.000.-Ft befizetés ellenében az  ügyfélfogadóban 

átvehető. A  jelentkezési lap kitöltése után a mellékletekkel együtt ugyanitt leadható. 

A pályázat benyújtásának határideje: 2011. július 4. 11.00-18.00 óra 
Pályázati eredmény hirdetése: 2011. július 11. 16.00 óra  

Megtekintési időpont egyeztetése:  295-48-01/128 mellék 
Internet elérhetőség: www.projekt18.hu,  www.vagyon18.hu  

Címzettek: Pestszentlőrinc–Pestszentimre felelős polgárai
Tárgy: Tájékoztató a közterületek öntözéséről

Mit kell tennünk azért, hogy a mi utcánkban is használhassuk a köztéri öntözőhálózatot?
TISZTElT lAkóköZöSSégEk! – Egyre többen fordulnak hozzánk azzal a kéréssel, hogy 
nyissuk meg a közterületek (parkok, játszóterek) öntözőhálózatát. Eleget téve a kéréseknek, 
társaságunk az ivókutakat természetesen már megnyitotta, hogy így próbáljuk enyhíteni a 
nyári meleggel járó kellemetlenségeken. Az öntözővezetékeket azonban csak akkor tudjuk 
megnyitni, ha a kezdeményező lakóközösség megjelöl egy öntözésért felelős személyt. Erre 
azért van szükség, hogy elkerüljük az indokolatlan víz- és költségpazarló, a növényeket is 
károsító túlzott vízfelhasználást, illetve a víz rendeltetésétől eltérő felhasználását (pl.: au-
tómosás). kérjük, amennyiben önök is  szeretnék használni a köztéri öntözőhálózatot, jut-
tassák el címünkre annak a személynek a nevét, címét és elérhetőségeit, aki magára vállalja 
az öntézéssel kapcsolatos feladatokat. Társaságunk a megjelölt személlyel azonnal felveszi a 
kapcsolatot, így önök rövid időn belül használni tudják a köztéri öntözőhálózatot.

gyAkorlATI úTMUTATó – A kérelmeket a következő címekre küldhetik el:
Postán: Budapest XVIII. kerületi Városüzemeltető Nonprofit kft.

1182 Budapest, Péterhalmi út 5.,E-mailben: varosuzem@t-online.hu
SEgÍTSég – kérjük, bármilyen kérdés, kérés esetén forduljanak bizalommal hozzánk,  
mert a Városüzemeltető Nonprofit kft. mindenben az önök érdekeit akarja szolgálni.

Telefon: 06 1 290 71 42 – Zöldszám: 06 80 202 471
Tisztelettel: éntek Tamás, Ügyvezető igazgató – Budapest, 2011-06-07 P

Budapest, XVIII. kerületi Városüzemeltető Nonprofit kft.
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Apróhirdetés

SZOLGÁLTATÁS
n ZÁRLAKATOS gyorsszolgálat! Zárnyitás, zárszerelés, betörés biztos heveder zár szerelés 

akár azonnal. Rácskészítés ajtóra, ablakra. Kapuk, kerítések, galériák készítése, egyéb 
lakatos munkák. T.: 06-30-299-1211.

n REDŐNY-RELUXA mobil-fix szúnyogháló, napellenző, Újdonságok a gyártótól!
 Kerületieknek 10 % kedvezmény! Garancia! Műanyag ablakok gyártása cseréje! Ingyenes 

kiszállás felmérés! Tel.:06-30-401-1029

n SZŐKE TÜZÉP AJÁNLATA! BudAPEST XVIII., ÜLLŐI úT 731. (A BÉKE TÉrNÉL) 
TEL.: 06-1/294-4059 BudAPEST XVIII., KIrÁLyhÁgó u. 88. TEL.: 06-1-/290-2423 
POrOThErM EurOThErM TÉgLÁK AKCIóS ÁrON! SZÁLLíTÁS MEgEgyEZÉS 
SZErINT! TONdACh CSErÉP AKCIó! yTONg, BETONgErENdA, BÉLÉSTEST, 
ZSALuKŐ hOMOK, SódEr, MurVA, TErMŐföLd. VÁLASZfALTÉgLA, KISTÉgLA. 
huLLÁMKŐ, PArKETTA 1800 fT/M2 AKCIóS ÁrON!!! hÁZALAPKISZEdÉS, 
föLdSZÁLLíTÁSSAL! AZ AKCIó A KÉSZLET ErEJÉIg ÉrVÉNyES!

n KŐMŰVES munkákat, tetők építését, javítását, külső-belső szigetelést, dryvitozást, 
viacolorozást, bádogozást, kocsibeállók, járdák aszfaltozását, szobafestést, mázolást, 
tapétázást, lakatos munkákat garanciával vállalok! Nyugdíjasoknak 20% kedvezmény! 
Hívjanak bizalommal: 06-20-215-49-76

n LOM-, szemét-, sitt-szállítás konténerekkel,4-6-8 m3 konténerek, sóder, homok, 
termőföld megrendelhető. Szabó konténer. T.:+3620-983-2890

n Redőny, reluxa, szalagfüggöny, rolleta, napellenző, harmonikaajtó készítés – szerelés – 
javítás kedvező áron! Szalagfüggöny tisztítás!  Nyílászárók beépítése – szerelése – cseréje! 
Gurtni csere! Redőnyök átalakítása, napellenzők ponyvacseréje! Nemeskéri Árnyékolás 
technika. T.:257-1875, 06-20-9719-201

n VÍZSZERELÉS GYORSSZOLGÁLAT, CSŐTÖRÉSEK MŰSZERES KERESÉSE - JAVÍTÁSA, 
DUGULÁSELHÁRÍTÁS, KERTICSAP - UDVARI VEZETÉK CSERÉJE FÖLDMUNKÁVAL, WAK – 
CSAPOK CSERÉJE – JAVÍTÁSA GARANCIÁVAL. 06-30-914-3588

n Bádogos tetőfedő mester munkát vállal. Tel.:290-2101 Mobil: 0630/966-0421 
Email: lenart54@freemail.hu

n TV,  DVD, HIFI, HÁZTARTÁSIGÉP JAVÍTÁS! VILLÁMCSAPÁSKOR BIZTOSÍTONAK 
SZAKVÉLEMÉNY. Pestszentlőrinci szerviz központ. Üllői út 495. Tel.: 292-1830, 30/540-
9511, 30/269-4756

n Festőmester vállal szobafestést, mázolást, tapétázást, penészes falak szakszerű 
rendbehozatalát. Villany és fűtésszerelők utáni kisebb kőműves munkákat. Hosszútávú 
garanciával! Tel.:285-2882, Mobil: 0630/878-8977

n Megoldás Délpesti Gyorsszerviz Mosógép, bojler, tűzhely, takarítógép, mikró, hűtő  
szervizelése. Javítás esetén ingyen kiszállással, alkatrészcserénél 1 év garancia.285-34-88 
06-30-9-50-17-17 www.megoldasszerviz.hu Minőségi szolgáltatás 18 éve

n Kútfúrás garanciával zárt talpal garantáltan homokmentesen minőségi anyagokkal 
kedvező áron Tel:06 70 5699500

n MŰANYAG NYÍLÁSZÁRÓK, redőnyök, szúnyoghálók beépítése, cseréje 35% 
kedvezménnyel! Helyreállítással, ingyenes munkafelméréssel, garanciával. Tel.: 0630-849-
4294

n BÁDOGOS és vízvezeték szerelés, tetőjavítás, palajavítás, fürdőszoba felújítás, 
csapcserék, csőcserék, WC-tartály cserék javítások kiszállási díj nélkül. T.:0620-391-5982, 
291-92-39

n VArrógÉP ALKATrÉSZ SZAKÜZLET. JAVíTÁS, KISZÁLLÁSSAL IS. 
NyITVA: 9-17-Ig. CíM: XVIII. KEr., KIrÁLyhÁgó u. 110. TEL.:283-7282

n Kineziológiai kezelés a XVIII. Kerületben érdeklődni lehet a 0670/517-1131-es 
telefonszámon.

n KRISTON INTIM TORNA tanfolyamok Pestimrén és Gyálon! Telefonszám: 
0630/2361055, gaalerzsebet2@gmail.com, www.intimtorna.sokoldal.hu

n Megbízható, leinformálható házaspár vállal heti és nagytakarítást, festés utánit is, 
reális áron. Függöny mosás, vasalás. Kerti munka. Gyors, precíz munka. Tel.: 061-276-0927

n Tiszta, pedáns középkorú nő takarítást,vasalást vállal hétvégeken a kerületben! T.: 06-
30-839-6237

n Delfin Kreatív Képességfejlesztõ Magánóvoda vár minden kisgyermeket! Családias 
légkör, úszás, zene, mese, báb, játékos foglalkoztatás, nagy parkosított udvar, medence. Tel.: 
06-20-217-6771 Cím.: 1188 Bp., Zrínyi u. 41/b

 OKTATÁS
n DAJKA, GYERMEKFELÜGYELŐ, GYÓGYPEDAGÓGIAI ASSZISZTENS KÉPZÉS. 

KASZAKÉPZŐ TEL.: 276-5918

n MINDEN, AMI ANGOL! Tapasztalt nyelvtanár vizsgára, állásinterjúra felkészít, 
társalgást, korrepetálást is vállal. Tel.: 06-30-528-5046

n Matematika, fizika, kémia tantárgyakból általános és középiskolások részére vállalok 
felkészítést pótérettségire, pótvizsgára.  Önálló feladatmegoldó készséget is fejlesztve. Igény 
szerint hétvégén is tanítok! Telefonon érdeklődni 3630/450-1346

n Vállalom sérült vagy fogyatékkal élő gyermekek felügyeletét gondozását! Normál 
képességű gyermekek korrepetálását, felügyeletét. Tel.: 06-70-225-5748 vagy 282-0251   

n ISKOLAKEZDÉSHEZ TANULÁSI ÉS VISELKEDÉSZAVAROK 
MEGELŐZÉSÉRE, SZENZOMOTOROS SZEMLÉLETŰ 
MOZGÁSFEJLESZTÉS 6-7 ÉVESEKNEK 2011. július 11-től – augusztus 12-ig. 
Mozgáskoordináció fejlesztés: - egyensúlyérzék, - térbeli tájékozódó képesség, - jobb-bal 
oldal megkülönböztetés, - ritmusérzék. Gyermeke izeg-mozog, figyelmetlen, mozgása 
összerendezetlen, manipulációja koordinálatlan, bizonytalan a tér irányok megítélésében, 
beszédhibás? KERESSEN MEG!! Állapot felméréssel! Elérhetőség: 06-70/53-44-519

n MATEMATIKA és MECHANIKA tárgyakból intenzív pótvizsga felkészítés nagy 
tapasztalattal rendelkező gépészmérnöknél. Nyári felzárkóztatásra, érettségi felkészítésre is 
van lehetőség. Telefon: 290-1699  (06)20/8069-655 Takácsné

n SIKErESEBB TANÉVKEZdÉS! INTENZíV, EgyÉNrE SZABOTT fEJLESZTŐ 
fOgLALKOZÁSOK AuguSZTuSTóL ALSóSOKNAK AZ ÜLLŐI úTróL NyíLó 
MELLÉKuTCÁBAN AZ IPArVASúTNÁL. NÉMEThNÉ TArSOLy EdIT  TEL.: +36/30-
57-88-437

n Matematikából, fizikából korrepetálást, és pótvizsgára felkészítést vállalok általános- és 
középiskolás tanulók számára. Telefon: 294-5985

 ÁLLÁS

n A VÁNdOr óVOdA KINdErgArTEN VÁNdOr 1181. BP. VÁNdOr SÁNdOr u 7. 1 
fŐ óVOdAPEdAgóguST KErES hATÁrOZOTT IdŐrE:2011.08.22.-2013.08.27.Ig, 
gyESEN LÉVŐ KOLLÉgA hELyETTESíTÉSÉrE. KILÁTÁS VAN VÉgLEgESíTÉSrE, 
NyugdíJAZÁS MIATT. BÉrEZÉS: 144.600. fT-Ig, hA AZ IdÉN ugrOTT, 
AKKOr:149.100fT ÉrdEKLŐdNI: 2-908-299 SZLEZÁKNÉ CZIrJÁK JudIT 
óVOdAVEZETŐNÉL, EMAIL: VANdOrOV@ENTErNET.hu öNÉLETrAJZOT KÜLdJÉK. 
AZ óVOdA ZÁrVA: 2011.07.18.- 08.12Ig.

 

 INGATLAN
n XVIII., Reviczky Gy. u. 59-ben (Csillagház), 44 m2-es, 1 szoba+hálófülkés, 

franciaerkélyes, VI. emeleti, világos, jó állapotú panellakás eladó. Képek: http://ingatlan.
com/5620824.  Ár.: 9,9 M Ft. Tel.:06-20-320-56-50

n ELAdó AKCIóS, úJÉPíTÉSű TÁrSAShÁZI LAKÁSOK A 18. KErÜLETBEN, A 
rEVICZKy LIgET LAKóPArKBAN! MÁSfÉL SZOBÁSTóL 3 SZOBÁSIg, NAgy 
ErKÉLLyEL, ZÁrT, PArKOSíTOTT KErT, JÁTSZóTÉr.  
INfOrMÁCIó: 06 1 878 22 13

n Eladó Családi ház tulajdonostól Lőrinc szívében  a Gyöngyvirág utcából nyíló Rezeda 
utcában. 86 m2-es 2 szobás összkomfortos. 40 m2  fűthető pincével a kert 139 négyszög 
öl. Érdeklődni bármikor! Irányár 22Mft. T.: 290-64-52

n ÚJ ÉPÍTÉSŰ IKERHÁZAK GYÁLON 12Mft.-tól, XVIII. kerületben 18Mft.-tól. Használt 
családi ház, lakás beszámítással 14,9Mft-tól. Tel.:70/366-8059 vagy a www.ubo.hu

n Eladó a XVIII. Ganz Telepen 85nm-es, 1+2 félszobás, összkomfortos családi ház. 
A telek 540nm, garázs 18nm. A közlekedés kiváló, a környék nyugodt, csendes. Irányár: 20 
MFt. Érd.: 06/20-475-0352

n Bókaytelepen többgenerációs, kétlakásos családi ház pincével, fedett autó-beállóval, új 
bio-szigeteléssel, nagyon sok extrával, tulajdonostól eladó. Irányár: 33.000.000 Ft. Tel.:291-
5443, 06/20-2150-740. Kérem, közvetítők ne hívjanak.

n Eladó Pestszentimre Almáskertnél a Határ utcában egy 857 m2 – es építési telek. 
Irányár: 14 MFt. Érdeklődni: 0630-446-4477

n Őrzött Parkolók a Havannán a Vörösmarty és Barcsay utcában. Fizetési 
kedvezményekkel!

Érdeklődés : Vagyon 18 Zrt. tel: 290-3165   vagy a helyszínen. Tiszteljen meg bizalmával!

n Kiadó lakást és házat keresek megbízható ügyfeleknek, kéthavi kaució fizetése mellett, 
minimum egy év időtartamra. ok.ingatlan.hu Tel: 20/241-0000

n IGAZÁN SZÉP felújított napfényes másfél szobás 49 m2-es erkélyes lakás eladó a 
Lakatos ltpen tulajdonostól! Világos konyhás, étkezős, külön WC, gardrób. Irányár: 9,5 millió 
Ft. Érdeklődni magánszemélyeknek a 06-30-857-3740-es számon.

n XVIII. kerület szemeretelepi részén, a Varga Katalin utcában tulajdonostól eladó egy 
felújítandó 70m2 –es 2 szobás családi ház melléképülettel. A telek 849 m2 , a ház az 1970-
es évek elején épült, körbejárható, alatta pince és garázs. Irányár: 20,9 MFt. Érdeklődés 
magánszemélyeknek: 06-30-2977-354

ADÁS-VÉTEL 
n ÚJ NAPKOLLEKTOROS VÍZMELEGÍTŐ RENDSZER (200 Literes) ELADÓ! Tel.: 

0630/954-2320

n Magas áron készpénzért vásárolok írógépet, varrógépet, könyveket, hanglemezeket, antik 
bútorokat, modern és antik festményt, kerámia és porcelán tárgyakat, órákat és bizsukat és 
bármely nemű régiséget. 0620/964-03-10

 KÖZÉRDEKŰ
n A TÁJAK KOROK MÚZEUMOK EGYESÜLET, Bp. XVIII. kerületi nyugdíjas 

klubja autóbuszos kirándulásokat szervez! 2011. július 3-án vasárnap Veszprémbe, 2011. 
július 31-én vasárnap Szeged és Kiskunfélegyházára, 2011. augusztus 28-án vasárnap 
Debrecen és Hajduhadházára. Jelentkezni lehet: Horváth Lászlóné klubvezetőnél. Tel.: 
294-59-93, Harmati Istvánné pénztárosnál tel.: 290-36-07 MINDEN ÉRDEKLŐDŐT 
SZERETETTEL VÁRUNK!

n Ingyenes Jogi Tanácsadás Dr. Sasvári Andrea vár minden kedves ügyfelet. Időpont: 
Minden páros héten, kedden 9-13 óra között. Helyszín: Tiszta Forrás Alapítvány, Bp, XVIII. 
Üllői út 375. Telefon:  0630-465-4684

n II. NEMZETKÖZI TÁNCOS FESZTIVÁL! „Mutasd meg a táncod” címmel 
bemutatkoznak hazai és külföldi tánccsoportok Június 25.-én szombaton  13.00-18.00 óráig. 
Helyszín: LŐRINCI SPORTCSARNOK (1181 Bp. Thököly u. 5) Minden érdeklődőt szeretettel 
várunk! A belépés díjtalan!

Hirdessen lapunkban! Hirdetésfelvétel telefonon: +36 30/954-2025; e-mail: varoskephirdetes@vagyon18.hu Reklám

FODRÁSZAT FIX ÁRAKON!

Férfi hajvágás + hajszesz: 1000 Ft
Női hajvágás + szárítás: 2000 Ft

Dauer + vágás + szárítás: 3000 Ft
Nyugdíjasoknak –10% Kedvezmény!

SZANyI GyÖNGyI 
06 30 465 9080

1184.BP. ÉPÍTŐ U.2/FölDsziNT
NyiTva TarTás:

HÉTFŐ-szErDa-CsÜTörTöK: 9-16
KEDD-PÉNTEK:9-18

Józan Kft. 2351 Alsónémedi, Ócsai út 9.
Tel.: 06-29/537-130, 06-70/525-3623 
Fax: 06-29/537-131, Nyitva: H-P 7-17h Sz 7-12h    
E-mail: info@jozankft.hu     www.jozankft.hu

Szigetelje házát, hogy már a következő télen a 
gázszolgáltató zsebe helyett, a sajátját tömje! 

Szigeteljen okosan!

Beszínezzük mindennapjait! 
A THERMOMASTER Homlokzati hőszigetelő 
rendszerhez most 600 féle színű vakolatból 
választhat a fehér áráért!

A fenti árak az ÁFÁ-t tartalmazzák.  Akciós áraink 2011. június 30-ig érvényesek.

Faragja le a ragasztás 
költségét! Tytan Styro 753 
Polisztirollap rögzítéséhez 
használható poliuretán 
ragasztóhab. 
7 x egyszerűbb, 5 x gyorsabb, 3 x erősebb! 
1.650 Ft/db (750 ml/db kb. 10 m² polisztirol ragasztására elég.)

1. INGYENES házhozszállítás, 50 km-en belül!
2. INGYENES helyszíni felmérés, vásárlás esetén!
3. INGYENES műszaki előkészítés, ajánlatadás!
4. INGYENES ajánlatkérés már online is!
5, Kivitelezés 5 év teljes körű garanciával!
6. Ingyenes szakmai tanácsadás és fantasztikus kedvezmények! 
7. A nálunk vásárolt, megmaradt, bontatlan termékeket visszavásároljuk!

Most érdemes hőszigetelni 
THERMOMASTER 
hőszigetelő rendszerrel!
ISOMASTER EPS H-80 polisztirol lap, 
Thermomaster Fix ragasztó,
MASTERNET A-145 üvegháló, 
CORATREND alapozó és
CORATREND vakolat (1,5 mm-es kapart, I. színcs.)
Ingyenes országos házhozszállítás,10 év garancia, ÉMI engedély

6 cm   
8 cm     
10 cm
12 cm 

1.980 Ft/m²
2.256 Ft/m²
2.531 Ft/m²
2.807 Ft/m²

!Hallgasson a „JÓZAN” eszére! 
Íme 7 érv, hogy miért minket válasszon:

www.ujvaroskep.hu • www. bp18.hu VÁROSKÉP 2010. OKTÓBER 25.
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Rendôrkapitányság
Üllôi út 438. Tel.: 292-9200

Tûzoltó-parancsnokság
Üllôi út 235. Tel.: 459-2319

Pestszentlõric-Pestszentimre
Polgármesteri hivatal
Üllôi út 400. 
Tel.: 296-1300
Városház utca 16.
Tel.: 296-1400
H.: 13.30-18, Sz.: 8-16, P.: 8-12

Ügyfélszolgálati irodák
Üllôi út 400. 
Tel.: 296-1440
Ady E. u. 100. 
Tel.: 297-5619
H.: 10-18, K., Cs.: 8-16,
Sze.: 8-18, P.: 8-12

Okmányirodák
Városház u. 16. Tel.: 296-1450
Batthyány u. 80. Tel.: 296-1453
Ady E. u. 100.
Tel.: 297-5640, 297-5641
H.: 13.30-18, K., Sze.: 8-16,
Cs.: nincs, P.: 8-14
12-13-ig ebédszünet

Városüzemeltetô Kft.
Zöldszám: 06-80-202-471

Közjegyzõk
Üllõi út 423. I. em.
T.: 296-0809
Bartók L. u. 5. III. 6.
T.: 297-4110
Üllõi út 365. I/1. 
T.: 290-0809

Közbiztonsági Centrum
Kondor B. stny. 1.
T.: 294-1011
Diszpécserszolgálat: 
T.: 06-30-581-7310

Imre-Pont
Kisfaludy u. 68/b. 
T.: 291-4617
E-mail: imrepont@pikhaz.hu

Zsebõk Zoltán Szakrendelõ
Thököly út 3.
Pintér Kálmán Szakrendelõ
Nemes u. 18.
www.18euszolg.hu
Telefon: 297-1210

Elküldheti kérdését
észrevételét
mobiltelefonon, sms-ben:
dr. Ternyák Péter Lajos 
irodavezetõnek
(okmány és hatósági iroda), 
SMS: 06-30-439-0266;
dr. Szabó Imréné irodavezetõnek
(szociális és gyermekvédelmi
iroda), SMS: 06-30-439-0260.

Ingyenes zöld szám
üzenetrögzítõ 

tel.: 06-80-204-080

Kerületi hírek:
www.bp18.hu

Fontos telefonszámok

Az I. sz. Etalonsport iskolá-
ban működő Gloriett SE
szenzációs teljesítményt
produkált fociban.

SZERKESZTÕSÉG

Szeptember 25-26-án ren-
dezték meg a IV. Cordial CUP
küzdelmeit. Ezen a 2000-es
korosztály 32 csapata küzdött a
kupáért és az európai döntõbe
jutásért. Ez Magyarország en-
nek a korosztálynak megren-
dezett legnagyobb és legrango-
sabb labdarúgó tornája. A „ha-

zai” fiúk rögtön az elsõ mérkõ-
zésen a Ferencváros csapatá-
val találták szemben magukat,
és gyõzelemnek örülhettek. Az
Abony és a Baráti Bõrlabda FC
csapata ellen is gyõzelemmel
távozhattak a pályáról. Ezzel a
legjobb 16 közé kerültek. Ott a
Siófok ellen biztosították a 8
közé jutást. A Dalnoki Akadé-
mia legyõzésével a döntõért
mérkõzhettek, de az elõdöntõ-
ben a Debreceni Olasz Foci Su-
li az útjukat állta (0-2). A har-
madik helyért ismét a Ferenc-
város várt rájuk és õsszel már

harmadszor is gyõzelemnek (3-
2) örülhettek, így a tornán a
harmadik helyen végeztek. A
tornát a Videoton FC Fõnix
csapata nyerte. 

Az etalonos csapat tagjai: Il-
lés Bence, Komisszár Kristóf,
Östör Martin, Maglóczki Márk,
Lefler Benjámin, Pisont Patrik,
Csonka András, Kerékgyártó
Marcell, Kerékgyártó Zalán,
Sápi Zoltán, Balogh Dominik,
Béres Bence, Vancsay Márk,
Lutzer Bence, edzõk: Varga Ist-
ván, Gombos László. (Forrás:
Berger Zoltán)

Szinte a világ minden szeg-
letéből érkeztek a karate
sport képviselői, hogy részt
vegyenek a sportkastélyban
szeptember 25-26-án ren-
dezett XIII. Budapest Open
– Széf 97 kupa nyílt nemzet-
közi karate bajnokságon.

PEJ LÁSZLÓ

A kétnapos küzdõsport via-
dalt a Magyar Goju-Kai
Karate-do Szövetség rendezte.
A versenyre közel ezer játékos
adta le a nevezését olyan orszá-
gokból, mint: Szlovákia, Egyip-
tom, Dél-Afrika, Ukrajna, Len-
gyelország, Horvátország,

Csehország, Szerbia, Románia,
Palesztina, Lettország, Izrael,
Katar, Chile, Brazília, Portugá-
lia, Finnország és természete-
sen Magyarország. A hazai ka-
rate világ kétszázötven induló-
val vágott neki a hétvégi ver-
senynek. Összesen 61 kategóri-
ában álltak szõnyegre a sporto-
lók. A kategóriákat több szem-
pont szerint alakították ki. Élet-
kor szerint. Felnõtt, U21, juni-
or, 15-14, 13-12, 11-10 és 8-9
éves. Természetesen nem sze-
rint, fiú és lány és testsúly sze-
rint is. Például felnõtt férfiak-
nál –84 kg kategória vagy 15-14
éves lányoknál –47 kilogram-
mos csoportba lehetett kerülni.

A verseny formája szerint is in-
dulhattak a karatésok. Kata,
vagyis formagyakorlat bemuta-
tásban és kumitéban, ami a
párharcot jelenti. A szõnyege-
ken reggeltõl estig zajlottak a
küzdelmek. Az edzõk hangos
tanácsai és a harcolók kiáltásai
betöltötték a sportkastély épü-
letét páratlan hangulatot köl-
csönözve a terembe. A magyar
versenyzõk nagyon szépen tel-
jesítettek, az éremtáblázaton
összesen 53 érem került az or-
szágunk neve mellé. Tizenhét
versenyzõnk végzett az elsõ,
huszonegy a második helyen és
tizenöt hazai karatés örülhetett
a bronzéremnek.

PEJ LÁSZLÓ

Feladták a leckét Adorján Gá-
bornak, a PLER K.C. edzõjé-
nek. Ha egy csapat sikeres sze-
zonját a matematika érettségi-
hez hasonlítanánk, akkor a tré-
nernek bizony emelt szintû
érettségi vizsgát kellene ten-
nie, számológép, vonalzó és
függvénytáblázat nélkül. Aki
kicsit is informált a csapat kö-
rüli híreket illetõan az tudja,
hogy több kulcsjátékos is a sze-

zont egy másik gárdában kezd-
te meg. A megüresedett helye-
ket az ifibõl feljött és más
együttesekbõl igazolt játéko-
sokkal töltötték fel. Tehát egy,
a tavalyi szezonban igen elõke-
lõ helyet záró összeállításból
lett egy összeérésre váró csa-
patszerkezet. Persze biztos
nem lehet mindent, beleértve
az FTC–Sporek elleni veresé-
get az eligazolások számlájára
írni, de elég, ha belegondolunk
abba, hogy Paul Teodor tavaly

még a PLER kapuját õrizte,
idén pedig már a Fradi zöld fe-
hér mezében védi ki a lövése-
ket. Nem is akárhogyan! A
mostani PLER elleni meccsen
például messze kimagasló tel-
jesítményt mutatott. Említhet-
nénk Bakos Györgyöt, aki szin-
tén most nyáron búcsúzott a
lõrinciektõl, hogy az FTC-ben
folytassa kézilabdás karrierjét.
Õ is négy góllal járult hozzá a
zöld fehérek gyõzelméhez.  To-
vább nehezítette a PLER hely-
zetét, hogy a bal átlövõ,
Lendvay Péter sem tudott mez-
be bújni a ferencvárosiak el-
len. Hiányzott egy biztos kéz a
lõrincieknél, mert sokkal több
akciót dolgoztak ki, mint
amennyit sikerült pontokra
váltani. Az FTC szinte egész
végig kézben tartotta a mecs-
cset és a több gólos elõnyüket a
mérkõzés végéig meg is tartot-
ták. Természetesen azért vol-
tak nagyon szép megmozdulá-
sok a hazaiaknál is, a fiatalok
pedig szívüket, lelküket bele-
adták a zöld fehérek elleni
harcba. Ám ez sajnos kevésnek
bizonyult. Tehát a végered-
mény 25:32 az FTC –
Sporeknek, mely ezzel a gyõze-
lemmel a tabella második he-
lyén áll. A PLER K.C. követke-
zõ fordulóban a 10. helyen lévõ
Budapest Bank Kecskeméti
KKSE-hez utazik, hogy végre
pontok kerüljenek a neve mel-
lé a tabellán. A csapat hivata-
los oldala: www.plerkc.hu.

Lõrinc United FC
GYEREKEK
JELENTKEZÉSÉT
VÁRJUK
FOCISULINKBA
FOLYAMATOSAN 

óvodástól iskolás korig

Érd.: BUBCSÓ NORBERT
T.: 06-70-383-5400
www.lorincunited.hu

Pályázat
Budapest XVIII. kerület
Pestszentlőrinc-Pest-
szentimre Közművelődé-
si és Sport Közalapítvá-
nya pályázatot írt ki a ke-
rületi sportegyesületek
és kiemelkedő sportered-
mények támogatására. 

A pályázat célja: a ver-
seny-, és élsportban, után-
pótlás-nevelésben, szabad-
idõsportban résztvevõk
rendszeres sporttevékeny-
ségének támogatása és a te-
vékenységi feltételek javítá-
sa; a sportegyesületek mû-
ködésének elõsegítése; a ki-
magasló sporteredmények
elérésében résztvevõk tá-
mogatása; elõre nem tervez-
hetõ: tevékenység, vagy do-
logi kiadás támogatása. 

Pályázhatnak: hivatalo-
san bejegyzett kerületi
sportegyesületek, azok
szakosztályai, edzõi.

Fõbb támogatandó tevé-
kenységek:

1. Utánpótlás-nevelõ és
tehetséggondozó tevékeny-
ség támogatása; 

2. Sportegyesületek mû-
ködésének támogatása;

3. Versenyek, konkrét
sportesemények támogatá-
sa; szabadidõsport, termé-
szetjárás;

4. Kiemelkedõ sportered-
mények elérésében részve-
võk támogatása;

5. Tartalékalap – elõre
nem tervezhetõ tevékeny-
ség, v. dologi kiadás támo-
gatása. Értékelésre és ked-
vezõ elbírálásra csak azok a
sportegyesületek számíthat-
nak, akik eleget tesznek a
sportegyesületeket érintõ
jogszabályi elõírásoknak.

A pályázat rendelkezésé-
re álló összeg: 2 millió fo-
rint. A pályázat vissza nem
térítendõ támogatás, szerzõ-
dés szerint a közalapítvány
felé tételes elszámolási kö-
telezettséggel. 

A pályázatokat az erre a
célra rendszeresített nyom-
tatványok felhasználásával
1 példányban kell benyújta-
ni és annak tartalmaznia
kell: a pályázó részletes
adatait, a felhasználási cél
konkrét megjelölését, rész-
letes kifejtését, a megvalósí-
táshoz szükséges igényelt és
teljes összeget. 

A pályázatok beérkezésé-
nek határideje: 2010. októ-
ber 29. (péntek) 14 óra; il-
letve a 4. és 5. pontban fel-
sorolt támogatandó terüle-
ten a határidõ folyamatos.

Határidõ után érkezett
pályázatokat nem fogadunk
el. A pályázatokat 2010. no-
vember 30-ig bírálja el a
Budapest XVIII. kerület
Pestszentlõrinc-
Pestszentimre Önkormány-
zat Közmûvelõdési és Sport
Közalapítványának Kurató-
riuma.

A pályázatok benyújtásá-
nak helye: Budapest XVIII.
kerület Pestszentlõrinc-
Pestszentimre Önkormány-
zat Polgármesteri Hivatal
1183 Budapest, Üllõi út 400.
sz. 401. szoba.

Információ és ûrlap be-
szerezhetõ: Fellegi Ildikó
sportreferensnél (a kurató-
rium tagja); 1183 Budapest,
Üllõi út 400. sz. 401. szoba;
telefon: 296-1464

Szenzációs focitel jesítmény a sportiskolában

Focikupa az Etalonsportban

Pont nélkül a kézilabda-tabellán

Kevésbé sikerül a PLER-nek

A karatésok világa Pestszentimrén

A világ karatésai az imrei 
sportkastélyban

Nem mondhatjuk, hogy könnyen indul a 2010-2011-es ké-
zilabda bajnokság a PLER K.C. számára. Szeptember 25-én
egy másik fővárosi csapat, a Ferencváros ellen volt a ne-
gyedik találkozója a XVIII. kerületi fiúknak, ám sajnos
most sem sikerült a mérkőzés végén győztesen lesétálni a
Lőrinci Sportcsarnok pályájáról. 

Bushido 
Európa Kupa

Gyermek, serdülõ, ifjúsági,
junior meghívásos karate ver-
senyt rendez a Magyar
Shidokan Karate Szövetség és
a Bushido Sportegyesület no-
vember 13-án (szombaton) 10
órától a Pestszentimrei Sport-
kastélyban (Kisfaludy u. 33/c.).

A nevezés határideje: 2010.
október 31. a bushido-
se@bushido.hu email címen.
Részvételi feltételek: nevezés a
nevezési határidõn belül, 2010.
évre érvényes Buda Pass, ver-
senyengedéllyel, orvosi be-
jegyzéssel, érvényes övfokoza-
ti és versenyezhet/alkalmas.

SZAC bál 2010.
SZAC bál lesz november 27-

én 18.30-tól a Lõrinci Sport-
csarnokban (Thököly út 5.). Az
október 31-ig megváltott je-
gyek külön sorsoláson vesznek
részt melyen 2 fõ részére
Zamárdiban eltölthetõ hosszú
hétvégét félpanziós ellátással,
egész napos hajókirándulást 2
fõ részére teljes ellátással a
Balatonon stb. lehet nyerni. A
bállal kapcsolatos történések-
rõl folyamatosan lehet tájéko-
zódni az egyesület honlapján
is: www.1908szac.hu. 
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Nálunk 1000 Ft hitel
1 Ft-ba kerül naponta!*

mindössze
Emelt hitelösszegek

akár

7000 Ft/g**

Nyitva: hétfő–péntek 7-16, szombat 8-16 óráig

Nyitás: 

május 30.

*Az akció az 1185 Budapest, Üllôi út 425. szám alatt  található üzletünkben
2011. május 30. és 2011. augusztus 31. között felvett zálogtételekre érvényes! 
Az 1 Ft-os érme bevonása miatt  egyebekben a kerekítés szabályai érvényesek.

KEDVEZŐ
HITELLEHETŐSÉG 

AZONNAL!

**24 k-os aranyérmékre, egyébként fi nomságtól függô napi árfolyamon

1185 Budapest, 
Üllői út 425.
(A XVIII. kerületi
Önkormányzattal szemben)

Tel.: 06-1-293-9695 

NEMESFÉM ÉKSZEREKRE, 
NEMESFÉM
TÁRGYAKRA KEDVEZŐ 
KONDÍCIÓKKAL.

EEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeelllllllllllllllllll

7-16, szombbbbbb tat 8-16 órá

Új szín, más 
gondolkodás

Bölcs alázattal 
akar szolgálni

Az oldalt összeállította: Sütő-Nagy Zsolt

Az LMP 2010-ben elő-
ször kapott lehetőséget 
az ökopolitikai gondola-
tok képviseletére. A köz-
ügyekhez való felelős 
hozzáállást országos és 
helyi civil szervezetek 
tagjaként elsajátító, a civil 
társadalomba  mélyen be-
ágyazott emberekből álló 
tagságunk többsége aktí-
van soha nem politizált és 
egyetlen pártnak sem volt 
korábban tagja.

Szakítani akarunk az elmúlt 20 
évet mérgező megosztottsággal, 
a politikai megfontolásokat a 
közösségi érdekek fölé helyező 
gyakorlattal. Fontos bizottsá-
gokban ülnek rátermett társa-
ink, velük e cél elérhető. Érté-
kek mentén politizálva, a civil 
gondolkodást a döntéshozatal-
ba építve igyekszünk bizonyíta-
ni, hogy értelmes párbeszéddel 
közös ügyeink pártállástól füg-
getlenül előrébb vihetők. 

Ennek köszönhető pár siker. 
Ilyen a műjégpálya ötlete majd 
megvalósítása, mellyel talán 
sikerült hagyományt teremte-
nünk. A kerület közlekedésének 
jövőjéről a közös gondolkodás-
hoz jó alapot nyújtó elképzelé-
seket tettünk le az asztalra, és 
a lakásrendeleten is tudtunk 
javítani.

Egyensúlyi költségvetés meg-
alkotását szorgalmaztuk. Az új 
vezetés is erre törekedett, ezért 
konstruktívan, a hiányt nem 
növelő javaslatokkal éltünk 
tervezése során. Közülük kevés 
épült be a költségvetésbe, amit 
tartózkodásunkkal jeleztük a 
végszavazáskor.

Minden vezetésnek joga el-
dönteni, milyen struktúrában 
irányít, ezért a kormánypártok 
számos indítványához a bizal-
mat megelőlegezve járultunk 
hozzá szavazatunkkal. Volt, 
amikor ez helyes döntésnek bi-
zonyult, ám több esetben is azt 
kell mondanunk: NEM ERRŐL 
VOLT SZÓ!

Az önkormányzati cégek 
összevonásával nőtt a hatékony-
ság, ám csökkent a képvisele-
ti kontroll lehetősége. Felelős 
önkormányzatról, és nem erről 
volt szó!

Minden ígéret ellenére a hi-
vatali és intézményi dolgozóink 
juttatásai csökkentek, közben 
az önkormányzati cégek veze-
tőinek jövedelme nőtt. Nem er-
ről volt szó!

A Hunyadi Gimnázium 
megszűnt. Épülete (és diákjai) 
ma az evangélikus egyházé. 
A dolgozói megtartására tett 
ígérettel szemben sokan veszí-
tették el állásukat. Milyen kö-
telezettségünktől „szabadulunk 
meg” legközelebb? Idősellátás? 

Egészségügy? Ha nem válla-
lunk felelősséget, az már nem 
(ön)kormányzás, csak talmi ha-
talmaskodás. Azt kell monda-
nunk, nem erről volt szó!

Látható: munkánk nem 
könnyű. Képviselőtársaink több-
sége politikusként szocializá-
lódott, döntéseiket sokszor az 
országos politika vezérli. Azt 
vártuk, helyben az országostól 
eltérő lesz a „csatatér”, éssze-
rűbb, és a kerület lakóinak ér-
dekeit jobban szem előtt tartó 
lesz a vezetés. Tényleges képvi-
selet helyett azonban gyakorta 
a központi akarat kritikátlan 
végrehajtása zajlik.

Országos tendenciák tanúi, 
elszenvedői vagyunk. Egypó-
lusú, központosított Magyaror-
szág épül, ahol az állampolgár 
élvezi, vagy elszenvedi a dön-
tések következményeit, de azok 
meghozatalába egyre ritkábban 
vehet részt. Ez az önkormány-
zatiságra káros, annak leépülé-
séhez, jelentéktelenné válásához 
vezető folyamat, ami ellen küz-
deni kell.

egyfajta ajándéknak te-
kinti Gönczöl András, 
hogy 58 évesen a Jobbik 
önkormányzati képvise-
lőjévé választották, mert 
így sem egzisztenciáli-
san, sem más tekintet-
ben nincs kiszolgáltatva 
senkinek, csak a választói 
akaratnak kell megfelel-
nie.

A legnagyobb lehetőségnek azt 
érzi, hogy nincsenek tabutémák 
előtte. Minden olyan ügyet fel-
vállalhatok, és fel is vállalok, 
amely az itt élő embereket fog-
lalkoztatja, legyen az a multi-
nacionális cégek terjeszkedése 
vagy a bűnözéssel, az emberi 
együttéléssel kapcsolatos nor-
mák megsértése – szögezte le 
Gönczöl András, a Jobbik kép-
viselője. – Sokáig éltem Olaszor-
szágban, s ott gyakran mondják, 
hogy aki embernek alkalmatlan, 
az mindennek alkalmatlan. Egy 
másik olasz mondás szerint a 
tisztelet nem a hivatalnak, ha-
nem az embernek jár, ha kiér-
demli. Ezeket szem előtt tartva 
bölcs alázattal igyekszem szol-
gálni a lakosságot.

Azt azonban gyorsan hozzá-
teszi, hogy ellenzéki képviselő-
ként természetesen korlátozot-
tak a lehetőségei. Elsősorban 
annyit tehet, hogy a fontos 
ügyekben kezdeményezőként 
lép fel, és akár kompromisszu-
mok árán is megpróbálja ráven-
ni a többséget a támogatásra.

Több téma mellett indítvá-
nyoztam, hogy a letűnt kor-
szakra emlékeztető utcanevek 
megváltoztatását, a cigány ön-
kormányzat vezetőivel indítan-

dó párbeszédet, hogy közösen 
keressünk megoldást a helyen-
ként felmerülő problémákra. 
A bűnözés nem társadalmi kér-
dés, hanem büntetőügy, míg a 
társadalmi normák megsértésé-
nek a kezelése közös érdekünk. 
Addig kell cselekedni, amíg 
nem éleződik ki a probléma. 
Kerületünk ugyanis nem tarto-
zik az igazán fertőzött területek 
közé, de most kell lépni, hogy 
a nyugalom legyen a jellem-
ző. Nyugtalanító jelek ugyanis 
vannak, s ha nem kezeljük idő-
ben, elmérgesedik a helyzet.

Fontosnak tartja, hogy ne 
csak szavakban történjen meg a 
rendőrség megerősítése, hanem 
törvényileg is.

Az amerikai példát sokan 
ismerik. Ott sokkal határo-
zottabb fellépést (nemre, fajra, 
vallásra tekintet nélkül) bizto-
sítanak a törvények a rendőrök-
nek, s ettől még nem rendült 
meg az amerikai demokrácia, 
sőt erősödött, mert mindenki 

tisztában van vele, hogy a nagy 
szabadságnak egyértelmű hatá-
rai vannak, s aki azokat túllépi, 
azzal szemben a legszigorúbban 
fellépnek.

Gönczöl András szerint nem 
csupán nagy lehetőség előtt áll 
a kerület és az ország, hanem 
hatalmas is a vezetők felelős-
sége, mert ha nem megfelelően 
élnek vele, akkor óriási lesz a 
csalódás.

Túl sok gyűlöletet érzek az 
emberekben, amely egyértel-
műen az elmúlt 21 esztendő 
bűne. A mostani vezetők leg-
nagyobb felelőssége, hogy az 
embereknek kiutat mutassanak, 
ne kövessék el ugyanazokat a 
hibákat, amelyek ide vezettek. 
Ez mind a kerület, mind az or-
szág működésére érvényes. Ha 
ezt bármilyen kismértékben is 
elősegíthetem, akkor eredmé-
nyesen képviseltem az emberek 
akaratát, és akkor sem kell két-
ségbeesnem, ha 4 év múlva már 
nem leszek képviselő. 

Patrovai László mást várt
Gönczöl András a megegyezést keresi
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